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Športový areál NTS bol v závere 
druhého augustového týždňa de-

jiskom tradičného jarmoku. V tento 
priam tropický víkend sme boli sved-
kami veľkého množstva návštev-
níkov, dobrého jedla, jarmočných 
stánkov, atrakcií, nielen pre deti, ale  
i dospelých, a bohatého sprievodného 
kultúrneho programu.

Dôsledná príprava jarmoku 
sa vyplatila, svedčia o tom 

tisíce návštevníkov.

Nemšovský jarmok je najznámejšou 
udalosťou v meste a každý rok pri-

tiahne pozornosť nielen domácich oby-
vateľov, ale aj ľudí z okolia. Kým v minu-
losti sa predajné stánky tiahli hlavnou 
ulicou cez celé mesto, posledné roky 
sa celý jarmok presunul do športové-
ho areálu NTS Nemšová. Aj napriek 
tomu, že toto rozhodnutie sprevádzajú 
rôzne názory, vďaka obrovskej ploche 
majú Nemšovania možnosť vychutnať 
si dobré jedlo, vystúpenia a nákupy na 
jednom mieste. Areál NTS je tiež pre or-
ganizáciu takéhoto veľkého podujatia 
bezpečnejší.
► Viac na stranách 8 a 9.



AKO HODNOTÍTE INICIATÍVU A 
KULTÚRNE PODUJATIA ZO STRANY 
RÔZNYCH OBČIANSKYCH ZDRUŽE-
NÍ A MALÝCH PODNIKATEĽOV? 

“Môžeme pozitívne zhodnotiť, že 
Nemšová má veľmi veľa aktívnych ľudí 
a skupín, ktorí majú chuť a vôľu pre 
ostatných niečo urobiť,” uviedla vedú-
ca oddelenia kultúry, a dodala, “osobne 
sa mi veľmi páči aktivita niekoľkých 
občianskych združení ako Kľúčikovo, 
Hravé hlavy, Robme radosť, či Hubert 
Ľuborča a pod. Za letné obdobie by som 
veľmi chcela pochváliť OZ Hravé hlavy 
za podujatie Lacove chrobáky. Bernard 
Brisuda a členovia jeho združenia sú 
veľkými nadšencami a kultúra všeo-
becne práve takých potrebuje. Taktiež 
netreba zabudnúť na už tradičnú akciu 
sv. Huberta a starostlivosť o včelársky 
chodník, za čo vďačíme ďalšiemu, srd-
com veľkému nadšencovi pánovi  Fero-
vi Begáňovi.”

“Nie je to len o tom, čo mesto zapla-
tí, ale je to aj o aktivite združení alebo 
menších podnikateľoch, občanoch, 
že majú záujem urobiť niečo pre ľudí,  
a spolu s mestskými akciami tak vy-
tvárame paletu rôznych kultúrnych 
podujatí pre rôzne cieľové skupiny.”

“V tomto roku nám pribudli zo strany 
občanov dve nové akcie - varenie gulá-
ša v Kľúčovom a Mini rock Fest v Nem- 
šovej. Na prvý ročník varenia guláša  
v Kľúčovom, kde 10 tímov varilo guláš, 
bola účasť nad očakávanie vysoká. Po-
dobne tomu bolo aj na podujatí Mini-
RockFest, kde bolo 250-300 účastníkov 
a prakticky väčšina z prítomných sa 
po skončení premiestnila na Kľúčov-
ské hody. Z klasických podujatí možno 
spomenúť Deň otvorených dverí v Cen-
tre sociálnych služieb, zameraný pre 
tých najstarších seniorov, a výnimoč-
nou akciou bola i Pietna akcia leteckej 
bitky nad Karpatmi, ktorá dokonca 
vyšla z iniciatívy našich českých kole-
gov a mesto bolo súčinné pri realizácii 
tohto projektu.”

Kľúčikovo a Champion race 
sú samostatná kapitola. 
Ako hodnotíte tieto dve akcie? 

“O Kľúčikove sa ťažko vyjadrovať, je 
to podujatie, ktoré má vysokú úroveň, 
vysokú návštevnosť. Je to pripravená 
akcia, ktorá exemplárnym príkladom 
ukazuje práve na silu dobrovoľníkov, 
podobne ako je tomu aj pri Champion 
race, a v oboch prípadoch platí, že na 
to, aby to fungovalo, nestačia dvaja-
-traja ľudia a balík peňazí, ale je to ob-
rovský tím ľudí, ktorí robia zadarmo  
a srdcom,” uviedol prednosta úradu. 

“V prípade Kľúčovských hodov ide o to, 
že sa stretne predovšetkým miestna 
komunita, i keď podujatie už dávno 
presahuje hranice Klúčového. Pretože 
toľko detí, čo sa podujatia Kľúčikovo 
zúčastnilo, nie je ani v celej Nemšovej,” 
dodáva s úsmevom. “Podujatie prekra-
čuje hranice okresu, a vidieť to aj na za-
parkovaných autách,” dodáva zástupca 
primátora. “V prípade Champion race-
-u má podujatie dokonca aj silný bene-
fičný rozmer.”

Rozhovor spracovala Miroslava Bachratá 

“Rád by som ešte uviedol, že 
spoločenstvo SBUL Nemšová nás 
požiadalo v súvislosti s pozemka-
mi, ktoré má mesto v prenájme,  
o zverejnenie, resp. dementova-
nie správ obiehajúcich sociálne 
siete, týkajúcich sa uvedeného 
prenájmu. V súčasnosti platí pô-
vodná nájomná zmluva k pred-
metným pozemkom a recipročná 
dohoda o konaní jarmoku na nich 
a použitie prístupových ciest vý-
menou za možnosť konania vý-
ročnej schôdze v KD Nemšová,” 
vysvetlil prednosta úradu.

“Druhým faktorom jarmoku, pre 
ktorý je dobré, že je na NTS, je, že vy-
tvára neskutočné množstvo odpadu. 
To, čo bežný návštevník jarmoku ne-
vidí, je, že keď skončí v piatok disko-
téka, tak ráno o 5.00 hod. 12 zamest-
nancov VPS upratuje cca 2 hodiny 
celý areál. Tu sa to dá zvládnuť, lebo 
je to na jednom mieste, ale predstav-
te si, že by sa toto roznieslo po meste, 
nestačilo by vám 12 chlapov a ani dve 
hodiny,” doplnil prednosta úradu. 

“Počas jarmoku sme každé ráno na-
zbierali/naplnili jeden 8-kubíkový 
veľkokapacitný kontajner. Preto sa 
do budúceho ročníka začíname po-
hrávať aj s myšlienkou zálohovania 
plastových pohárov, a urobiť cen- 
trálny systém na zálohovanie pohá-
rov, lebo, bohužiaľ, nie sme schopní 
odhodiť pohár do koša.” 

zvukárov. Ak by mali vlastného zvu-
kára, tak kapela stojí ešte viac. Ceny za 
vystúpenia jednotlivých interpretov sa 
šplhajú aj do niekoľkých tisíc € za ho-
dinu, čím známejší, tým, samozrejme, 
drahší. Už dnes sme oslovili 20-30 sub-
jektov na budúcoročný jarmok a kultúr-
ne leto. Čakáme na ich cenové ponuky  
a budeme, bohužiaľ, vyberať podľa  
ceny. Na druhej strane, jarmok prináša 
aj peniaze, vďaka nájmom za stánkarov, 
o ktorých si myslíme, že boli veľmi spo-
kojní, najmä stánkari s občerstvením.  
V piatok bolo neskutočné množstvo 
ľudí. Nebolo to ale také nárazové, ale tr-
valo to niekoľko hodín, išlo to plynulo. 
Myslím, že sa všetci, ktorí predávali ob-
čerstvenie, zapotili,” uviedol prednosta 
a pokračoval, “k tomu nám pomohlo 
aj to, že sme trochu zmenili dispozíciu 
jarmoku, a vytvorili sme priestor medzi 
kolotočmi a multifunkčným ihriskom. 
I podľa slov vedúcej oddelenia kultúry 
najväčšia mestská akcia roka - jarmok, 
dopadla na výbornú, i keď bez malých 
nedostatkov sa neobišla.”

Môžeme budúci rok očakávať jarmok 
v tých istých priestoroch? 

“Áno, jarmok ostáva v priesto-
roch NTS a neplánujeme to zmeniť, 
pretože preniesť jarmok v tých roz-
meroch, ako ho máme dnes, niekde 
do mestských priestorov je nere-
álne. Kolotoče by sme nemali kde 
umiestniť, ani kultúrny program 
by nemal kde byť. Kde umiestnite 
toľko ľudí ako tu,” uviedol zástupca 
primátora. 

Leto prinieslo opäť mnoho zaujíma-
vých i nových akcií. Opýtali sme sa 
zástupcov radnice, ako hodnotia kul-
túrny život v meste po letnom období,  
a to nielen podujatia organizované 
mestom, ale aj tie organizované rôzny-
mi občianskymi združeniami, či ma-
lými podnikateľmi. S akými výzvami 
a problémami sa stretávali? Plánujú  
v budúcom roku niečo zmeniť? Na 
otázky nám odpovedali zástupca pri-
mátora Milan Patka, prednosta úradu 
Rudolf Kúkel a vedúca oddelenia kul-
túry Katarína Daňová. 

Jednou z kultúrnych aktivít
mesta bolo Kultúrne hudobné leto. 
Ako ho hodnotíte? 

“Kultúrne hudobné leto malo síce 
kvalitné hudobné vystúpenia, ale, 
bohužiaľ, s nižšou návštevnosťou. 
Hudobné leto je skôr pre milovníkov 
dychových hudieb, čo je prevažne star-
šia generácia. Trochu nás mrzí nižšia 
účasť, aj keď chápeme, že toľko poslu-
cháčov, koľko by sme chceli mať na 
koncertoch, tu asi ani nemáme. Vieme, 
že ľudia chcú Kultúrne hudobné leto 
za kultúrnym domom. Letné počasie 
nám to ale, bohužiaľ, neumožňuje. Je 
skoro technicky nemožné zastrešiť to 
tak, aby slnko nesvietilo na návštev-
níkov a hudobníkom priamo do očí,” 
uviedol prednosta úradu. “Priestor je 
využiteľný viac počas iných mesiacov 
a pretože sú koncerty zamerané predo-
všetkým pre starších občanov, prenies-
li sme ich do sály kultúrneho centra.” 

Viete si predstaviť nejakú 
úpravu hudobného leta? 

“Koncept hudobného leta sme už 
upravovali viackrát, vyskúšali sme si 
viac formátov,” uviedol zástupca pri-
mátora. “Budúci rok chystáme kon-
cept nedeľného vystúpenia na jarmo-
ku, možno nejakej moravskej kapely,” 
uviedla vedúca oddelenia kultúry. “Vy-
užilo by sa tak technické zázemie, 
ktoré nám v nedeľu po jarmoku ešte 
ostane. Tento rok sme to tak využili na 
Pirátsky deň. Účasť však nebola taká 
vysoká, ako sme očakávali, no pripísať 
to môžeme aj tomu, že rodiny s deťmi 
si pravdepodobne dosť užili aj počas 
samotného jarmoku. A to je jeden z dô-
vodov, prečo by sme tento čas radšej ve-
novali práve staršej generácii, ktorá to 
uvíta viac,” vyjadril sa prednosta úradu 
a dodal, “je to zatiaľ iba nápad, uvidíme, 
ako sa nám to podarí. Moravské telesá 
sú totiž kapely, ktoré potrebujú väčšiu 
pripravenosť, väčšie pódium. Zabez-
pečenie takého zázemia len pre jedno 
vystúpenie mimo jarmok je absolútne 
finančne nereálne.”

Môžete na príklade uviesť, ako 
finančne náročné je zabezpečenie 
väčšej kultúrnej akcie? 

“Keby sme si to mali rozdeliť, tak 
technické zabezpečenie jarmoku na 
kultúrnu akciu stojí približne 15 000  
a ďalších 20 000 € potrebujeme ešte na 
zaplatenie hudobných skupín. Na jar-
moku sa prenajíma mnohé a všetko to 
zdraželo, od prestrešenia, pódia, pod-
lahy, prípojok na elektrinu, toaliet i cez 
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LETO A KULTÚRNY ŽIVOT V MESTE 
OČAMI MESTSKÉHO ÚRADU

Nemšovský jarmok počas dňa (F: Archív MsÚ)

Areál NTS v sobotu ráno po piatkovom jarmočnom dni (F: Archív MsÚ)



SŤAHOVANIE 
ZBERNÉHO DVORA 
DO NOVÝCH 
PRIESTOROV

Rok 2024 bol pre pracovní-
kov VPS, pracoviska BRO  

a zberného dvora trochu iný 
ako predošlé, a  dá sa povedať, 
že aj trochu náročnejší. Za-
mestnanci zberného dvora 
v  roku 2024 zažili sťahovanie 
do novovytvorených priesto-
rov. V  priestoroch zberného 
dvora akoby vyrástol nový 
zberný dvor, vznikli priesto-
ry sociálneho zabezpečenia 
zamestnancov, šatne, sprchy, 
toalety, ale hlavne zastrešené 
priestory pre veľkokapacitné 
kontajnery a  triedený odpad. 
Očakávania od nového areá-
lu boli a  sú veľké. Pomocou 
takéhoto pracoviska zefek-
tívňujeme triedenie odpadu, 
zvyšujeme mieru vytriedenia 
a zároveň aspoň trochu sa sna-
žíme uľahčiť namáhavú prácu 
našim zamestnancom. Tento 
rok sa nám zatiaľ podarilo vy-
súťažiť a veríme, že do prvých 
jesenných dažďov sa nám  
aj podarí realizovať výmenu 
plachty na starej hale, ktorú 
zničil zub času a vietor (nákla-
dy cca 20 000 €). Halu využíva-
me na skladovanie vyseparo-
vaného zberu, najmä obalov/
tetrapakov a pod. 

GENERÁLKA STROJA 
“SAMURAJ”  
I OPRAVA FERMEN-
TORA NA KUCHYN-
SKÝ ODPAD

Na BRO došlo v poslednom 
období k rozsiahlym opra-

vám technického vybavenia. 
Ako prvá bola nutná generálka 
stroja „Samuraj“, stroja, ktorý 
drví, seká, mieša hmotu pre 
kompost. Tento stroj si ničí-
me všetci, a to vtedy, keď sme 
roztržití a  podarí sa nám do 
našich hnedých nádob zamie-
šať veci, ktoré do bioodpadu 
nepatria (kamene, železný 
šrot a  pod.). Keďže legislatíva 
pri spracovaní bioodpadu, a to 
najmä kuchynského odpadu, 
je neúprosná, mesto musí kaž- 
doročne vynakladať finančné 
prostriedky na jeho úpravu 
a  spracovanie. Kuchynský 
odpad sme povinní zbierať 
a  správne zhodnocovať. Ku-
chynský odpad spracúva špe-
ciálny stroj – fermentor. Ne-
dokážeme vysvetliť podrobne 
a  odborne celý proces, ale po-
vieme len, že kuchynský od-
pad predtým, ako sa umiestni 
do kompostu, musí prejsť ur-
čitým stupňom zahriatia na 

kotol v  zdravotnom stredisku 
na ulici Odborárov, kde výme-
na kotla nestačila a  v súčas-
nosti už chystáme výmenu 
kompletných rozvodov TUV 
z dôvodu ich vysokej porucho-
vosti. Taktiež bola nutná opra-
va havárie vodovodného po-
trubia v školskej jedálni, ktorá 
si vyžiadala okrem zásahu 
DHZ Nemšová - čerpania vody 
zo suterénu, maľovania pries-
torov, i výmenu častí potrubia 
v hodnote cca 2 200 €. 

VÝMENA 
PODKROVNÝCH  
OKIEN, OBNOVA 
OPLOTENÍ ČI 
OPRAVA ZATEKA-
JÚCEHO VESTIBULU

Ďalšou významnou opra-
vou bola výmena okien 

v podkrovných mestských by-
toch na ulici Športovcov, kde 
službu vypovedalo 34 dreve-
ných okien a ich výmena bola 
nevyhnutná a vyžiadala si sko-
ro 40 000 €. Keď už hovoríme 
o opravách, za zmienku stoja 
i  iné, a  možno pre niektorých 
z nás viditeľnejšie opravy, ako 
bola obnova náteru oplotenia 
starého cintorína v  Nemšo-
vej, či oprava oplotenia NTS 
pri novom detskom ihrisku. V 
neposlednom rade je potrebné 
spomenúť opravy na budove 
Základnej školy J. Palu, ktoré 
si škola financuje zo svojho 
rozpočtu a  mesto na nich iba 
participuje technickým po-
radenstvom a  drobnými prá-
cami, ktoré pre všetky školy 
a  škôlky v  Nemšovej zabezpe-
čuje v  rámci svojich technic-
kých možností pracovníkmi 
VPS. Školákov v septembri 
čakali novovymaľované trie-
dy a  chodby, náklady predsta-
vovali cca 25  000 €, a  oprava 
zatekajúceho vestibulu, kde 
musela byť vymenená izolácia 
balkóna nad vstupom do školy 
ZŠ, Janka Palu.

V tomto roku nás takpovediac 
dobehol čas/vek našich objek-
tov a  ich dlhodobý stav, a  tak 
mesto hlavne rekonštruovalo 
a  opravovalo. Opravovali sa 
cesty a výtlky v  mnohých lo-
kalitách, najmä na ulici Druž-
stevnej, Školskej, a  niekoľko 
jám sa opravilo aj po vodároch. 
Najväčšou investíciou pre mo-
toristov bola oprava križo-
vatky ulice Sklárskej oproti 
Lagúne a výmena asfaltového 
koberca na ulici Hornov. Tie-
to miesta trápili občanov asi 
dlhodobo najviac. Uvedené 
opravy si vyžiadali cca 65 000 
€. Zároveň skoro v celom mes-
te boli obnovené vodorov-
né značenia priechodov pre 
chodcov (ulica J. Palu, Ľubor-
čianska, Hornov...), čiary nie- 
ktorých parkovísk (ul. Hornov, 
Mládežnícka, križovatka Slov. 
armády,  SNP...), zároveň  bolo 
zrealizované dopravné zna-
čenie zjednosmernenia ulice 
Školskej. Obnova dopravného 
značenia si zatiaľ v roku 2024 
vyžiadala cca 9 000 €. 

REKONŠTRUKCIE 
KÚRENIA V  MNO-
HÝCH MESTSKÝCH 
OBJEKTOCH

Mesto muselo v  roku 2024 
venovať svoju pozornosť 

a  zároveň nie malé finančné 
prostriedky najmä opravám, 
výmenám a  rekonštrukciám 
svojich objektov. Ako prvé 
sa o  slovo prihlásilo kúrenie,  
a to  hneď na viacerých objek-
toch (MŠ, NTS, zdravotné stre-
disko, rehabilitácie...). Jednu 
z  najväčších opráv kúrenia si 
vyžiadalo zdravotné stredis-
ko – rehabilitácie, kde okrem 
výmeny kotla bola potrebná aj 
výmena niekoľkých radiátorov 
a  termostatických hlavíc. Cel-
kové náklady presiahli 8 000 €. 

Ešte na konci roku 2023 sa 
do „dôchodku“ porúčal aj 
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Výmena strešných okien na mestských bytoch

Reklamácia prác na Ulici Závadská

ROK 2024 V ZNAMENÍ OPRÁV 
A REKONŠTRUKCIÍ 

určitú dobu, a  to tak, aby sa 
v ňom zničili všetky možné 
škodlivé baktérie. V  skratke 
povedané, všetko sa musí pre-
variť a  potom v  správnom po-
mere rozmiešať s  ostatnými 
bio zložkami, ako je tráva, ko-
náre atď. Tento rok si fermen-
tor vyžiadal generálnu opra-
vu, ktorá trvala dva týždne  
a vyvrcholila odborným škole-
ním našich zamestnancov za-
bezpečujúcich plynulý chod 
 celej prevádzky BRO. 

POLIEVANIE 
ZELENE A STROMOV 
POČAS HORÚCEHO 
LETA, ALE I ČASTEJ-
ŠIE KOSENIE MEST-
SKEJ ZELENE

Na zamestnancov VPS bolo 
síce počasie na začiatku 

roka mierne a  zimná údržba 
v prvých mesiacoch roka bola 
bezproblémová a  mierna tak 
ako zima, no počasie sa s nami 
pohralo v lete. Na jednej strane 
extrémne teploty si vyžiadali 
polievanie nielen kvetinovej 
výsadby, ale aj stromov v mes-
te, no na strane druhej, občas-
né prehánky zabezpečili, že 
sa tráve a  burine paradoxne 
darilo a  rástla rýchlo, a  tak 
kosenie prebiehalo v meste in-
tenzívnejšie a oproti minulým 
rokom bolo nutné podstatne 
častejšie kosiť. Zamestnanci 
VPS v roku 2024 urobili množ-
stvo prác v  rámci mestskej 
zelene, ako sú výruby a  orezy 
stromov a kríkov. 

PRÁCA VPS A ICH 
NOVÝ POMOCNÍK

Prácu zamestnancov VPS 
ste mohli vidieť napríklad 

na jarmoku, kde okrem iného 
každý deň v  skorých ranných 
hodinách upratali celý pries-
tor (každý deň po návštevní-
koch nazbierali plné náklad-
né auto odpadkov). Taktiež 
vykonali množstvo drobných, 
a pre nás možno nepostrehnu-
teľných opráv a  prác, či na 
mestskom osvetlení, rozhla-
se, drobné opravy, čistenia 
chodníkov a cyklochodníkov, 
opravy oplotenia mestského 
majetku, či za pomoci brigád-
nikov vybudovanie urnového 
hája na cintoríne v  Ľuborči, 
alebo oprava schodiska na cin-
toríne v  Kľúčovom a  mnoho 
ďalších. V roku 2024 využívali 
pri svojej základnej činnos-
ti nového pomocníka, nové 
„smetiarske“ vozidlo Merce-
des, ktoré sa mestu podarilo 
získať v  rámci Operačného 
programu Kvalita životného 
prostredia z  nenávratného fi-
nančného príspevku. 

Všetkým zamestnan-
com BRO, Zberného 

dvora a  VPS mesta Nem- 
šová patrí vďaka za ich 
vykonanú prácu ako od 
vedenia mesta, tak si 
dovolím povedať, že od 
každého občana mesta 
Nemšová. A na záver vás 
poprosím, spomeňte si 
na ich prácu predtým, 
než zahodíte papierik 
alebo ohorok na zem, 
alebo hodíte kameň do 
nádoby na bioodpad, či 
dovolíte vášmu štvorno-
hému miláčikovi ničiť 
zeleň v meste. 

Rudolf Kúkel
prednosta úradu
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Poškodzovanie detského ihriska

PODANÉ 
ŽIADOSTI 
O POSKYTNUTIE 
NENÁVRATNÉHO 
FINANČNÉHO 
PRÍSPEVKU

ROZŠÍRENIE 
CENTRÁLNEHO 

KAMEROVÉHO SYSTÉMU

V mesiaci jún mesto Nemšová predloži-
lo Žiadosť o  poskytnutie nenávratného 
finančného príspevku na základe Výzvy 
zverejnenou Miestnou akčnou skupinou 
MAS Vršatec: kód výzvy: MAS_028/7.4/4 
pre projekt: Rozšírenie centrálneho ka-
merového systému. Zameranie výzvy: 
309074001 - 7.4. Podpora na investície do 
vytvárania, zlepšovania alebo rozširova-
nia miestnych základných služieb pre 
vidiecke obyvateľstvo vrátane voľného 
času a kultúry a súvisiacej infraštruktú-
ry (mimo Bratislavský kraj).

Žiadosť bola predložená pre projekt: 
„Rozšírenie centrálneho kamerového 
systému“, ktorý nadväzuje na zreali-
zovaný projekt Modernizácia a rekon-
štrukcia kamerového systému. Mesto 
v súčasnej dobe prevádzkuje kamerový 
systém, ktorý tvorí 29 kamier, a miesta 
monitorovania sú zamerané najmä na 
ochranu mestského majetku a ochra-
nu verejného poriadku v meste. Rozší-
rením kamerového systému o 14 IP ka-
mier sa zvýši dohľad nad bezpečnosťou 
na ďalších exponovaných miestach, 
hlavne na vstupoch do mesta Nem- 
šová, resp. jeho častí, prechodov pre 

chodcov, zastávok autobusov, vstupom 
do objektu školy a ostatných verejných 
priestranstiev. Kamerový systém bude 
pôsobiť ako preventívna ochrana a ak-
tívna ochrana s možnosťou kontroly 
záznamu, následným vyhodnotením 
a prijatím nových akčných plánov pre 
udržanie a zvyšovanie bezpečnosti.

Cieľom projektu rozšírenia centrálne-
ho kamerového systému je zvýšenie 
bezpečnosti so zameraním na ochra-
nu života a zdravia obyvateľov mesta 
a jeho návštevníkov, ochrana majetku 
obyvateľov mesta a mestských inšti-
túcií. Celkový rozpočet projektu je vo 
výške 46 233,17 €, pričom žiadaná výška 
nenávratného finančného príspevku je 
vo výške 22 400 €,  rozdiel bude uhrade-
ný z rozpočtu mesta.

ÚPRAVA VEREJNÉHO 
PRIESTRANSTVA 

V MESTE NEMŠOVÁ

Aj v  mesiaci júl sa mesto zapojilo so 
Žiadosťou o  poskytnutie nenávratné-

ho finančného príspevku do Výzvy č. 
MAS_028/7.2/5 vyhlásenej Miestnou 
akčnou skupinou MAS Vršatec.
Zameranie výzvy: Podpora na inves-
tície do vytvárania, zlepšovania ale-
bo rozširovania všetkých druhov in-
fraštruktúr malých rozmerov vrátane 
investícií do energie z  obnoviteľných 
zdrojov a  úspor energie (mimo Brati-
slavský kraj). 

Žiadosť sme predložili pre projekt: 
Úprava verejného priestranstva 
v meste Nemšová, zameraný na revi-
talizáciu časti verejného priestran-
stva – vnútrobloku sídliska na ulici 
Janka Palu - riešená plocha sa na-
chádza v priestore časti vnútrobloku 
parcely CKN 233/4, je ohraničená as-
faltovou cestou, na ktorú sa napájajú 
vchody do bytoviek, ulicou Hornov 
a tiež ulicou Janka Palu. V priamom 
napojení na pozemok sa nachádza 
materská škola. Celkové rozpoč-
tové náklady predstavujú čiastku 
110  590,92 €, žiadaná výška finanč-
ného príspevku z  MAS Vršatec je vo 
výške 20 000 €, zostávajúca časť bude 
hradená z rozpočtu mesta.

Hlavným cieľom projektu je vytvore-
nie kultivovaného prostredia – oddy-
chovo-športovej zóny pre obyvateľov 
blízkeho okolia a jeho návštevníkov, 
zlepšenie podmienok na trávenie voľ-
ného času. Riešenie projektu je na-
vrhnuté tak, že sa myslelo na všetky 
vekové kategórie  - od detí vo veku od 
materskej školy cez základnú školu až 
po teenagerov, mladých ľudí, strednú 
generáciu a aj seniorov. Pre všetkých 
sú tu vytvorené miesta a mobiliárové 
prvky, ktoré by im mali umožniť strá-
viť v tomto areáli čas, kedy môžu stret-
núť známych aj neznámych a užiť si 
to v príjemnom prostredí. Pre deti sú 
tu herné prvky, pre mládež, mladých 
rodičov a  starších lavičkové zostavy,  
a pre všetkých ihrisko petangu a zosta-
va lavíc so stolom na rôzne využitie - de-
baty, hranie šachu a iných hier, sused-
ské gulášovice a párty atď. V  riešenom 
priestore budú umiestnené aj stojany 
na bicykle a  odpadkový kôš. So zacho-
vaním stromov sa počíta, pričom sa zá-
roveň uvažuje aj so sadovými úpravami 
– výsadbou vysoko záťažového trávnika 
a trávnika s lúčnou zmesou.

Aktuálne sú obe vyššie uvedené žia-
dosti v  stave vyhodnocovania posky-
tovateľom nenávratného finančného 
príspevku, prvotne Miestnou akčnou 
skupinou MAS Vršatec a  následne Pô-
dohospodárskou platobnou agentúrou. 
V  prípade schválenia žiadostí sa sa-
motná realizácia projektov predpokla-
dá v priebehu budúceho roka.

Andrea Ondrejičková
projektový manažér   

NOVÉ DETSKÉ IHRISKO 
DOKEDY VYDRŽÍ?
► V minulom vydaní Nemšovského spravodajcu sme vás 
informovali o realizácii projektu Detského ihriska v are-
áli NTS v Nemšovej, na ktorý sme získali nenávratný fi-
nančný príspevok z MAS Vršatec. Hotové detské ihrisko 
nám bolo odovzdané zhotoviteľom dňa 22. 7. 2024. Detské 
ihrisko teda bolo sprístupnené  deťom od 3 do 12 rokov. 
Užili si ho do sýtosti aj počas konania Nemšovského jar-
moku. Detské ihrisko však „navštevujú“ aj staršie deti, 
ktorým vekovo už nie je určené. Detské ihrisko a tiež at-
letický ovál pri základnej škole využívajú na vozenie sa 
na bicykloch, čím poškodzujú EPDM povrch, „testujú“, 
či vydržia aj jednotlivé prvky detského ihriska. Tabuľa 
s  prevádzkovým poriadkom osadená pri ihrisku im tiež 
prekážala, pretože tam nevydržala ani dva týždne.
► Nakoľko ide o  poškodzovanie verejného majetku, 
čo je forma vandalizmu, mali by si dotyční, ktorých sa 
to týka, vstúpiť do svedomia. Priestor je monitorovaný 
kamerovým systémom a  v  prípade jeho opakovaného 
poškodzovania budeme nútení situáciu riešiť prostred-
níctvom polície.
► Snahou samosprávy je vybudovať na území mesta za-
riadenia pre voľnočasové aktivity detí a mládeže. Veríme 
preto, že nové ihrisko, na ktoré nám bol schválený nená-
vratný finančný príspevok vo výške 60 901,27 €, sa stane 
miestom, kde sa budú deti zoznamovať, rozvíjať a kde sa 
spoločne budú smiať a užívať si bezstarostné chvíle.

Andrea Ondrejičková
projektový manažér   

Nové detské ihrisko po prevzatí od zhotoviteľa



TRASA PRETEKOV OKOLO 
SLOVENSKA PO ROKU OPÄŤ 
VIEDLA AJ ULICAMI NÁŠHO MESTA

Podobne ako tomu bolo minulý rok, aj tento (v poradí 68.) ročník cyk-
listických pretekov Okolo Slovenska prechádzal Nemšovou. Po ceste 
II. triedy č. 507 prešli cyklisti postupne Kľúčovým, Ľuborčou a takisto 
aj Nemšovou.

V piatok 28. júna 2024, teda v deň školského vysvedčenia, sa konala tretia 
etapa najstaršieho cyklistického podujatia na Slovensku. V  zastúpení lú- 
čiaceho sa Petra Sagana a francúzskeho spolufavorita pretekov Juliana Ala-
philippa sa po cestách Trnavského a Trenčianskeho kraja premávalo spolu 
päť titulov majstra sveta. Etapu, ktorá štartovala v Piešťanoch a mala zvl-
nený profil, čakalo vyvrcholenie v  Dubnici nad Váhom. Medzi zaujímavé 
stúpania patrili neďaleká Dúbrava či Hrabovka. Práve keď vedúca skupina 
a za ňou aj pelotón prichádzali do nášho okresu, zasiahol do diania prete-
kov hustý letný dážď. V tomto momente už naši dobrovoľní hasiči zaisťovali 
cestu v našom meste. Aj vzhľadom na nie jednoduché podmienky im treba 
vysloviť poďakovanie za to, že zaistili bezpečnosť nielen pre účastníkov pre-
tekov, ale aj našich obyvateľov, ktorí sa ako diváci prišli pozrieť k ceste. 

Očakávaný prejazd cyklistov naším mestom sa napokon omeškal o nie-
koľko minút. Bolo to spôsobené aj pádmi cyklistov – jeden z nich dokonca 
skončil aj v trenčianskej nemocnici. Prejazd naším mestom bol pre cyk-
listov o niečo príjemnejším. Po prehánke opäť svietilo slnko a asfalt na 
ceste veľmi rýchlo usychal. V úniku sa nachádzali štyria cyklisti, po asi 
pol druha minúte sa mestom prehnal aj samotný pelotón zložený z viac 
než stovky cyklistov. Zaujímavý bol dojazd etapy v  neďalekej Dubnici 
nad Váhom. Namiesto očakávaného hromadného dojazdu si záver pre 
seba uchmatol spomínaný Francúz Julian Alaphilippe, ktorý najlepšie 
využil technický dojazd s mnohými zákrutami či kruhovým objazdom 
pred stúpaním ponad železničnú trať. Líder tímu Soudal Quick-Step sa 
napokon napriek štartovému číslu 1 a víťazstvu v tretej etape celkovým 
víťazom pretekov nestal. Najúspešnejším mužom 68. ročníka Okolo Slo-
venska sa stal Švajčiar Mauro Schmid, ktorého čas 16 h 36 min 03 sec bol 
presne o sedem sekúnd lepší ako ten, ktorý dosiahol Alaphilippe.

Bernard Brisuda

V Nemšovej sa do 11. ročníka regis-
trovalo 6 tímov, a to celkovo 17 účast-
níkov. Spolu najazdili na bicykli  
1 635,25 km počas 239 jázd a význam-
ne prispeli k ochrane životného pro-
stredia - ušetrili až 408,85 kg CO2. Na 
prvých 3 priečkach sa podľa počtu 
kilometrov umiestnili tímy „DANA“, 
„MMG“ a „Nemšovské strely 2“, kto-
rým srdečne gratulujeme. 

Na celoslovenskej úrovni sa zúčast-
nilo až 14 774 registrovaných súťažia-
cich. Vďaka 1 716 572,01 km ušetrili až 
429 157,02 kg CO2. Tieto skvelé čísla 
sú dôkazom toho, že bicyklovanie, 
či iné ekologické spôsoby cestovania 
do práce sú nielen zdravé a  príjem-
né, ale prispievajú aj k udržateľnosti 
miest. Tešíme sa na ďalšie ročníky  
a ešte väčší záujem o túto zaujímavú 
a prospešnú súťaž!

Mária Gugová

DO PRÁCE 
NA BICYKLI 2024 
Od 1. do 30. júna 2024 prebiehala 
na Slovensku obľúbená súťaž „Do 
práce na bicykli“, do ktorej sa opäť 
zapojilo aj mesto Nemšová. Slogan 
kampane „Zaži tlkot svojho mesta“ 
zúčastnených motivoval nechať 
auto doma a osvojiť si jeden z  po- 
núkaných udržateľných druhov do-
pravy - ísť do práce na bicykli, peši, 
autobusom či vlakom.

„Milí naši čitatelia aj nečitatelia! 
Prinášam vám informácie o dianí  
v našej knižnici a jej pobočkách. 
Verte, nezabúdame sa starať  
o skvalitňovanie nášho knižného 
fondu v slovenskom jazyku. Roz-
manitosť nových prírastkov je pri- 
spôsobená požiadavkám malých 
i veľkých čitateľov. Cieľom doplne-
nia knižného fondu je sprostredko-
vať stretnutie milovníkov literatú-
ry s príbehmi v každej forme.

► Tento rok bol schválený grant z Mi-
nisterstva kultúry z fondu na podpo-
ry vo výške 5 000 €, čo nás nesmierne 
teší. Vďaka tomu tak od septembra 
2024 pribudne približne 400 nových 
titulov v Nemšovej i mestských čas-
tiach Kľúčové a Trenčianska Závada. 

► Práca a aktivity knižnice sme-
rujú aj k najmenším. V dňoch 17. 06. 
a 08. 08. 2024 navštívili našu kniž-
nicu deti z denného tábora zamera-
ného na anglický jazyk. Predstavili 
sme im našu prácu a oni nám na 

Občan NEMŠOVSKÝ SPRAVODAJCA  5

oplátku ukázali, čo sa za pomoci 
lektoriek po anglicky naučili.

► Tento rok bola zorganizovaná 
už druhá Literárna kaviareň, kedy 
naše pozvanie prijala mladá autorka  
detskej literatúry Patrícia Tallová, 
rodáčka z Horného Srnia a pôsobia- 
ca pracovne v Nemšovej. Pôsobivá  
a inšpiratívna beseda pri dobrej 
káve nás aj poslucháčov osvieži-
la v nedeľu 23.07.2024 na terase za 
pekného počasia. Pozvaná autorka 
Patrícia Tallová už pripravuje po-
kračovanie knihy Valentínka a jej 
splnený sen, na ktorú sa tešíme.

► Na podujatí bol prítomný primá-
tor mesta Nemšová, ktorý v závere 
poďakoval autorke za príspevok 
a účinkovanie krásnou kyticou. 
Organizátori Literárnej kaviarne - 
mesto Nemšová a Mestská knižni-
ca Nemšová, veľmi pekne ďakujú 
všetkým návštevníkom za účasť  
a veria, že sa o rok znova stretneme.

Mestská knižnica

HALÓ, STE TAM? MY SME! 
VAŠA KNIŽNICA V NEMŠOVEJ

OTVÁRACIE HODINY 
V MESTSKEJ KNIŽNICI NEMŠOVÁ 

(účinné od 1. 9. 2024)

Pondelok 11:00 - 17:00
Utorok  11:00 - 17:00
Streda  11:00 - 17:00
Štvrtok  11:00 - 17:00
Piatok  12:00 - 18:00

V sobotu 22. júna 2024 sa konal II. ročník podujatia DEŇ S LESMI v areáli poľov-
níckeho zámočku ANTONSTÁL, ktorý zorganizovali LESY SR, š. p., organizačná 
zložka OZ Považie pri príležitosti mesiaca poľovníctva a ochrany prírody. 

 Podujatie navštívili všetky vekové kategórie, ale najmä rodičia s deťmi. Návštev-
níci si vypočuli lesničiarov s ukážkou poľovníckych signálov, taktiež si návštevníci 
pochutnali na pravom poľovníckom guláši, ktorý pripravil známy šéfkuchár z tele-
víznej obrazovky p. Michal Škorec.
 Pre deti bol pripravený skákací hrad, lukostreľba, sokoliari, vozenie na koni, 
virtuálna strelnica i vypaľovanie do dreva. Vo včelárskom stánku si deti mali mož- 
nosť vyrobiť vlastnú sviečku, pozrieť si živé včely v sklenenom úle a ochutnať med.  
V areáli si mohli pozrieť lesnú techniku i živých diviakov v obore a spoznávať stopy 
zveri. Aktivity pre deti si pripravili aj hasiči DHZ Nemšová. Zakúpiť si mohli rôzne 
produkty z lesa. 
 Areál a zámoček bol sprístupnený verejnosti od 10:00 do 17:00 hod., podujatie  
navštívilo do 1 000 ľudí.

Peter Prekop

II. ROČNÍK - DEŇ S LESMI
ANTONSTÁL 2024

F: Peter Prekop

Pelotón 68. ročníka Okolo Slovenska pred Ľuborčou (F: www.okoloslovenska.com)
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Pohľad do kuchyne celej tejto akcie 
začíname netradične kulisami. 

Kto však na Kľúčikovo zavíta s  deťmi 
(a poctivo sa zúčastní pripravených 
disciplín), musí uznať, že využívané re-
kvizity dali ich tvorcom námahu a det-
ského adresáta hneď presvedčia. Hrad-
by z veličizných kartónov už pri vstupe, 
nadrozmerné stavebné kocky hradu, 
studňa pre kone, skutočne kráľovský  
a zároveň  kráľovsky prestretý stôl. 
Rovnako tak úlohy, ktoré na deti čakali, 
museli jednoducho baviť dievčatá, ale 
aj chlapcov! Veď posúďte sami - záchra-
na princeznej, lov drevených rybičiek, 
jazda na divom koňovi fúriku, mečova-
nie sa s  hlavami draka... Za krásnymi 
drevenými a kartónovými rekvizitami 
používanými na jednotlivých stano-
viskách stojí manželská dvojica Petra 
a  Andrej Vojtovci, ktorým pomáhajú 
tiež ich deti – syn Jakub a  dcéra Sára  
(v spolupráci s manželom Františkom). 
Predovšetkým ich fantázia a schopnos-
ti dokážu vtiahnuť do témy daného roč-
níka všetky deti, ktoré sa súťaží zúčast-
nia. Téma sa z roka na rok samozrejme 
mení. Ak ste to z opisu nezachytili, tou 
nateraz poslednou bol stredovek. 

Kľúčikovo však nie je výlučne o sta-
novištiach pre deti. Do chodu ak-

cie, ktorá si v  minulosti vystačila na 
malom priestore za miestnou hasič-
skou zbrojnicou, postupne pribudli 
vystúpenia súborov, stánky s  jedlom, 
penová šou, artisti či tombola. Rokmi 
sa pridávali ďalší a ďalší ochotní ľudia, 
ruku k dielu priložil miestny futbalový 
klub, ale aj dobrovoľní hasiči. Pribudli 
taktiež viacerí sponzori, z  ktorých sú 
mnohí pravidelnými podporovateľmi. 
Kľúčikovo pravidelne dostáva na svoj 
chod aj dotáciu z  prostriedkov mesta 
Nemšová. 

Akousi riadiacou vežou celej tejto 
snahy je od jeho prvopočiatkov 

Pavol Vavrúš. Muž, ktorý žije v  Kľúčo-
vom po celý svoj život a hody v Kľúčo-
vom boli preňho zakaždým magickým 
sviatkom, kde sa stretali rodiny a pria-
telia, je predsedom občianskeho zdru-
ženia Kľúčikovo. Pri otázke smerujúcej 
k zrodu aktivity spomína: „Začínalo sa 
v piatok diskotékou, v sobotu hrala živá 
kapela a  v  nedeľu dychová hudba. No 
rokmi sa to menilo a hody už začínajú 
vo štvrtok letným kinom na ihrisku 
a  končia na „koli“ v  pondelok „hoden-
cami“, kedy muzikanti zo širokého oko-
lia hrajú na počúvanie pre ľudí, ktorí si 
prídu ešte posedieť a  hody ukončíme. 

Ešte predtým v  nedeľu sa každoročne 
koná okrem svätej omše tiež futbalový 
zápas medzi Vavrúšovcami a zvyškom 
sveta, po ktorom sa kopú 11-metrové 
kopy. Jediným „nepokrytým“ časom ví-
kendu bola teda sobota počas dňa. 

A  práve počas nej sme sa pokúsili 
hody vyšperkovať. S myšlienkou, 

ktorá vo mne dlhšie driemala, som 
oslovil kamarátky - učiteľky Moniku 
Patkovú Bílikovú a  Martinku Gužíko-
vú. Spoločne sme vymysleli názov a za-
čali vymýšľať, o  čom vlastne Kľúčiko-
vo bude. Veci začali následne naberať 
neuveriteľné obrátky a  do nášho tímu 
začali pribúdať noví členovia s novými 
myšlienkami a  nápadmi. Boli to nád-
herné roky plné roboty, ale aj príjem-
ných chvíľ. 

Ostrý štart na „koli“ za požiarnou 
zbrojnicou prebehol v  roku 2011. 

Účasť do 100 detí, pár stanovísk – pre-
kážkové dráhy len s použitím lavičiek, 
rebríka, fúrika, vriec, lán a  pod. Prvé 
štyri či päť ročníkov bolo z  našich 
vlastných peňazí alebo od sponzorov. 
Prvý ročník sme z dobrovoľného vstup-
ného vyzbierali 98 €, ktoré sme použili 
na realizáciu nasledujúceho ročníka.“

Detské hodovanie Kľúčikovo organi-
zuje od začiatku občianske združe-

nie, ktoré nesie rovnaký názov ako jeho 
najväčšia akcia, teda OZ Klúčikovo. Tím, 
ktorý sa formoval a menil dlhé roky, tvo-
ria učitelia, muzikanti, manažéri, zdra-
votníci, ale i  stolári. Ako dodáva pán 
Vavrúš, o  11-členný tím v  rámci zdru-
ženia sa môže kedykoľvek oprieť. Na 
samotných prípravách sa však v Kľúčo-
vom podieľa podstatne viac ľudí, keďže 

KĽÚČIKOVO 
IDE VYŠŠIE
NEZABÚDA VŠAK 
ANI NA DETI, KTORÉ 
SA HRAŤ NEMÔŽU

„Už po štrnástykrát sa v rámci kľúčovských hodov uskutočnilo aj milé sobot-
né rodinné hodové popoludnie. Niekoľko rodín a mladých nadšencov miest-
nej komunity na spoločných stretnutiach však plánujú de facto už rok dopre-
du, aby v posledných dňoch a týždňoch dolaďovali detaily blížiacej sa akcie. 
Pritom každý podľa svojich schopností a možností dotvára spoločný projekt.“ 
Slovami manželov Vojtovcov začíname rozprávanie o myšlienke detského ho-
dovania pod názvom Kľúčikovo.

Podobne ako minulý rok, na vedľajšom ihrisku nechýbali ani kolotoče (F: archív Kľúčikova) Svoje si tu odmakajú aj dobrovoľní hasiči (F: archív Kľúčikova)

Posledný ročník spestrili aj chodúliari (F: archív Kľúčikova)

Do koloritu Kľúčikova patria aj predajné stánky 
a dobrá nálada (F: archív Kľúčikova)
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hipoterapeutických jednotiek pre zdra-
votne znevýhodnené deti z Kľúčového 
a  blízkeho okolia. Vyzbierané financie 
by mali pokryť 12 takýchto terapeutic-
kých jednotiek, kedy sa pri liečbe vyu-
žíva kôň.

Ak ste Kľúčikovo 2024 z  nejakého 
dôvodu zmeškali, na záver nazna-

číme, čo sa plánuje v rámci pätnásteho 
ročníka, teda v  roku 2025. Témou by 
podľa Pavla Vavrúša mohli byť Piráti, 
Disney rozprávky, alebo sa to predsa 
len v  združení dohodne inak. Organi-
zátori sľubujú opäť raz parádnu tombo-
lu. Mimochodom, v tej tohtoročnej ste 
mohli vyhrať let balónom, alebo aj ži-
vého kohúta :D Tešiť sa však nepochyb-
ne môžete aj na veľa dobrých nápadov 
zhmotnených do výborného programu 
a dôraz kladený na detskú radosť.

Bernard Brisuda

práce okolo je zakaždým dosť. Na výroč-
nom valnom zhromaždení združenia sa 
väčšinou rozhodne ohľadom témy. Naj-
viac príprav sa realizuje v  posledných 
mesiacoch a týždňoch pred samotnými 
hodmi. Ide najmä o prípravu stanovíšť 
na zvolenú tému, zabezpečenie balíč-
kov, organizovanie animátorov, ozvuče-
nie, sprievodný program, občerstvenie, 
zdravotné a sociálne zázemie, reklamu, 
financie, sponzoring či veci do tomboly. 
V  deň „D“ (kedy sa hoduje) je do akcie 
zapojených rádovo ešte viac dobrovoľ-
níkov, pričom nejde len o rodiny členov 
združenia či o  rodiny participujúcich 
futbalistov a hasičov. Výsledkom ce-
lých týchto príprav je potom – povedané 
slovami manželov Vojtovcov – „úžasné 
popoludnie plné zábavy, príjemných 
rodinných a susedských stretnutí a po-
zitívnej energie“.

Ako uvádzame vyššie, prvý ročník 
detského hodovania pod názvom 

Kľúčikovo sa teda v  mestskej časti 
Kľúčové konal už v  lete roku 2011. Za 
toto obdobie sa z komornej aktivity pri 
miestnom „kole“ za požiarnou zbrojni-
cou stala veľkovýpravná akcia vyhľa-
dávaná aj ľuďmi z väčšej diaľky. Akcia, 
ktorá neomrzí nijakú rodinu a neskla-
me žiadne dieťa. S postupným zväčšo-
vaním hodovania súvisí priamoúmer-
ne aj návštevnosť. 

Podľa informácií pána Vavrúša 
bola dosiahnutá rekordná účasť 
v  roku 2023. Detí na stanovištia 
prišlo spolu 750 a  návštevníkov 
bolo spolu približne dva a  pol ti-
síca. Približne rovnaký počet ľudí 
prišiel aj tento rok.

Po minuloročnom úspechu sa v rohu 
tréningového ihriska objavili opäť 

aj kolotoče. Tie boli v prevádzke dokon-
ca už od štvrtka! No a hoci sa program 
akcie rokmi nabaľuje, Kľúčikovo sa 
nestalo žiadnym biznis plánom či tuc-
tovou masovou aktivitou. Ľudia, ktorí 
prídu pomôcť, to robia dobrovoľne. Ich 
inšpiráciou sú hlavne (spokojné) deti. 

Keďže pri hodovaní by mali byť na-
sýtení podľa možnosti všetci, orga-

nizačný tím sa uzrejmil na tom, že vý-
ťažok z dobrovoľného vstupného bude 
zakaždým venovať deťom, resp. dieťaťu 
s fyzickým alebo mentálnym postihnu-
tím, nakoľko takéto deti sa do progra-
mu Kľúčikova vedia zapojiť len veľmi 
obtiažne, prípadne vôbec. Tento rok 
sa preto OZ Kľúčikovo rozhodlo veno-
vať výťažok z podujatia v prospech OZ 
Hipoško, konkrétne pre zabezpečenie 

TÍM KĽÚČIKOVA
PREDSEDA: Pavol Vavrúš
ČLENOVIA: Monika Patková Bí-
liková, Martina Horná Gužíková, 
Petra Vojtová, Andrej Vojt, Mária 
Amrichová, Magdaléna Amricho-
vá, Patrik Kiačik, Michaela Masr-
nová, Daniel Masrna, Milan Patka

Deti mohli obdivovať aj historickú hasičskú techniku (F: archív Kľúčikova) 

Deti na jednom zo stanovíšť zachraňovali princeznú (F: archív Kľúčikova)

Z vystúpenia tanečnej školy Choreofactory (F: archív Kľúčikova) 

K sprievodným atrakciám patrila aj jazda na džípe (F: archív Kľúčikova)

Jedným z vrcholov programu pre deti bola peno-
vá šou (F: archív Kľúčikova)
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Pokračovanie zo strany 1

► Na 28. ročník Nemšovské-
ho jarmoku, ktorý sa konal  
v dňoch 9. a 10. augusta, sa or-
ganizačný výbor začal pripra-
vovať už v lete 2023. Tento rok 
si mesto dalo záležať na dôsled-
nej propagácii oslovením oko-
litých miest a obcí. Príprava 
jarmoku si vyžaduje veľké ča-
sové aj pracovné nasadenie. 
Najväčšou výzvou bol pre or-

ozvučenie, občerstvenie pre 
usporiadateľov a účinkujú-
cich, prenájom stanov a taneč-
ného parketu, výroba bane-
rov a ďalšie. Administratívne 
práce spojené s ambulantným 
predajom taktiež predstavujú 
časovo náročný proces.

► Posledný týždeň pred za-
čiatkom jarmoku je najná-
ročnejší, pretože finišuje 
príprava a vizualizácia predaj-
ných miest, vytyčujú a zame-
riavajú sa miesta jednotlivých 
predajných stánkov. Tak, ako 
aj minulý rok, ani tento rok 
nechcelo mesto nechať nič 
na náhodu, preto sa zamest-
nanci v deň jarmoku stretli už  
o 05:00 hodine a prideľovali sa 
jednotlivé miesta predajcom 
a zamestnanci VPS sa starali  
o úpravu okolia, čistotu a po- 
riadok pred, počas aj po akcii.
 
► Na našom tradičnom 
jarmoku mali návštevníci 
možnosť zakúpiť výrobky 
tradičnej ručnej výroby, hrač-
ky, oblečenie, cukrovinky, 
šperky, živé rastliny, či rôz-
ne doplnky do domácnosti. 
Atmosféru jarmoku násobia 
kolotoče, nafukovací hrad  
a rôzne zábavné atrakcie pre 
deti. Návštevníci sa mohli ob-
čerstviť v 30-tich stánkoch, 
ktoré ponúkali mäsové dob-
roty, langoše, zemiakové plac-
ky, hranolky, ale aj trdelníky  

žďovaním ich cenových po- 
núk. Aj keď je snahou výboru  
a želaním ľudí pritiahnutie ka- 
piel zvučnejšieho mena, žiaľ, 
 sú cenovo často nedostupné 
vzhľadom k obmedzenému 
rozpočtu. Mesto musí v rámci 
jarmoku zabezpečiť komplet-
ný balík služieb, ako je hygiena 
(mobilné toalety a ich údržba), 
čistota okolia, profesionálna 
bezpečnostná služba, hasi-
či, elektrocentrála, pódium, 

ganizátorov rozpočet, pretože 
ceny za služby z roka na rok 
narastajú šialeným tempom.  
Z vyčleneného a schválené-
ho balíka peňazí je potrebné 
myslieť nielen na kultúru, ale 
aj technické zabezpečenie jar-
moku, ktoré sú z roka na rok 
finančne náročnejšie.

► Organizačný výbor najskôr 
začal oslovením potenciál-
nych účinkujúcich a zhroma-

NAJVÄČŠIE PODUJATIE 
ROKA ÚSPEŠNE ZA NAMI

Vystúpenie hudobnej skupiny Mafia Corner

Dav ľudí počas kultúrneho programu

Najväčšie hity od skupiny Beatles v podaní Beatles revival

Dôsledná 
príprava 
jarmoku 
sa vyplatila, 
svedčia 
o tom tisíce 
návštevníkov.
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a bezproblémový priebeh za-
bezpečili VPS, m. p. o., mesta 
Nemšová a Hasičský zbor. Pri 
organizovaní mestského jarmo-
ku je hlavným cieľom spokoj- 
nosť ľudí a dobrá zábava. Ak 
máte tipy, podnety a návrhy 
na zlepšenie organizácie bud-
úceho ročníka jarmoku, alebo 
akých interpretov (v rámci 
finančných možností) by ste 
privítali na pódiu, môžete nás 
kontaktovať na e-mail eviden-
cia@nemsova.sk alebo pro-
stredníctvom aplikáci. 
Budeme sa tešiť na vaše pripo-
mienky, námety, a sami sme 
zvedaví, čo sa nám podarí vy-
myslieť do budúceho roka.

Dáša Uherková

ktorý svojimi hitmi roztanco-
val publikum. Zábava násled-
ne pokračovala až do rána, 
česko-slovenské, ale aj zahra-
ničné hity hral pre ľudí DJ Ha-
wko a skupina Bonus.

Máte tipy na 
ďalší ročník? 
Sem s nimi

► Organizácia Nemšovského 
jarmoku, najväčšieho podujatia 
roka v Nemšovej, je výsledkom 
úsilia celého mesta. Hlavným 
organizátorom je mesto Nem- 
šová, na jeho príprave a reali-
zácii sa podieľali zamestnanci 
mestského úradu, poriadok  

V sobotu 
zahviezdil 
Igor Kmeťo ml.

► Sobotňajší kultúrny pro-
gram zahájila Pani Columbova 
a po nej nasledovalo vystúpe-
nie domácej kapely Bosá Rosa. 
Fanúšikovia Johna Lennona, 
či Paula McCartneyho si prišli 
na svoje na koncerte Beatles 
Revival, kde zazneli najväčšie 
hity tejto populárnej anglickej 
skupiny. Zaujímavým bolo vy-
stúpenie Old School Brothers, 
ktorých môžete poznať ako 
víťazov známej súťaže Sloven-
sko má talent. Vrchol večera 
predviedol Igor Kmeťo mladší, 

nali svojou umeleckou tvor-
bou a hodnotou svojich ume-
leckých diel. Za tento úspech, 
ktorým zviditeľnila mesto Ne-
mšová, si zaslúžila uznanie 
primátorom mesta.

Piatok 
ovládla dav 
Mafia Corner

► Kultúrny program na jar-
moku odštartoval príhovorom 
primátora Miloša Mojtu, po 
ktorom nasledovalo vystúpe-
nie skupiny Basawel, ktorá 
spája ľudovú hudbu s popový-
mi prvkami. Program pokra-
čoval vystúpením Ľudovíta 
Kašubu a Martiny Kreibich, 
ktorých môžete poznať z tele-
vízie.

► Atmosféru rozprúdila do-
máca rocková kapela Petri-
chor a potom prebrala štafe-
tu Mafia Corner. Aj napriek 
tomu, že meno interpreta 
možno nebolo každému zná-
me, hity, ktoré sa ozývali are-
álom, poznal každý. Upravené 
verzie známych piesní Šed-
nem sebe na lavočku, Sloven-
ské mamičky, či Zuzulienka 
vytiahli od stolov na parket aj 
zarytých anti-tanečníkov. Po 
skončení vystúpenia sa na pó-
dium dostal DJ Krupko, ktorý 
ľudí bavil až do skorého rána.

a cukrovú vatu. Aj mesto Nem- 
šová malo po prvýkrát na jar-
moku svoj stánok, kde sa roz-
dával propagačný materiál, 
a v ktorom mohli ľudia dob-
rovoľne prispieť na podporu 
kultúry v našom meste. 

► Tvorivo-živý priestor na 
tradičnom jarmoku už po 
štvrtýkrát patril aj výtvar-
ným umelcom nielen zo Slo-
venska pod taktovkou Ľubici 
Vlkovej pod názvom Live Art. 
Ľubica Vlková získala prestíž-
ne medzinárodné ocenenie 
PHOENIX vo Venice – srdci 
Benátok, ktoré je udeľované 
umelcom za ich zásluhy, ktorí 
sa v priebehu rokov vyzname-

Tanečná skupina Old School Brothers Vystúpenie Ľudovíta Kašubu a Martiny Kreibich 

Návštevníci po otvorení jarmoku
Igor Kmeťo ml. roztancoval 
návštevníkov jarmoku

Na začiatku prvého dňa rozospievala dav kapela BasawellPrimátor mesta odovzdáva kyticu výtvarníčke Ľubici Vlkovej 
za jej úspechy vo svete umenia
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Vojenský pridelenec ambasády USA na Slovensku, Joshua Passer (F: Archív MsÚ Nemšová)

▬ Spomienkovej akcii pred-
chádzali spoločné stretnutia 
zástupcov miest a obcí úze-
mí dotknutých leteckou bit-
kou nad Bielymi Karpatmi. 
Zo stretnutí vyplynul návrh 
na pripomenutie si historic-
kých udalostí a usporiadanie 
pietnych spomienok a sprie-
vodných programov. Organi-
zátorom podujatia bolo Boj-
kovsko, sdružení měst a obcí, 
a k projektu sa pripojili mestá 
Bojkovice, Nemšová, Slavičín, 
a obce Rudice a Kašava, ktoré 
projekt spolufinancovali. 
 ▬ Dotknuté mestá a obce po-
skytli návratnú finančnú vý-
pomoc na zaistenie realizácie 
projektu. Na projekt s názvom 
„Letecká bitva nad Bílými 
Karpaty z 29. srpna 1944“ bola  
v programe cezhraničnej spo-
lupráce Interreg Slovensko - 
Česko 2021-2027 - Fond malých 
projektov predložená žiadosť o 
financovanie malého projektu 
FMP/MI/01/010_CZ, s poža-
dovanou výškou finančného 
príspevku 26 003,74 €. 
▬ Cieľom projektu boli spo-
ločné stretnutia partnerov 
projektu a cieľových skupín 
pri príležitosti prezentácie 
a pripomenutia vojnových 
udalostí, ktoré sa odohrali 29. 
augusta 1944 na moravskej 
i slovenskej strane v pohra-
ničnej oblasti Bielych Karpát 
v priebehu II. svetovej vojny - 
80. výročie historickej udalos-

ti Leteckej bitky nad Bielymi 
Karpatmi. 
▬ Záštitu nad podujatím  
v Slovenskej republike prevzal 
predseda Trenčianskeho samo-
správneho kraja Jaroslav Baš-
ka, v Českej republike hejtman 
Zlínskeho kraja Radim Holiš,  
a Veľvyslanectvo USA v ČR.

Pietny akt
na Dvoreckom
cintoríne

▬ Spomienkové akcie, ktoré 
sa konali 30. augusta, začali 
pietnym aktom na cintoríne  
v Bošáci. Následne sa zúčas- 
tnení premiestnili na Dvorec-
ký cintorín v Nemšovej, kde si 
pripomenuli udalosť pri hrobe 
amerického letca Sgt. Andrew 
A. Solocka, slávnostným kla-
dením vencov, za prítomnos-
ti zástupcu primátora mesta 
Nemšová, prítomných hostí, 
amerických občanov, medzi 
ktorými boli i priami príbuzní 
letcov padnutých bombardé-
rov, zástupcov organizátora  
a spoluorganizátorov, dobro-
voľníkov a ostatných prítom-
ných účastníkov.
▬ Medzi zúčastnenými hos-
ťami boli: ■ podpredseda TSK, 
prednosta okresného úradu 
Nové mesto nad Váhom Jozef 
Trstenský ■ zástupca náčelní-
ka Generálneho štábu Ozbro-
jených síl SR generálporučík 

Ľubomír Svoboda ■ veliteľ 41. 
zásobovacej základne podplu-
kovník Peter Bezunk ■ vojen-
ský pridelenec USA – Joshua 
Passer ■ zástupca krajského 
riaditeľa PZ plukovník Juraj 
Kadlec ■ riaditeľ okresného 
riaditeľstva PZ podplukovník 
Rastislav Hoško ■ riaditeľ 
obvodného oddelenia PZ mjr. 
Richard Gahér ■ zástupca ria- 
diteľa obvodného oddelenia 
PZ mjr. Marek Šiko ■ starosta 
mesta Bojkovice a predseda 
mikroregiónu MAS Bojkovsko 
Petr Viceník ■ VICARS, LAU-

REN - vnučka Ferrisa Joyne-
ra, rádiooperátora B-24H, S/N 
42-52313 „Rough Cobb“, miesto 
dopadu Antonstal, SK, s dcé-
rou ■ Larry Joyner - syn Fe-
rrisa Joynera, rádiooperátora 
B-24H, S/N 42-52313 „Rough 
Cobb“, miesto dopadu Anton-
stal, SK, s dcérou ■ prednosta 
MsÚ Nemšová Rudolf Kúkel ■ 
tlmočník Michal Šišovský ■ 
predseda spolku Letecká bi-
tva Bílé Karpaty 1944 a autor 
knihy Umírali i za naši svobo-
du, nezapomínáme… Vlasti-
mil Hela ■ amatérsky historik 
a nadšenec Roman Poláček.

Pietny akt slávnostne 
doprevádzal trubač 
vojenskej posádkovej 
hudby a čestná stráž.

Zápis 
do pamätnej knihy
▬ Pozvaní zúčastnení hostia sa 
následne stretli na mestskom 
úrade v Nemšovej, kde sa zapí-
sali do pamätnej knihy a presu-
nuli sa do mestského múzea po-
zrieť si jeho rozšírenú expozíciu.

Programu sa 
aktívne zúčastnili 
aj členovia OS SR
▬ Vojaci OS SR zo 41. zásobo-
vacej základne pripravili pri 
mestskom múzeu ukážku vo-
jenských uniforiem a rôzne-
ho propagačného materiálu. 
Pre deti pripravili prekážkovú 
dráhu, mohli si vyskúšať hod 
granátom, prejsť sa po kladine, 
či podliezť sieť. Za absolvova-
nie prekážkovej dráhy získali 
aj malú odmenu. 
▬ O 16. hodine sa konala poľ-
ná sv. omša v Antonstálskej 
doline. OS SR pripravili stan, 
pod ktorým bol umiestnený 
obetný stôl a pripravené boli  
i miesta na sedenie. Omšu ce-
lebroval vojenský dekan Stani-
slav Dulák za prítomnosti jeho 
kolegov, predstaviteľov mesta 
Nemšová a ostatných zúčast-
nených spoluobčanov. 

Hudobné podvečerné 
vystúpenie
▬ V podvečerných hodinách 
si mohli obyvatelia Nemšovej 
vychutnať vystúpenie blue-
grassovej hudobnej skupiny 
TIEŇ v amfiteátri pri kultúr-
nom dome Nemšová i s malým 
občerstvením. 

Rozšírená expozí-
cia fragmentov ha-
varovaného lietadla

▬ Pre obyvateľov mesta  
a nadšencov vojenskej his-
tórie bola počas celého dňa  
k dispozícii rozšírená expo-
zícia v mestskom múzeu. Pô-
vodná, stála expozícia zobra-
zujúca fragmenty padnutého 
lietadla (vytvorená pri prí-
ležitosti 75. výročia) bola pri  
80. výročí dočasne rozšírená  
o ďalšie prvky, a to do novem-
bra 2024. Vidieť ste mohli mo-
del padnutého lietadla Con-
solidated B-24 HH Liberator  
v mierke 1:32, ktorý pripravil  
a poskladal p. Michal Šišovský, 
či jeho originálne fragmenty 
(časti krídel, chladiča, muní-
cie, drobných súčiastok, časti 
vraku lietadla). Mestskému 
múzeu v Nemšovej ich dočasne 
zapožičal pán Roman Poláček.

Umírali 
za naši svobodu, 
nezapomíname...

▬ Pri príležitosti výročia bola 
zostavená i publikácia Umírali 
i za naši svobodu, nezapomí-
náme…, ktorej autor je Vlas-
timil Hela, a počas dňa bola  
k dispozícii v mestskom múzeu. 

Krátky náhľad
do histórie udalosti
▬ Počas leteckej operácie dňa 
29. augusta 1944 odštartova-
lo 307 bombardérov chráne-
ných  250 stíhačkami k útoku 
na priemyselnú oblasť v okolí 
Ostravy. Zadná časť vyše sto 
kilometrov dlhého prúdu lie- 
tadiel bola okolo 10 hod. 40 
min. v priestore južne od 
Trenčína napadnutá nemec-
kými stíhačkami. Išlo o jednu 
z najväčších leteckých bitiek 
2. svetovej vojny nad územím 
Československa. Americké le-
tectvo tu stratilo 10 bombardé-
rov a spolu zahynulo 41 ame-
rických letcov.
▬ Posádky bombardovacích 
lietadiel Liberator mali za úlo-
hu počas svojej Misie číslo 108 
bombardovať továreň na tanky 
v moravskej Ostrave. V zosta-
ve 737. bombardovacej perute 
letel aj stroj, ktorého fragmen-
ty môžete dnes vidieť aj tu  
v expozícii mestského múzea 
v Nemšovej. Tento stroj sa 
oneskoril v dôsledku poruchy 
na motore č. 2. Nemeckí stíhači 
však naň neútočili, zrejme ho 

VÝROČIE LETECKEJ BITKY 
NAD BIELYMI KARPATMI
Na konci augusta sme si pripomenuli 80. výročie jednej z najväčších leteckých bitiek nad Bie-
lymi Karpatmi, ktorá prebehla nad územím Československa dňa 29. 8. 1944, v deň vypuknutia 
SNP. Počas nej spadlo z oblohy 10 amerických lietadiel, z toho jedno v Ľuborčianskej doline. 
Tento historický moment sme si pripomenuli spolu s americkými občanmi, ktorí pricestova-
li do nášho mesta, aby si  uctili pamiatku svojich padlých vojakov v 2. sv. vojne. Okrem spo- 
mienkového pietneho aktu na Dvoreckom cintoríne si prítomní pozreli aj rozšírenú expozí-
ciu fragmentov padnutého lietadla. Súčasťou spomienky bol aj bohatý sprievodný program.

F: Archív MsÚ Nemšová
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Hrob Janka Palu na starom cintoríne v Nemšovej

Poľná omša v Antonstálskej doline (F: Peter Sobek) Americká návšteva pri rozšírenej expozícii havarovaného bombardéru v mestskom múzeu (F: Peter Sobek) 

Rozšírená časť expozície v mestskom múzeu v Nemšovej (F: Peter Sobek)

► Udalosti Slovenského národného povstania sa  
v Nemšovej priamo neprejavili. Prítomnosť nemeckých 
posádok a prílišná blízkosť hraníc Protektorátu spolu s 
hustým osídlením partizánskym aktivitám veľmi ne-
priala. Napriek tomu dňa 4. alebo 5. septembra sa slo-
venská vojenská posádka z nemšovských kasární, asi 
500 mužov na nákladných autách i s výzbrojou presu-
nula na povstalecké územie. 

► Cestou absolvovali mnoho stretnutí s Nemcami. 
Väčšina z nich sa preto rozutekala. Do Bystrice tak pri-
šlo nakoniec približne 50 osôb. Povstania sa napriek 
tomu zúčastnilo niekoľko chlapov i z Nemšovej, a to 
narukovaní vojaci Augustín Králik, Augustín Kňážek, 
Augustín Švančara, Augustín Murko, Augustín Trška, 
Jozef Ďuriš, Ignác Horný, Jozef Kováč, Ondrej Budjač, 
Anton Palko a Anton Remo. Iní sa do povstania dostali 
ako robotníci pracujúci na povstaleckom území. Boli to 
Ján Palo, Jozef Krajči, Fridrich Horák, Anton Masár a La-
dislav Sedláček. Pracovali v Baťanoch (dnešné Partizán-
ske) a bojov sa zúčastnili v Trojanovej Hornonitrianskej 
brigáde. Väčšina bola zajatá a odvlečená do nemeckých 
koncentračných táborov. Jedinou obeťou bojov v SNP  
z radov Nemšovanov sa stal mladý Ján Palo. 

► Ján Palo zomrel 13. septembra 1944 v Bošanoch 
na bojisku pri obrane Hornej Nitry. Na 3. výročie 
Slovenského národného povstania bol po exhu-
mácii v Bošanoch pochovaný na nemšovskom 
cintoríne. Po skončení druhej sv. vojny dňa 6. 
mája 1946 získal v Prahe ocenenie Českosloven-
ského vojnového kríža “in memoriam” od prezi-
denta Československej republiky. Udelené mu 
bolo za bojové zásluhy pri oslobodzovaní Česko-
slovenskej republiky z nepriateľského obsadenia. 

► K 10. výročiu Slovenského národného povstania,  
v roku 1954 sa konala veľká verejná oslava spojená so 
slávnostným zasadnutím pléna MNV, na ktorom boli 
slávnostne pomenované 3 veľké ulice v Nemšovej po 
hrdinoch Slovenského národného povstania. Prvú 
pomenovali po miestnom partizánovi Jánovi Palovi 
na Ulicu partizána Jána Palu, druhá ulica bola pome-
novaná na Ulicu SNP, a tretia od Žovinca cez Hornov 
po hasičskú strážnicu bola pomenovaná na Ulicu kap. 
Jána Nálepku.

Zdroj: Monografia mesta Nemšová, Vojtech Korvas, osobné doklady. 
Spracovala Miroslava Bachratá

pokladali už za vybavený. Stroj 
poručíka Raya zaostával za for-
máciou. Nasledovalo núdzo- 
vé odhodenie bômb, ktoré do-
padli na zem pri Váhu neďale-
ko obce Zamarovce. Oheň po-
stúpil ku krídlovým nádržiam, 
a preto posádka opustila stroj 
na padákoch.
▬ V knihe, ktorá bola vydaná 
pri tejto príležitosti, sa na-
chádzajú detailné výpovede 
letcov z padnutého lietadla. 
Opisujú, čo sa okolo nich dialo 
po opustení lietadla a dopade 
na naše územie, ktorý letec, 
kde dopadol, ako sa skrývali 
v lesoch, i to, ako prebiehali 
prvé stretnutia s miestnym 
obyvateľstvom. Viackrát opi-
sujú, že boli milo prekvapení, 
ako ochotne im chceli pomôcť, 
i to, že Nemšovčanom pomoh-
li v komunikácii ich pracovné 
skúsenosti z Ameriky, kam od-
chádzali za prácou.  
▬ Bombardér B 24 H Liberá-
tor dopadol v lokalite „Smut-
ný járok“ v kopcoch nad Ľu-
borčou, tristo metrov severne 

od poľovníckeho zámočku 
Antonstál. Všetci sa zachráni-
li, až na jedného. Pravý bočný 
strelec, seržant Andrew A. 
Solock, nemal šťastie. Posled-
nýkrát bol videný kamarátmi 
z posádky, ako s pripnutým 
padákom stojí pri únikovom 
otvore v zadnej časti bombar-
déru. Žandársky strážmajster 
Štefan Adamovič, nemšovský 
notár Jozef Bašnák a staviteľ 
Jozef Bútora mu za pomoci 
ďalších miestnych obyvateľov 
vystrojili pohreb. Pochovali 

ho na obecnom cintoríne v Ľu-
borči. Odtiaľ ho 25. septembra 
1946 exhumovali a previezli 
na cintorín vo Francúzsku.

Pietne akty 
na českej strane
▬ Spomienkové akcie pokračo-
vali dňa 30. 8. v Liptále a Kašave, 
v sobotu 31. 8. v Slavičíne, Krho-
vě, Přečkovicích, Rudicích, a 1. 
9. boli ukončené v Šanove a Vy-
škovci. Dňa 31. 8. 2024 sa o 10:00 
konal pietny akt na cintoríne 

v Slavičíne, na ktorom sa zú-
častnil a slávnostne položil ve-
niec zástupca primátora mesta  
Nemšová Milan Patka. 

Poďakovanie

Ďakujeme vedeniu mesta Ne-
mšová za podporu tejto spo-
mienkovej akcie, organizá-
torom a spoluorganizátorom, 

dobrovoľníkom, armáde SR, 
zamestnancom MsÚ a všet-
kým tým, ktorí prispeli k prí-
prave Dvoreckého cintorína 
k pietnemu aktu, príprave 
mestského múzea, za účasť 
prítomným hosťom a všet-
kým ostatným zúčastneným.

Miroslava Bachratá

NEMŠOVČANIA V SLOVENSKOM NÁRODNOM 
POVSTANÍ A OCENENIE ČESKOSLOVENSKÉHO 
VOJNOVÉHO KRÍŽA “IN MEMORIAM” 

Úryvok zo spomienok letcov v publikácii 
Umírali i za naši svobodu, nezapomínáme… 
Letecká bitva nad Bílými Karpaty z 29. srpna 1944

“Najskôr vyskočil náš mechanik, ja som nasledoval za ním. 
Počkal som s otvorením padáka asi do 7 000 stôp a potom 
som zatiahol za uvoľňovač. Bolo veterno a ja som sa húpal 
zo strany na stranu. Počul som, ako sa padák krúti. Zrovnal 
som nohy, ako to len bolo možné,  a  blížil som sa k zemi.  Za-
hliadol som naše lietadlo, ako špirálovito padá dole. Čakal 
som, že bude každú chvíľu explodovať, ale vybuchlo až po 
dopade na zalesnenom svahu kopca.”
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Pred vinobraním je potrebné vyčistiť 
pivnicu. Všetko víno sa sfiltruje, nafľaš-
kuje a fľašky sa dajú do pivnice, kde je 
uskladnené nafľaškované víno. 

A práve tu sa v teplý au-
gustový deň stretávame. 
Jiří Dobeš prichádza 
tak, ako ho mnohí spo-
znávajú aj v meste, na 
zelenom bicykli, v sla-
menom klobúku, s ús-
mevom na perách. S jeho 
typickým moravským 
prízvukom rozpráva  
o poznatkoch, ktoré za  
tie roky získal, aké boli 
prvé kroky na ceste  
k vytvoreniu vinohradu, 
či aké víno je to najlepšie. 
Nechajte sa aj vy vtiahnuť 
do tohto príbehu, ktorý 
je nielen oslavou jeho 
lásky k vinárstvu, ale  
i ukážkou poctivej ľud-
skej práce, ktorá vytvára 
vína s výnimočným chu-
ťovým zážitkom.

Kedy sa u Vás zrodila 
myšlienka založiť vino-
hrad v Nemšovej? 

Keď som prišiel do Nem- 
šovej a videl som, že sa 
pri dome sem-tam pest-
uje vínna réva, tak sme 
si s  manželkou Hildou 
zadovážili záhradku na 
Bočkoch. Vysadili sme 
tam asi 60 koreňov. Tam 
však pestovanie nebolo 
veľmi úspešné pre zlý 

výber odrôd. Neskôr sa 
nám naskytol pozemok 
v  Ľuborči, veľmi pekne 
situovaný na juhový-
chodnú stranu. Syn Pe-
ter mi vravel, že tam by 
mohol byť vinohrad. On 
bol tým prvotným ini- 
ciátorom a ja som tú my-
šlienku prijal.  

Požiadali sme teda 
nášho priateľa z Mo-
ravy, doc. Ing. Miloša 
Michlovského, DrSc. 

(jeden z najväčších od-
borníkov vo vinohrad-

níctve a vinárstve  
v Českej republike), 

aby sa prišiel po-
zrieť, či by tu mohol 

vinohrad rásť. Prišiel, 
pozisťoval priemernú 

teplotu, nadmorskú 
výšku a padnuté zráž-

ky. A povedal: „Tady 
vinohrad poroste 

a dobre.“ Dobre teda, 
vraveli sme si. To bol 

rok 2002.

Aký bol proces tvorby 
vinohradu, keď ste zisti-
li, že by sa mu tu mohlo 
dariť? Na akej rozlohe 
sa rozprestiera? 

Vinohrad má asi 600 
m2. Sortimentnú sklad-
bu vinohradu podľa 
odrôd nám spravil doc. 
Michlovský. Aby sme 
vedeli, čo tu pôjde a čo 
nie, dal nám širší záber, 
9 odrôd viniča. Z  každej 
odrody bolo asi 50-60 ku-
sov. Roľu sme vyhnojili, 
poorali, pripravili a  vy-
sadili sme tam 520 ko-
reňov. Mali sme obavy, 
či nám tu vôbec hrozno 
dozreje. Ale doc. Mich-
lovský hovoril, že nad-
morská výška je rovnaká 
ako nadmorská výška 
niekde v  Kyjove na Mo-
rave. Aj 49. rovnobežka 
prebieha cez Kyjov. Len 
mikroklíma je iná. Ale 
vďaka Váhu a Vláry je tu 
vlhší vzduch. Bol to však 

veľmi dobrý rok, pomer-
ne vlhký a aj vďaka tomu 
sa nám až na 5 kusov pri-
jalo všetko. 

Ešte predtým, než 
sme začali v Nemšo-

vej sadiť vinohrad, 
zisťoval som, či sa tu 
v Nemšovej niekedy 

pestovalo hrozno. 
Podarilo sa mi zistiť, 
že údajne sa hrozno 

pestovalo na Kre-
meniciach, ako je 

Horné Srnie, aj nad 
Kľúčovým, a dokonca 
vraj vinohrady boli aj 
v Zamarovciach, kde 
sa pestovalo hrozno, 
už keď tu boli rímske 
légie. Avšak v Európe, 

a teda aj tu, prišla 

choroba viniča fyloxé-
ra, ktorá zlikvidovala 

všetky vinohrady, 
ktoré neboli štepené. 

Preto sa od konca 
19. storočia začalo 
hrozno štepiť na 

americkú podložku, 
podpník divého vini-
ča z Ameriky. Keď sa 

na to vinič zaštepoval, 
tak na to už fyloxéra 

nedosiahla.

 
Aké odrody viniča sa 
nachádzajú vo Vašom 
vinohrade? 

Máme 9 druhov. Jed-
na odroda je modrá, Me-
dina. A  potom je osem 
bielych, a to sú Merzling, 
Rita, Rinot, Híbia, Festi-
val, Malverina, Hibernal 
a Savilon. Väčšina odrôd 
sú krížence a  sú to re-
zistentné odrody, odol-
nejšie voči chorobám. 
Zo začiatku sme nao-
zaj nemuseli vinohrad 
chemicky ošetrovať. To 
však trvalo len tak 3-4 
roky, kým sa všelijaké 
choroby usadili a  už sa 
to musí tak 5 - 7-krát do 
roka striekať. Niekto-
ré odrody ako Merzling 
a  Hibernal sú nemecké 
krížence. A  potom sú 
tam odrody, ktoré vy-
šľachtil doc. Michlovský, 
dokonca aj s prof. Ing. Vi-
lémom Krausom,  CSc. 
Spravili sme však možno 
jednu chybu, že sme ne-
nasadili aj nejakú klasic-
kú odrodu, muštovú, aby 
sme si vedeli porovnať 
víno z rovnakej odrody 
dorobené v  tejto oblasti 
s niekým iným.
 

Popíšte nám Vašu prácu 
vo vinohrade. Kedy sa 
práca vo vinohrade za-
čína? A končí sa vôbec 
niekedy? 

Práca vo vinohrade 
a  v pivnici sa nikdy ne-
končí. Vo vinohrade to 
začína koncom februára, 
keď sa strihá. To robím 
najradšej. Tam už zakla-
dáte budúcu úrodu. Ďa-
lej nastupuje predjarný 
postrek. Zistil som, že 
vďaka nemu sa dá po-
merne dobre zachrániť 
vinič od múčnatky. Tá sa 
síce prejavuje až v  júni/
júli, ale keď postriekate 
už v  marci, máte od nej 
pokoj. Potom sa vyväzujú 
ťažne, na drôty, aby to 
bolo vo vodorovnej polo-

he. A keď už vinič začína 
rásť, 10-15 cm, príde na 
rad vylamovanie. To, čo 
tam nepatrí, alebo kde je 
to prehustené, musí ísť 
preč. A  potom ďalšie po-
streky. Raz sa mi stalo, 
že sme neodhadli dobre 
termín postreku proti pe-
ronospóre a tá prišla ešte 
pred kvitnutím hrozna. 
Neobjavila sa na listoch, 
ale priamo na kvetoch a 
poničila, čo sa dalo. Vtedy 
sme mali asi iba 350 kg 
hrozna. Pred kvetom je 
postrek viniča dôležitý. 

Ďalej je to taká klasic-
ká práca, kosí sa tráva, 
opäť treba čosi zostrihať, 
a to trvá až do vinobra-
nia. Oberanie hrozna 
závisí od odrody, to sa 
oberá postupne. Zme- 
riam cukor, a keď má 
okolo 19-20 kg/hl, tak 
môže ísť dole. Obraté 
hrozno sa hneď pome-
lie, nechá sa odležať do 
druhého dňa a  vylisuje 
sa. Dá sa to do 50 l de-
mižónov, aby sa odkalilo, 
a  až potom to stočím do 
kvasných nádob. Ja na-
príklad kvasinky do vína 
nedávam. Optimálna 
teplota kvasenia je 24 °C. 
V prípade, že víno kvasí 
pomaly, pridám živnú 
soľ. Sú na to rôzne ná-
zory, mne sa to tak však 
osvedčilo. Práca vo vi-
nohrade síce viac-menej 
končí, ale začína sa práca 
v pivnici. Tá je už trochu 
veselšia. Vína v  kvas-
ných nádobách musia 
začať kvasiť. Keď mušt 
nezačne spontánne kva- 
siť, musí sa s  tým niečo 
spraviť. Mne sa najviac 
osvedčilo mušt vtedy zo-
hriať. Jeden známy mi raz 
poradil: „To je jednoduchá 
finta. Vezmeš ohrievač 
do akvária, dáš to do toho 
a bude ti aj dekle vyhadzo-
vať.“ A tak aj bolo. 

Keď dokvasí, musí sa 
stočiť do prázdnych ná-
dob a zasíriť. Niektorí síce 
nesíria, ale také víno veľ-
mi rýchlo oxiduje a tým 
stráca na kvalite. Víno sa 
potom čistí, aby bolo číre 
a začiatkom februára sa 
stočí druhýkrát. Pomeria 
sa, koľko obsahuje síry, 
ktorá víno konzervuje. 
Musí tam byť aspoň 30-40 
jednotiek voľnej síry. Víno 
síru spotrebováva, stráca 
sa, až sa jej nabaží, tak to 
ustane. Až do februára je 
teda práca v pivnici a zasa 
sa ide do vinohradu. 

Z MORAVY 
DO NEMŠOVEJ 

PRÍBEH 
VINOHRADU 
JIŘÍHO 
DOBEŠA

Jiří Dobeš pochádza z vinárskej ro-
diny a do Nemšovej sa presťahoval 
v roku 1963 z dediny Morkůvky na 
Južnej Morave. Prišiel z regiónu, 
kde sa vinohradníctvo odovzdáva 
z generácie na generáciu a kde sia- 
hajú i korene jeho vášne. Jeho ži-
votný príbeh ale pokračuje už vo vi-
nohrade v mestskej časti Ľuborča.  
V najsevernejšie registrovanom vi-
nohrade  Malokarpatskej vinohrad-
níckej oblasti, Vrbovského rajónu.

(F: Mária Gugová)

Optimálna tep-
lota kvasenia 
je 24 °C. V prípa-
de, že víno kvasí 
pomaly, pridám 
živnú soľ.

Víno musí 
mať dušu. Tam 
musím cítiť 
niečo osobité.
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okolí sám, čo robí víno 
trochu vo väčšom. Na 
Morave, ale aj tu na Slo-
vensku, sú vinári po-
merne blízko seba a  po-
radia sa. Pamätám si 
ešte, keď šli na Morave 
chlapi v nedeľu z kosto-
la, po omši sa išlo do 
pivnice víno „prelíznuť“. 
Štyria až šiesti chlapi, 
a už prechutnávajú a po-
vedia si, či treba zasíriť, či 
postriekať vinič… A o týž-
deň idú k druhému.

Bol som aj v Taliansku, 
Nemecku, Rakúsku, po 
Slovensku, v  Čechách… 
Všade človek čerpá inšpi-
ráciu, kade chodí. Mám 
na telefóne asi 4 dobrých 
kamarátov, ktorí mi vždy 
dobre poradia. Alojz Ma-
saryk zo Skalice, to je môj 
dvorný radca. A  potom 
Dušan Fabián z  Krtíša, 
Laco Šebo z  Karpatskej 
Perly či Jaro Ostrožovič 
z  Tokaja. Z  Tokaja sme  
s partiou známych kúpi-
li aj hrozno Furmint, 
predminulý rok, a  do-
padlo to veľmi dobre. To-
tiž, okrem nášho dopes-
tovaného hrozna, každý 
rok kúpime ešte okolo  
500 kg. 

Verím, že to nie je 
tajomstvo, ale v janu-
ári oslávite 80 rokov. 
Žeby práve víno bolo za 
Vašou vitalitou? 

To sa zdá už len na-
vonok, že som vitálny. 
Cítim, že sily už ubú- 
dajú. Ale vždy, keď sa 
stretnem s  rodinou či 
blízkymi, a  dáme si aj 
ten pohár vína, hneď sa 
cítim lepšie na druhý 
deň, hneď viac vyska-
kujem. Ale nesmie sa 
to nikdy prehnať, ako 
s vínom, tak aj s iným al-
koholom. Vždy to musí 
byť pod kontrolou, inak 
je zle. Aj pri degustácii 
vína nesmieme zabud-
núť na určitú kultúru. 
Víno sa pije vychladené 
v pekných vínových po-
hároch. A hovorí sa, že 
vo víne je pravda. Preto 
treba pri degustácii veľa 
rozprávať. 

“A tož na zdraví.”

Mária Gugová

sa strihať kratšie, aby 
tam toho nebolo toľko. 
Vinič nemôže rásť do-
nekonečna. Tiež by som 
odporúčal nesadiť jeden 
koreň a  naťahovať ho 
cez pol záhrady, ale kaž- 
dý meter nasadiť jeden 
koreň. Pri týchto stolo-
vých odrodách odporú- 
čam každý koreň iná 
odroda, striedať ich. Aby 
to postupne dozrieva-
lo a  nestalo sa, že teraz 
je toho veľa a  za 14 dní 
nič. A  vinič musí mať 
vzduch. Je dobré mať 
vinohrad južne, ale od 
múra to musí byť aspoň 
2 metre. Vinohrad potre-
buje nielen slnko, vodu, 
ale aj vzduch. Keď je to 
prehustené, tak sa tam 
držia choroby. 

Keď sa rozhodnete 
pestovať hrozno a robiť 
si víno, musíte mať as-
poň základné vybavenie 
na spracovanie. Dôležitá 
je aj chladná pivnica. Ale 
aj v malej pivnici sa dá 
urobiť veľké víno. 

Kam si idete najčastej-
šie po rozumy Vy? 

Mám tu veľkú nevý-
hodu, že som v  blízkom 

Dáte nám radu, ako 
spoznať dobré víno?

To je jednoduché. Keď 
mi chutí a  keď ho pijem 
v  dobrej spoločnosti, 
ako teraz. Nie každému 
chutia tieto interšpeci-
fické odrody vín. Niekto 
zas vraví, že je to dobré. 
Nedá sa povedať, že toto 
víno je najlepšie na sve-
te. To je vec chuti. Ja keď 
mám piť červené víno, 
nechutí mi tak, ako  
biele. Ja som napríklad 
zaťažený na Vlašák (Riz-
ling vlašský). 

Akú radu by ste 
dali začínajúcim 
alebo budúcim 
vinohradníkom? 

Tu, v  Nemšovej, sa 
hrozno pestovať dá, po-
merne dobre aj s  úspe-
chom. Musí sa však 
človek naučiť niektoré 
veci. Mňa niekedy za-
bolí pri srdci, keď vidím 
strihanie viniča. Musí 

kúpili hydrolis. Voda 
o  tlaku tri atmosféry, 
v  lise je gumená duša, 
ktorá sa roztiahne a  li-
suje v  tenkej vrstve. Čo 
sa týka uzáverov, dlho 
sme používali korky. 
Prírodné korky sú však 
pomerne drahé. Exis-
tujú aj lepené korky, ale 
niekedy sa zle vyťahujú 
a víno môže mať po nich 
aj pachuť. Preto sme sa 
rozhodli pre kovové uzá-
very. Môj názor je, že nič 
lepšie nie je. Znesie to aj 
pretlak, čiže ak sa nejaké 
víno náhodou prekvasí 
a vznikne z toho moder-
né perlivé víno. 

Viackrát ste spomenuli 
množné číslo, kto Vám 
vo vinohrade pomáha? 

Keď bola moja manžel-
ka Hilda, tak sa mi ďale-
ko lepšie robilo vo vino-
hrade. Ona robila všetky 
tie zelené práce veľmi 
poctivo. Bola naučená 
na robotu, aj ju bavil celý 
proces. Žiaľ… Teraz po-
máhajú vnuci, zať aj 
kamaráti, ale poväčšine 
som tam sám. Mňa práca 
vo vinohrade baví. Lep-
šie sa cítim vo vinohrade 
ako v pivnici.

Koľko litrov vína 
vyprodukujete z Vášho 
vinohradu? 

V  najlepších rokoch 
sme mali 1 100 až 1 400 
kg hrozna. Čiže aj 650 až 
850 fľašiek. Niektorý rok 
bolo zas iba okolo 350-
400 kg. V roku 2004 sme 
robili naše prvé víno. 
Bolo síce pitné, ale slabo. 
Bolo moc kyslé, malo vy-
soký podiel kyselín, zbie-
rali sme to skoro. A ne-
malo to dušu. Víno musí 
mať dušu. Tam musím 
cítiť niečo osobité. Vte-
dy sa robilo aj v  malých 
demižónikoch, a čím sa 
robí víno v  menšom, tak 
je to horšie. Mám zásadu, 
že musí mať aspoň 50 kg 
odrody, aby to bolo na 30 
litrov. A ak to nemám, tak 
to spojím s nejakou inou 
odrodou a urobím cuvee.

Životnosť vinohradu 
je 50-70 rokov. Náš vino-
hrad má teraz 22 rokov 
a  dá sa povedať, že je 
v najlepšej kondícii. Víno 
z  mladých vinohradov 
nie je také dobré, ako by 
sa mohlo zdať. Aj skúse-
ní vinári vravia, že to “pa-
nenské víno” je potrebné 
rýchlo spracovať a  pre-
dať. Vinohrad potrebu-
je zakoreniť do hlbších 
pôdnych vrstiev, kde je 
dobrá mineralita a kvali-
ta vína sa potom zmení. 
To sme zistili aj my.

Ako sa zmenila tech-
nika a proces prípravy 
vína za tie roky? 

Najskôr sme mali me-
chanický lis, ktorý som 
doviezol ešte z  domu 
z  Moravy. Neskôr sme 

OSEMSMEROVKA 

Robert Mondavi: 
“Vyrobiť dobré víno je...” 
Znenie tajničky zasielajte na nemsovsky.
spravodajca@gmail.com alebo cez apliká-
ciu Nemšová do 31. októbra. Získať môžete 
dobré víno od miestneho vinára pána Dobe-
ša z Ľuborče. 

Úspešnými riešiteľmi tajničky čísla NS 
2/2023 sú: Martina Lubinová, Petra Pavlač-
ková a Mária Prokopová. Gratulujeme a ve-
ríme, že 3 vstupenky na miestne kúpalisko 
potešili a zapoja sa aj nabudúce. Odmeny 
pre úspešných riešiteľov z júnového čísla 
poskytlo mesto Nemšová, za čo im RR veľmi 
pekne ďakuje.

ZNENIE
TAJNIČKY

•

BÁBKARKA BANALITA
BOŽSTVO CENCÚLIK
DOPAD DVERE
DVOJČA EGREŠ
EXPLÓZIA FANÚŠIK
FIGÚRA HÁROK
INVALID KAKAO
KAPITÁN KOBEREC
KOŽKA LEBKA
ODLET PAPRIČKA
PÍLKA PODSTATA
PRIATEĽKA PROFIL
PUDLÍK ROŠÁDA
SUŠIAK SÚŤAŽ
VDOVA VLHKOMER
VNÚČA ZÁPASENIE
ZÁPISNÍK ZOBÁK 
ZDRAVOTNÍČKA
ZOZNAM ŽEMĽA

Jediný v meste 
a najsevernejší 
registrovaný 
vinohrad v 
Malokarpatskej 
vinohradníckej 
oblasti

F: Adam Uherka @adamkopanko, Tady vinohrad poroste a dobre

Tady vinohrad 
poroste a dobre.

Aj v malej 
pivnici sa dá 
urobiť veľké 
víno.
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Medové raňajky na základnej škole sv. Michala

Prednáška v Materskej škole sv. Gabriela

Včela medonosná je veľmi 
prospešná pre prírodu 

a  človeka, preto svoje mies-
to nájde aj výrok od Alberta 
Einsteina o  včelách, ktorý ni-
kdy nebol pravdivejší: „Ak vy-
miznú včely z povrchu Zeme, 
človeku zostávajú iba 4 roky 
života.“ Preto chráňme si okoli-
tú prírodu a priestor, v ktorom 
žijeme. Vysádzajme pre včely 
a iný užitočný hmyz kvitnúce 
rastliny,  stromy a  starajme sa 
o  porasty pomocou techno-
lógií priaznivých pre životné 
prostredie – bez použitia che-
mických prípravkov.

Po zimnom období boli 
evidované výpadky včel-

stiev u  jednotlivých včelárov 
v rámci celej Nemšovej. Nie je 
zrejmá pravá príčina výpadku 
včelstiev, ale pravdepodobne 
je príčinou nestále počasie, 
klieštik včelí, chemické prí-
pravky používané v  poľno-
hospodárstve, ale netreba 
zabúdať i na samotných včelá-
rov a  ich starostlivosť o  svoje 
včelstvá v  období bez znášky. 
Jar bola veľmi priaznivá pre 
včelárov a  ich včelstvá, ktoré 
prečkali zimné obdobie bez 
strát v zdravej kondícii, čo sa 
odzrkadlilo v medníkoch pro-
dukciou kvalitného jarného 
medu, ktorá bola po minulých 
rokoch veľmi slabá. Ceny rôz-
nych druhových kvetových 
medov za 950 g balenie sa po-
hybujú na úrovni 10 €, cena 
medovice a  lesného medu na 
úrovni okolo 12 €, nakoľko ne-
ustále rastú ceny cukru, lie-
čiv, obalov...

O VČELÁROCH
 

V  Nemšovej a častiach Ľu-
borča, Kľúčové a  Tren-

čianska Závada je momentál-
ne registrovaných 37 včelárov 
v ZO SZV Trenčín, ktorí obhos-
podarujú približne 425 včel-
stiev. V meste a ich častiach sa 
nachádzajú 4 neorganizovaní 
včelári, ktorí obhospodarujú 
14 včelstiev. Priemerný vek 
včelárov v  Nemšovej je 51 ro-
kov. Najstarší žijúci dlhoročný 
aktívny včelár je pán Štefan 
Koníček z  Ľuborče, ktorý sa 
stará o svoje včielky s  veľkou 
láskou, za čo mu patrí veľká 
vďaka, a  je pre mladších veľ-
kým vzorom. Niekoľko rokov 
bola mestská časť Trenčianska 
Závada bez včelára a včelstiev, 
už to nie je pravda a  úspešný 
včelár v  Trenčianskej Závade 
je p. Miloš Husár.

Základná organizácia Slo-
venského zväzu včelárov 

Trenčín udelila vyznamena-
nie I. stupňa (zlatá včela) pri 
príležitosti životného jubilea 
86. rokov a za rozvoj včelárstva 
dlhoročnému včelárovi p. An-
tonovi Vankovi z Nemšovej.

STRETNUTIE 
VČELÁROV

Pilotný projekt „Včelárska ne-
deľa” pod záštitou Základnej 
organizácie Slovenského zvä-
zu včelárov Trenčín sa konal 
11. augusta v Trenčíne v pries-
toroch kultúrneho strediska 
Zlatovce, kde sa prezentovali 

aj naši včelári Imrich Strápek 
a  manželia Ján a  Mária Gu-
rínovi z Nemšovej s produk- 
ciou svojich včelárskych pro-
duktov. Súčasťou včelárskej 
nedele je podujatie - súťaž 
o  najlepší med a  medovinu 
Trenčianskeho regiónu, kde 
porota vyhodnocovala rôzne 
medy a medoviny. Súťažne sa 
zapojili aj včelári z  Nemšo-
vej, kde v kategórii Pastovaný 
med: 1. miesto Ivan Štefánek, 
3. miesto Branislav Kňážek. 
V kategórii Medovina:  1. mies-
to Ján Gurín, 2. miesto Ivan 
Štefánek, 3. miesto  Branislav 
Kňážek. Oceneným včelárom 
srdečne gratulujeme a  dúfa-
me, že budúci rok sa do súťaže 
zapojí viac včelárov z Nemšo-
vej. Z  výsledkov je zrejmé, že 
včelári z Nemšovej a ich včel-
stvá produkujú kvalitný med 
a vyrábajú medovinu vysokej 
kvality. Je potrebné si pripo-

menúť, v  akom krásnom pro-
stredí žijeme a  naše včelstvá 
existujú. Nezabúdajme na to 
a buďme prírode nápomocní.  

VČELÁRI V ZŠ 
A MŠ V NEMŠOVEJ

V  mesiaci jún sa stáva už 
tradíciou, že v areáli Zá-

kladnej školy sv. Michala sa 
konajú “medové raňajky“. 
Žiaci si pochutnali na čer- 
stvom chlebe od miestneho 
pekára s  maslom z  domácej 
farmy a  na mede od miestne-
ho včelára. O  včelách a  vče-
lích produktoch spojených 
s  ochutnávkou medu, ukáž-
kou drobného náradia, pred-
náškou o včelách a včelárstve 
porozprávali miestni včelári 
z Nemšovej - priateľ Ivan Šte-
fánek, priateľ František Begáň 
a priateľ Peter Prekop.

Včelári nezabúdajú ani 
na  najmenšie deti v Ma-

terskej škole sv. Gabriela. De-
ťom prednášali včelári p. Fran-
tišek Begáň a  p. Peter Prekop 
témy ako význam včely me-
donosnej pre  prírodu spoje-
nú s  pútavou ukážkou živých 
včiel v presklenom úli, ochut-
návkou medu a na záver si deti 
mohli vyrobiť  vlastnú sviečku 
z pravého včelieho vosku.

Po druhýkrát sa naši vče-
lári so svojím včelárskym 

stánkom zúčastnili na II. roč-
níku “DEŇ S LESMI“ na poľov-
níckom zámočku Antonstál 
v Nemšovej.

POZVÁNKA

Ako každý rok, aj tento rok 
sa bude konať na záver 

mesiaca september v priesto-
roch Kultúrneho domu v Nem 
šovej tradičná výstava ovocia, 
zeleniny a kvetov, na ktorej 
budú aj včelári z  Nemšovej so 
svojimi produktmi a  prezen-
táciou remesla, na ktorú vás 
srdečne pozývame. Nájdite si 
čas a podporte miestnych vče-
lárov kúpou medu a medoviny 
spojenú s ochutnávkou.

MYŠLIENKA 
NA ZÁVER

Touto cestou chceme po-
ďakovať mestu Nemšová 

za skrášlenie okolia sídlisk  
v  Nemšovej výsadbou kvitn-
úcich rastlín a stromov pre vče-
ly, vtáctvo a iný užitočný hmyz. 
Dúfame, že mesto Nemšová 
bude aj naďalej priebežne po-
kračovať v  takejto výsadbe, 
a budú si ju miestni obyvatelia 
chrániť pred vandalmi a  ne-
zodpovednými majiteľmi psov, 
ktorí nechávajú močiť svojich 
psíkov na kvitnúce rastliny 
a  stromy, čo vedie k násled-
nému vyschnutiu rastlín. Je 
to nezodpovedné voči mestu 
a ľuďom, ktorí vynakladajú veľ-
ké úsilie a  nemalé peniaze na 
výsadbu rastlín a stromov.

Vaši včelári

Peter Prekop
člen SZV obvod Nemšová

VŠELIČO O VČELÁCH, VČELÁROCH 
A VČELÁRSTVE V NEMŠOVEJ
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Členovia PZ Nemšová spolu s poľovníckym hosťom Mgr. A. Košíkom

PZ Háj Kľúčové - stretnutie na poľovníckej chate v Kľúčovskej doline - jún, mesiac poľovníctva

Poľovníctvo nie je len o  love zveri, 
ako si to veľa ľudí myslí, ale je najmä 
o starostlivosti o zver, vtáctvo, prí-
rodu a poľovnícke zariadenia, kto- 
rú členovia poľovníckych združení 
vykonávajú počas celej poľovníckej 
sezóny. V meste Nemšová sú aktív-
ne dve poľovnícke združenia - PZ 
Háj Kľúčové a PZ Nemšová.

O poľovných revíroch 
v Nemšovej

V našich revíroch sa nachádza malá 
zver, najmä zajac poľný, bažant oby-
čajný a kačica divá. Z raticovej zveri 
najviac srnčia, diviačia, jelenia zver 
a výnimočne sa vyskytuje aj danielia 
zver. Zo škodlivej zveri líška hrdzavá, 
jazvec lesný, ale aj psík medvedíkovi-
tý. Výskyt medveďa hnedého v Nemšo-
vej a okolí sme zatiaľ nezaznamenali.

Poľovníci musia aktívne plniť záväz-
né plány chovu a lovu, ktoré navrhnú  
a musí ich schváliť  Okresný úrad Tren-
čín. Poľovníci tieto plány chovu a lovu 
musia splniť na sto percent, aby škody 
zverou boli čo najmenšie, ale zároveň 
aj ochránili pred zverou vysiate plodi-
ny, ovocné sady a lesné porasty. Tiež 
nemožno podceňovať nebezpečné ví-
rusové ochorenie diviačej zveri – afric-
ký mor ošípaných /AMO/, ktoré postu-
puje od východu Slovenska smerom na 
západ krajiny. Posledné zaznamenané 
prípady sú na strednom Slovensku. 
Okres Trenčín sa nachádza v nárazní-
kovej zóne s intenzívnym lovom divia-
čej zveri, aby sa čo najviac znížila hus-
tota diviačej zveri v tejto oblasti podľa 
nariadenia Štátnej veterinárnej správy.
Aj keď niekedy verejnosť znemožňuje 
poľovníkom bezpečne loviť zver v revíri, 
keďže sa veľakrát stalo, že neskoro večer, 
v noci, alebo veľmi skoro ráno prekvapia 
poľovníka v revíri turisti, bežci, psíčkari 
alebo cyklisti a zaznamenali sme aj prí-
pady poškodzovania poľovníckych za- 
riadení nezodpovednými spoluobčan-
mi, ktoré sú v riešení polície. 

Preto týmto prosíme verejnosť, aby 
sa počas večerných a skorých ranných 
hodín nepohybovali v poľovných re-
víroch mimo vyznačených spevne-
ných chodníkov a verejných ciest, aby 
poľovníci mohli bezpečne vykonávať 
výkon práva poľovníctva.

PZ Nemšová

Poľovnícke združenie Nemšová vy-
konáva výkon práva poľovníctva na 
980 ha. Má 13 aktívnych členov a 2 čest-
ných členov. PZ vykonáva svoju čin-
nosť v územnej pôsobnosti Okresného 
úradu Trenčín a Obvodnej poľovníckej 
komory Trenčín, ktorej je členom. V PZ 
evidujeme 4 poľovne upotrebiteľných 
psov a 1 psa vo výcviku. 

ZLOŽENIE VÝBORU PZ NEMŠOVÁ
Výbor PZ Nemšová pracuje v  zlo-

žení: predseda Ing. Ľubomír Ďurech, 
tajomník Peter Prekop, poľovnícky 
hospodár Michal Rea, finančný hospo-
dár Juraj Bariš, kynologický, kultúrny  
a strelecký referent  Bc. Martin Koní-
ček. Kontrolór v PZ Nemšová je Ing. 
Miroslav Bachratý a  chatár Miloš Rea. 
Tieto funkcie sú volené členmi poľov-
níckych združení na päťročné obdo-
bie. Po školení a  následnej úspešnej 
písomnej skúške má v  poľovníckom 
združení aj streleckých rozhodcov a in-
štruktorov za okres Trenčín - Ing. Ľubo-
mír Ďurech, Juraj Bariš a Peter Prekop. 

O PZ Háj Kľúčové

Poľovnícke združenie Háj Kľúčové 
vykonáva výkon práva poľovníctva na 
2 147 ha. Má 27 aktívnych členov. V  PZ 
eviduje 8 poľovne upotrebiteľných psov. 
Prevádzkuje vlastnú brokovú strelnicu 
na asfaltové terče, ktorá sa nachádza 
v Skalke n/V. Taktiež má v poľovníckom 
združení streleckých rozhodcov a  in-
štruktorov za okres Trenčín - František 
Begáň, Tomáš Barták a Miroslav Číž.

ZLOŽENIE VÝBORU PZ HÁJ KĽÚČOVÉ
Výbor v PZ Háj Kľúčové pracuje v zlo-
žení: predseda Ing. Pavol Štefánek, 
tajomník Mgr. Miroslava Vavrušová, 
poľovnícky hospodár František Begáň, 
finančný referent Stanislav Štefánek, 
strelecký referent Miroslav Číž, kyno-
logický referent  Milan Rýger a člen vý-
boru Miloš Matejovič. Kontrolór v  PZ 
Háj Kľúčové je Ing. Juraj Čapek, chatár 
Tomáš Barták a Miloš Matejovič. Tieto 
funkcie sú volené členmi poľovníc-
kych združení na päťročné obdobie.

ZVOLENÍ ČLENOVIA V  OKRESNÝCH 
ŠTRUKTÚRACH OBVODNEJ POĽOV-
NÍCKEJ KOMORY TRENČÍN
Členovia PZ Nemšová a PZ Háj Kľúčové 
majú zastúpenie aj v okresnej štruktú-
re OPK a OkO SPZ Trenčín, kde vykoná-
vajú svoju činnosť v týchto funkciách:
Členovia hodnotiteľskej a  poľovníckej 
komisie OPK TN: F. Begáň, T. Barták, 
P. Prekop. Členovia streleckej komi-
sie OPK TN: F. Begáň, Ing. Ľ. Ďurech, 
T. Barták, M. Číž, J. Bariš. Predseda 
dozornej rady OPK a  OKO SPZ Tren-
čín: Ľubomír Kňážek a člen P. Prekop. 
Predseda streleckej komisie OPK TN: 
Peter Prekop

Z činnosti poľovníckych 
združení v Nemšovej

Každoročne členovia PZ spolupra-
cujú s O. Z. HUBERT Ľuborča pri orga-
nizovaní poľovníckeho dňa, sv. omše 
s  poľovníckymi tradíciami pri stud-
ničke pod Košármi v  Ľuboreckej do-
line pre verejnosť. Už po štvrtýkrát sa 
s dobrovoľnými hasičmi, rybármi, vče-

lármi, skautmi, VPS Nemšová a  dobro-
voľníkmi zapojili do projektu na zber 
odpadu pod názvom ,,Čistý revír – čistá 
príroda“ pod záštitou televíznej relá-
cie Halali v  STVR a  Slovenskej poľov-
níckej komory v  Bratislave. Spoločne 
vyzbierali cez 6 ton rôzneho odpadu 
za rok z našej prírody. Taktiež sa poľov-
níci aktívne zúčastňujú a  organizujú 
osvetové akcie pre deti. Zapájajú sa do 
projektu ,,DRŽME VODU“, kde cez leto 
do bahnísk a napájačiek pre zver, vtác-
tvo a  hmyz pravidelne dopĺňajú vodu. 
Každý rok pomáhajú  Obvodnej poľov-
níckej  komore Trenčín organizovať 
chovateľskú prehliadku trofejí v Tren-
čianskych Stankovciach.

V mesiaci máj sa aktívne zúčastňujú 
na športovo-streleckých súťažiach 
v Beckove a v Skalke nad Váhom orga-
nizovaných Obvodnou poľovníckou 
komorou Trenčín, v disciplínach streľ-
ba z malokalibrovky na papierové terče 
a streľba z brokovej zbrane na lietajúce 
oranžové terče. Počas letných prázdnin 
sa zúčastňujú súťaží vo varení gulášu, 
kde sa umiestňovali na prvých štyroch 
miestach. Tradíciou sa už stalo zúčas- 
tňovať sa na hodovej slávnosti v kosto-
le sv. Michala v Nemšovej, kde sú poľov-
níci súčasťou slávnostného sprievodu 
so včelármi, hasičmi, skautmi... Poľov-
níci a dobrovoľníci pravidelne udržujú 
a  stavajú nové poľovnícke zariadenia 
a  podľa potreby priebežne počas roka 
dopĺňajú do soľníkov kamennú soľ 
a počas zimy dopĺňajú do kŕmnych za-
riadení seno a letninu.
  

Vyznamenania členov

Za ostatné obdobie na slávnostných 
konferenciách OPK a OkO SPZ Trenčín 
konaných v  Trenčianskych Stankov- 
ciach, alebo na poľovníckom zámočku 
Antonstál, boli slávnostne odovzda-
né bronzové vyznamenania za rozvoj 
poľovníctva na Slovensku členom 
poľovníckych združení v Nemšovej: 
Michal Rea, Ing. Ľubomír Ďurech, Juraj 
Bariš, Ing. Miroslav Bachratý, Tomáš 
Barták. A  strieborné vyznamenanie: 
Ľubomír Kňážek.

Významné ulovené me-
dailové trofeje v PZ 
Nemšová a PZ Háj Kľúčové

Za ostatné roky sa ulovilo v  poľov-
nom revíri Nemšová a Kľúčové viacero 
bodovo významných trofejí, ktorým 
hodnotiteľská komisia trofejí v  Tren-
číne udelila podľa medzinárodných 
hodnotiteľských kritérií CIC niekoľko 
medailí nasledovne:
V PR NEMŠOVÁ Zlatá medaila: 1 ks je-
leň lesný, 1 ks srnec lesný │Bronzová 
medaila: 1 ks jeleň lesný, 1 ks jazvec les-
ný, 3 ks diviak lesný
V PR KĽÚČOVÉ Zlatá medaila: 1 ks jaz- 
vec lesný │Strieborná medaila: 2 ks jeleň 
lesný, 1 ks srnec lesný │Bronzová medai-
la: 2 ks jeleň lesný, 2 ks jazvec lesný

Na záver výzva pre každého z nás
Ak pri absolvovaní vychádzky, cyk-
lotúry a  návštevy našej prírody pri-
nesiete do odpadkového koša aspoň 
jeden odpadok, ktorý nepatrí do prí-
rody, patrí Vám naše veľké uznanie. 
Tento skutok je vyjadrením Vášho 
vzťahu k  čistému prírodnému pro-
strediu a nášho okolia. V mene našej 
prírody ĎAKUJEME.

Prírode a poľovníctvu zdar!
Peter Prekop a František Begáň

NA SLOVÍČKO O POĽOVNÍCTVE 
A POĽOVNÍKOCH V NEMŠOVEJ

F: P. Prekop, F. Begáň



Počasie pre tohtoročnú letnú kúpaliskovú sezónu náram-
ne prialo. Nadšenci kúpania využili horúce dni a prišli sa 
osviežiť. Kúpalisko v Nemšovej disponuje dvomi bazénmi 
- plavecko-rekreačný rozdelený do troch plaveckých dráh 
a detský bazén.

Na naše otázky ohľadom letnej sezóny nám zodpovedal  
prevádzkar kúpaliska - Ľubomír Škuta:

► Pre priaznivé letné počasie bolo kúpanie predĺžené až do 
8. septembra. Ako hodnotíte tohtoročnú kúpaliskovú sezónu?
“Sezónu 2024 hodnotím veľmi pozitívne, nakoľko nám prialo 
počasie. Mali sme otvorené 67 dní, čo bol rekord 9-ročnej no-
vodobej histórie kúpaliska.”
► Aká bola návštevnosť? 
“Návštevnosť bola niečo cez 25-tisíc ľudí. Teší ma, že k nám 
prichádzajú ľudia aj zo širšieho okolia ako napríklad Bytča, 
Žilina, Piešťany a podobne. Svedčí to o tom, že naše kúpalis-
ko majú návštevníci veľmi radi. Aj napriek tomu, že rozlohou 
nie sme najväčší, ľudia oceňujú hlavne príjemné prostredie  
a množstvo tieňa. 
► Čo považujete za zaujímavosť kúpaliska? 
“Pikoškou je možno práve to, že nás navštevujú hlavne ľudia  
z okolitých miest a minimum občanov Nemšovej, preto by 
som chcel aj touto formou pozvať domácich na kúpalisko, kto-
rým, verím, že sa môžu pýšiť.”
► Mnohí sa už teraz nevedia dočkať na ďalšiu sezónu. Chys-
táte nejaké zmeny, novinky?
“Do sezóny 2025 by sme chceli prísť s nejakými novinkami, ale 
čo to presne bude a čo sa nám podarí urobiť, ešte neprezradím. 
Verím, že ak sa nám to podarí, budú ľudia nadšení.”

Ďakujeme za rozhovor. 
Daniela Oravcová

Hudobné leto
Počas slnečných nedeľných dní sa pre milovníkov ľudovej 
hudby  konali v  rámci Nemšovského hudobného leta kon-
certy dychových hudieb z blízkeho okolia. Vzhľadom na ho- 
rúce počasie hudba zaznievala v podvečeroch vo veľkej sále 
kultúrneho domu. So svojím repertoárom sa predstavila dy-
chová hudba Opatovanka, Trenčianska dvanástka a tunajšia 
folklórna skupina Liborčan. Koncertov sa zúčastnilo do sto 
ľudí. Očakávaný počet návštevníkov bol väčší, no napriek 
tomu hudobníci vytvorili veselú spevavú atmosféru.

Miroslava Dubovská
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26. júla v  podvečerných a  večerných hodi-
nách sedelo v okolí pojazdného stánku Bis-
tro on the road viac ľudí, ako býva na bežný 
prázdninový piatkový podvečer zvykom. 
Stánok nachádzajúci sa na mieste, kde uli-
ca Šidlíkové plynule „ústí“ do cyklotrasy 
smer Horné Srnie, bol na niekoľko hodín 
zatienený pódiom so skutočne profesionál-
nym ozvučením a osvetlením. No a  atmo-
sféra tu bola skutočne festivalová. 

Na pódium, ktoré dočasne vyrástlo oproti po-
jazdnému bistru, počas večera vystúpili hneď 
dve kapely, ktoré možno právom označiť ako 
„nemšovské“. Najskôr do nálady tu prítom-
ných poslucháčov a  divákov dostalo zosku-
penie s  názvom Petrichor s  vlastnou, ale aj 
prevzatou produkciou. Následne to rozbalila 

ďalšia rocková skupina Pani Columbová hra- 
júca covery známych rockových kapiel. 
Okrem gitarových melódií, úderov do bicích či 
spevu si mohli návštevníci vychutnať aj dobré 
jedlo. Vyberať sa dalo z tradičnej ponuky stán-
ku medzi hranolkami, hot-dogmi či falafelom.

Pilotný ročník Minirock Fest-u v  Nemšovej 
bol spoločným úsilím viacerých zaintere-
sovaných priaznivcov hudby vrátane „šéf-
kuchára“ Jakuba Reu a „producentov“ Maja 
Králika a Fera Luča. Podľa odhadov organizá-
torov sa na Minirock Fest-e zúčastnilo spolu 
až 350 ľudí, čo organizátori považujú jedno-
značne za úspech. Či skôr za hodenú rukavi-
cu pre plánovanie ďalšieho ročníka?

Bernard Brisuda
F: Lux Spektrum

MINIROCK FEST 
prepojil domácu rockovú 
kultúru s chutným 
streetfoodom

Jarmočný víkend sme zakon-
čili až v nedeľu, a to Pirát-
skym dňom, ktorý sa na tento 
termín presunul kvôli zlému 
počasiu. Tentokrát už našťas-
tie počasie vyšlo, avšak dážď 
sme vymenili za extrémne 
horko, v ktorom sa zapotili  
nielen deti, ale aj piráti. 

▬ Tradičný deň pre rodinu sa 
tento rok niesol v znamení pi-
rátov, ktorí si pre deti pripravili 
20 zábavných stanovísk. Celé 
podujatie odštartovalo poobede 
o 15. hodine a sprevádzané bolo 
moderátorom, ktorý deťom 

predstavil jednotlivé stano-
viská a zároveň s deťmi súťažil. 

▬ Piráti si pre deti pripravili za-
ujímavé úlohy a súťaže, ktoré 
ich potrápili nielen po fyzickej 
stránke, ale zabrať dostala aj 
jemná motorika a logické mys- 
lenie. Presnosť si deti otesto-
vali v hode šípok na balóny ale- 
bo vyťahovaní lopty palicami  
z väzenia. Na inom stanovis-
ku zase skladali deti obrovské  
puzzle dinosaura alebo sa 
snažili postaviť vežu z kociek 
tak, aby nespadla. Nechýbalo 
ani tradičné skákanie vo vreci,  

v ktorom si zmerali sily malí aj 
veľkí. 

▬ Podujatie navštívil aj obá-
vaný pirát Davy Jones, ktorý 
každému ochotne zapózoval 
na fotografii. Po úspešnom ab-
solvovaní všetkých stanovísk 
získali deti tetovačku, občer-
stviť sa mohli v bufete alebo 
zájsť na kolotoče. Spokojnosť 
detí bola vidieť na každom 
rohu a sme veľmi radi, že mal 
u návštevníkov tento tematic-
ký deň úspech. 

Dáša Uherková 
F: mesto Nemšová

AKTIVITY NA PIRÁTSKOM DNI

Aktivity na pirátskom dni

Vystúpenie folklórnej skupiny Liborčan (Foto: MsÚ Nemšová)

REKORDNE NAJDLHŠIA 
LETNÁ SEZÓNA 
na kúpalisku v Nemšovej 



MÔJ SPLNENÝ 
AFRICKÝ SEN

Rwanda je malý vnútrozemský štát v strede Af-
riky, hneď tesne pod rovníkom. Tento štát je 
rozlohou tak polovica Slovenska, ale s viac ako 
dvojnásobným počtom obyvateľov. Svoju prezýv-
ku - krajina tisícich kopcov - nezískal náhodou.  
V tejto krajine nami zaužívaná fráza ,,je to tu 
hneď za kopcom'' naberá úplne iný význam  
a môže ísť aj o viac ako 3 hodiny kráčania.

Na prelome júla a augusta vycestovalo 26 štu-
dentov zubného lekárstva do Rwandy s cieľom 
poskytovať zubnú starostlivosť miestnym obyva-
teľom, ktorí si ju nemôžu dovoliť alebo je pre nich 
nedostupná. Niektorí čakajú aj rok, aby sa mohli 
vyšetriť, iní zase musia absolvovať celodennú ces-
tu, aby sa dostali na rad. Každé ráno sa rozdelíme 
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Janka Štefaničáková pri značení 
– už „len“ 100 km do cieľa (F: Archív JŠ)

Účastníci zájazdu pred chrámom sv. Jakuba (F: 
Archív JŠ)

Aplikácia anestézie

Camino de Santiago alebo Svätoja-
kubská púť je celosvetovo známa 
cesta pútnikov, ktorú ročne prejdú 
státisíce ľudí z celého sveta. Histó-
ria tohto miesta siaha až do 9. sto-
ročia, kedy sa v španielskom mes-
te Santiago de Compostela údajne 
zjavili hviezdy, ktoré ukázali ces-
tu k hrobu sv. Jakuba, učeníka Je-
žiša Krista. Práve na mieste hrobu 
bola postavená katedrála sv. Jaku-
ba, ktorá bola ukončením pútnic-
kej cesty aj Janky Štefaničákovej 
z Nemšovej.

Ciest je viac, 
no nemáte sa 
kde stratiť 

Trás do Santiaga je viacero, niektorí 
ju začínajú už od svojho domu, 

väčšina však začína na Pyrenejskom 
polostrove. Jednou z  najstarších a  naj- 
obľúbenejších trás je Francúzska 
kráľovská cesta, ktorou šla v  júni aj 
Janka. Púť dostala ako darček od detí. 
Pôvodne chcela ísť na menej dní, no 
keďže za tú istú cenu našla aj zájazd 
na 16 dní, bolo rozhodnuté. Ako so 
smiechom dodala, neuvedomila si, že 
si tých 100 km naviac aj bude musieť 
odšliapať. Výber ale neľutuje, lebo 

spolu s nimi išiel aj duchovný otec 
Marián Ondrejka, ktorý ich každý deň 
povzbudil a dal im požehnanie na ces-
tu. Janka prešla peši približne 262 km. 
Púť začínali v meste Astorga.  Na svoje 
si vraj prišli milovníci prírody a lesov, 
ale rovnako videli aj viaceré unikátne 
historické mestá či katedrály. „Príroda 
bola nádherná,“ spomína Janka. Celá 
trasa bola veľmi dobre značená, žltou 
šípkou a mušľou, ktorá je rozpoznáva-
cím znakom pre pútnikov na Camino 
de Santiago.

Šla som až na dno 
svojich síl

Ešte pred Santiagom bola v rámci zá-
jazdu Janka dve noci  v Lurdoch, kde 

bolo podľa jej slov luxusné ubytovanie. 
V  Santiagu však bývali v  Albergues, čo 
je špeciálne ubytovanie pre pútnikov. 
Nocľah bol v spoločných izbách s viace-
rými lôžkami, spoločnými kúpeľňami 
i toaletami.  “Najskôr to bol šok. Kedysi 
som však bývala na internáte, tak mi to 
nevadilo. Zvykla som si.” Náročnejšie 
však bolo zvyknúť si na každodenné 
putovanie. Napriek tomu, že si myslela, 
že ako takú kondičku má, tak nie vždy 
vládala. “Boleli ma kolená. Nikdy som 
ráno nevedela, či pôjdem alebo nie. Šla 
som až na dno svojich síl.” No zvládla to. 
Dobrá obuv je vraj základ.

Cestu do Santiaga 
Janka odporúča

Počas celej cesty zbiera pútnik pe- 
čiatky do tzv. Credencialu, pasu 

pútnika. Ak prejde pútnik aspoň 100 
km a  za deň získa dve pečiatky, na 
konci cesty získa certifikát o  absol-
vovaní púte do Compostely. Na konci 
cesty, v kostole sv. Jakuba sa nachádza 
socha s  relikviami sv. Jakuba. Vraj až 
vtedy sa končí púť, ak ju objímete ale- bo pobozkáte. Samotná omša v chráme 

bola tiež veľký zážitok, najmä keď nie-
koľkí muži rozkývali 55-kilové kadidlo 
zavesené na 35-metrovom lane. I keď 
Jankina radosť z príchodu až do kated-
rály bola obrovská, dodáva, že „Aj cesta 
je cieľ“.  Vraj každý ide do Santiaga pre 
niečo a každému prinesie to potrebné. 
Janka si celú cestu premodlila, za seba 
i za deti. “Toľko ružencov som stihla, 
že sa ušlo aj za neprajníkov.” Cestu do 
Santiaga odporúča. „Každému prajem, 
nech si túto cestu prejde. Na turisti-
ku môžete ísť hocikam, ale tu je tá at-
mosféra nenahraditeľná.“ A  či sa ešte 
vráti niekedy? Janka len s  úsmevom 
odpovie: „Po príchode zo Santiaga som 
minimálne do konca roka nechcela  
o tom ani počuť. Ale už sa pohrávam  
s myšlienkou, že by bolo zaujímavé  
skúsiť aj inú trasu.“

Mária Gugová

do 3 skupín a jazdíme do 3 zdravotníckych centier - 
Gihara, Gikomero a Bushara, pričom každé miesto 
je inak vybavené a pojme iné množstvo pacientov. 
Všetci sme plní očakávaní a nadšenia, čo prinesie 
prvý deň, keďže nikto z nás nemal tú česť s niečím 
podobným. V maličkom autobuse sme sa vydali po 
prašnej ceste do zdravotného centra, po ceste obdi-
vujúc, čo všetko dokážu miestni obyvatelia odniesť 
na svojich hlavách. Keď sme dorazili, čakalo na nás 
vyše 200 ľudí, ktorí potrebovali našu pomoc.

Na začiatku sme plánovali zachrániť čo najviac 
zubov, no rýchlo sme zistili, že v podmienkach, 
kde zubárske kreslo slúži len ako obyčajná stolič-
ka, je trhanie zubov najjednoduchším a najefek-
tívnejším riešením, či už u detí alebo dospelých. 
Pracujeme v miestnostiach bez vody a elektriny. 
Stačí lavička, čelovka a kliešte. Dennodenne sa 
stretávame s nedostatkom nástrojov, a preto mu-
síme byť maximálne vynachádzaví. Pacienti ne-
majú kam vyplachovať, a tak sa stávame svedkami 
toho, že ženy nadbytočnú krv a sliny vypľúvajú do 
kabelky alebo šatky, ktorá im zdobila hlavu. Pri 
ošetrovaní detí je základom komunikácia, ktorá tu 
kvôli jazykovej bariére mierne viazla. Pohladením 
po tvári, náznakom ,,placáka'' či pozdravom ,,mu-
raho!'' sa snažíme získať ich náklonnosť. Poviem 
vám, že niektoré deti majú teda poriadne hlasivky, 
sily aj za 5 chlapov a pri držaní malého pacienta 
musia pomáhať ostatné mamičky. 

Asama, funga, mira - otvor, zatvor, prehltni. Tieto 
slová sme si veľmi rýchlo osvojili a používali na dennej 
báze. Počas jedného z náročnejších dní som pomoh-
la mladej žene, ktorá mala mať na ďalší deň svadbu, 

zbaviť sa bolesti zubov. Jej nesmierna radosť bola pre 
mňa dôkazom toho, že naše každodenné vyčerpanie 
a vychádzanie zo zóny komfortu má význam. Takýto 
moment vás skrátka nenechá chladnými.

Každým dňom sa nám podarilo vychytať ďalšie 
muchy a ošetrovali sme stále väčšie množstvo pa-
cientov. Za týždeň intenzívnej práce, kedy sme kaž- 
dý deň boli na nohách 12 hodín, sa nám podarilo 
ošetriť cez 2 500 pacientov.

Afrika je krásna, farebná, plná milých ľudí, ale aj 
surová a pre nás Európanov miestami nepochopi-
teľná. Som veľmi vďačná, že som ju mohla zažívať na 
vlastnej koži. Chcela by som sa touto cestou verejne 
poďakovať p. Breznickej z nadácie Pro Charitas, kto-
rá mi pomohla uskutočniť môj sen o Afrike. Bez Vás 
a podpory mojich blízkych by to rozhodne nešlo!

Klára Štefánková

CAMINO 
DE SANTIAGO
AJ CESTA JE CIEĽ
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ZO ŽIVOTA KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY

Letný tábor - sladké spomienkyMomenty z letného tábora ZŠ

Tábor Športovček - deti hľadali pirátsky poklad a osviežili sa pri rieke Vlára

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
JANKA PALU 2, NEMŠOVÁ

Na úvod...
● Každý nový školský rok predstavuje 
začiatok novej cesty. Je to čas, keď máme 
možnosť začať od začiatku, stanoviť si 
nové ciele a usilovať sa o ich dosiahnutie. 
Tá cesta však nie je vždy jednoduchá... 
Často nás na nej stretnú rôzne úskalia 
a prekážky. Pri tom všetkom bude tento 
školský rok sprevádzať našich žiakov 45 
pani učiteliek, vychovávateliek, pedago-
gických asistentiek, školská špeciálna 
pedagogička a psychologička. 
● Keďže je naša škola už viacero ro-
kov pre nás všetkých malá, v  budove 
KSŠ sme počas prázdnin pripravili 
ďalšiu krásnu triedu pre našich prvá-
čikov a bude sa tu učiť už všetkých päť  
tried 1. a 2. ročníka. Pracovalo sa však aj 
v budove našej školy. Vymaľovali sme 
všetky triedy, chodby a šatne, zrenovo-
vali parkety, opravili zatekajúci balkón. 
Verím, že aj vďaka tomu sa budú všetci 
v našej škole cítiť príjemnejšie.  
Ďakujem všetkým zamestnancom 
školy, predstaviteľom mesta a pracov-
níkom VPS za spoluprácu. Veľké ďaku-
jem patrí aj Mgr. Emílii Mazanovskej 

za dlhoročnú oddanú prácu pre našu 
školu a ochotu usmerniť ma a pomôcť 
mi v mojich začiatkoch.

● Prajem všetkým žiakom, rodičom, 
pedagogickým i  nepedagogickým za-
mestnancom školy veľa trpezlivosti, 
vzájomnej inšpirácie a  pozitívnych 
skúseností. Verím, že nás čaká úspeš-
ný školský rok, ktorý všetci spoločne 
zvládneme!

Mgr. Lenka Tršková, riaditeľka školy

Brány školy 
otvorené aj počas leta
● Toto leto zorganizovala škola v  pr-
vom júlovom týždni letný tábor, ktorý 
sa niesol v  športovom duchu, a pre-
to dostal názov Hýbme sa s radosťou. 
Zúčastnilo sa ho 44 detí,  ktoré si kaž-
dý deň užili pestrý program. Prvý deň 
sa uskutočnili priateľské turnaje vo 
vybíjanej a  florbale v  športovej hale 
mesta Nemšová. Druhý deň sa presu-
nuli do kúpeľného mesta Trenčianske 
Teplice. Deti vybili svoju energiu na 
detskom ihrisku a strávili čas hraním 
minigolfu. Ďalší deň zavítali do tren-
čianskeho lesoparku Brezina. Deti 
súťažili v  netradično-zábavných šta-
fetových hrách, ktoré zahŕňali napr. 
prechod cez horiacu lávu, štafetu s no-
vinami, labyrint, vrchnáčikovú štafe-
tu či živú reťaz. Posledný deň letného 

tábora patril nielen športovým hrám, 
ale už tradične ho zakončili kinom 
a  v  dubnickej Lastovičke si pozreli 
rozprávku Trollovia 3. Týždeň letné-
ho tábora ubehol ako voda.  Deti zaži-
li veľa krásnych  momentov a  okrem 
pekných spomienok si odniesli aj pa-
mätný list a vecné darčeky, ktoré im 
pripravili pani vychovávateľky, asis-
tentky a pani učiteľky. 

Mgr. Mária Lašová
F: Archív ZŠ

VITAJTE V NOVOM ŠKOLSKOM ROKU
Prvý školský deň priniesol nielen úsmev a  plač našich prváčikov, ale aj spo- 
mienky na prázdniny, ktoré školský zvonček odniesol do nenávratna.

NOVINKY 
A VYNOVENÉ 
PRIESTORY 
V KATOLÍCKEJ 
ŠKOLE
Katolícka spojená škola privítala 
nový školský rok s viacerými zme-
nami, na ktoré sme sa opýtali priamo 
pani riaditeľky Anny Birasovej.

Ako hodnotíte pani riaditeľka pracov-
né leto a aké novinky v škole pribudli?
● Rada by som vás informovala, že 
počas letných prázdnin naša škola 
nezaháľala, ale aktívne pracovala na 
zlepšovaní našich priestorov, aby sme 

mohli nový školský rok začať v kraj-
šom prostredí. Chodba pri riaditeľni 
dostala nový náter, čo prispelo k svet-
lejšiemu a  príjemnejšiemu vzhľadu 
tohto priestoru. Na prízemí sme vy-
menili staré dvere za nové, čo zlepšilo 
nielen estetiku, ale aj bezpečnosť. Na 
2. stupni sme tiež prešli úpravami, kde 
sa vymaľovala celá chodba a zároveň 
sa vymenili dvere. V  spolupráci s ob-
čianskym združením  Zelený štvor-
lístok sme vymenili časť stropných 
svietidiel na viacerých chodbách. Ešte 
chcem spomenúť jednu významnú 
zmenu, ktorú sa nám tento rok poda-
rilo dosiahnuť. Všetky triedy prvého 
stupňa sú od tohto školského roka 
umiestnené na jednej chodbe a všetky 
triedy druhého stupňa sú umiestnené 
na  druhej chodbe.

Aké prázdninové aktivity 
ste pripravili pre vašich žiakov?
● Počas letných prázdnin mohli naši  
žiaci využiť svoj voľný čas v denných tá-
boroch Športovček a Sovička. Naplnili 
sme ich hrami, športovými aktivitami, 
turistikou, poznávaním a  kreatívnou 
tvorbou. Navštívili Gazdovstvo Uhliská 
v Trenčianskej Závade, kde sa povozili 
na koňoch a spravili si výstup na vy- 
hliadkovú vežu. Taktiež nechýbalo ani 
hľadanie pirátskeho pokladu okolo ja-
zera a zábava na kúpalisku. Páčilo sa 
im aj v Jump centrum v Drietome.

Pribudne tento školský rok 
ešte niečo nové?
● Úpravy, ktoré som spomínala, sú 
súčasťou nášho dlhodobého plánu na 
skvalitňovanie školského prostredia, 

ktoré je príjemné, bezpečné a funkčné 
pre všetkých našich žiakov a zamest-
nancov. Už v  minulom školskom roku 
sme vymenili parapetné dosky a  na je-
seň je pripravená výmena podlahovej 
krytiny na chodbe druhého stupňa.

Katolícka škola prináša nielen vzdelá-
vanie, ale aj duchovný rozmer. Aké sú 
jej vízie na najbližšie obdobie?
● Naša škola je miestom, kde katolícka 
viera preniká všetkými aspektmi vzde- 
lávania a života. Mojou víziou je, aby 
naša škola zostala verná svojmu kato-
líckemu poslaniu a bola majákom viery, 
lásky a služobného ducha v našej komu-
nite. Aby sme to dosiahli, zameriame 
sa na tri hlavné piliere, a to duchovný 
rozvoj, komunitný život a akademickú 
excelentnosť. 

● Čo by ste v úvode školského 
roka chceli odkázať žiakom, 
ale aj pedagógom a rodičom?
Žiakom chcem odkázať, aby sa nebáli 
klásť otázky, objavovať nové obzory  
a snažiť sa dosiahnuť svoje sny. Buďte 
k sebe navzájom láskaví, podporuj-
te sa a vždy pamätajte na to, že každá 
výzva je príležitosťou rásť. Pedagógom 
vyjadrujem svoju hlbokú úctu a veľkú 
vďaku za ich neoceniteľnú prácu. Ro-
dičom ďakujem za dôveru, ktorú nám 
preukazujú, keď nám zverujú svoje 
deti. Vaša spolupráca je pre nás kľúčo-
vá. Iba spoločne môžeme budovať pev-
né základy pre úspešný a harmonický 
rozvoj vašich detí.
Magdaléna Švančárková / F: Archív KSŠ
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LETNÉ TÁBORY V NEMŠOVEJ
NUDA DEŤOM POČAS LETA 
URČITE NEHROZILA
Aj tento rok mohli rodičia pre svoje ratolesti vyberať z pestrej po-
nuky táborov. Na svoje si prišiel naozaj každý, na výber boli tábory 
pre športových nadšencov, malých umelcov, milovníkov koní, ale 
aj tábory inšpirované známymi rozprávkami. Deti si tak počas ce-
lého leta užili kopec zábavy, našli si nových kamarátov a aktívne 
vyplnili svoj voľný čas počas prázdnin. 

Letný futbalový 
TOPkemp
► V mesiaci júl sa v areáli 
štadióna NTS Nemšová usku-
točnil druhý ročník letného 
futbalového kempu, ktorý bol 
zároveň denným táborom. 
Zúčastnili sa ho mnohé nádej-
né futbalové talenty z Nem- 
šovej a okolia, ktoré si nie- 

Po stopách 
sv. Pavla 
► V Pastoračnom centre v 
Zubáku sa aj tento rok konal 
farský letný tábor. Témou toh-
toročného tábora boli Olympij-
ské hry. V duchu motta ,,Dobrý 
boj som bojoval, beh som do-
končil, vieru som zachoval'' (2 
Tim 4, 7-8) sa deti vydali po sto-

Leto na vidieku 
i hra na mladého 
jazdca
► Gazdovstvo Uhliská si 
pre deti pripravilo 3 turnusy 
táborov. Deti mali na výber  
z dvoch táborov - Mladý 
jazdec a Leto na vidieku. Na 
tábore „Leto na vidieku“ si 
deti užili autentickú atmosfé-
ru dedinského života. Čakali 

Herecké talenty 
v akcii 
► Počas letných prázdnin si 
deti na táboroch ARTY PÁR-
TY s Tinkou Bublinkou vy-
chutnali umelecké, športové 
vyžitie i kúpanie v bazéne. 
Nechýbala výroba náramkov, 
kľúčeniek, či rekvizít do vi-
deoklipov k piesňam Tinky 
Bublinky. V júli nakrúcali 
videoklip k piesni Virtuóz aj 
s deťmi zo Špeciálnej školy  
v Ilave, v tzv. snoezelen miest-
nosti, tiež pri vodopádoch na 

Rozvojový 
futbalový kemp 
► Prvé dva týždne prázd-
nin mali deti v Performance 
Training možnosť posunúť 
svoje individuálne športové 
zručnosti na maximum. Na 
začiatku sa každý futbalový 
hráč diagnostikoval cez špe-
ciálnu fotobunku z hľadiska 
rýchlostných schopností.

Na záver kempu dostal kaž-
dý hráč vyhodnotenie a od- 
porúčania, na akých nedo-
statkoch treba pracovať po-
čas roka. Deti počas celého 
kempu trénovali vo fitku na 
rozvoji svojich atletických 
schopností a na futbalovom 
ihrisku na rozvoji technickej 
zručnosti. Začiatkom januá-
ra 2025 sa môžu deti tešiť na 
zimnú verziu kempu. 

len zahrali veľa futbalu, ale 
sa naučili aj nové techniky  
a mali možnosť na besede dis-
kutovať s bývalým ligovým 
hráčom Petrom Čögleyom. 
Na kempe išlo predovšetkým 
o zábavu, preto futbal každý 
deň striedali mnohé zábav-
né aktivity ako napríklad  
footgolf, športová olympiáda, 
futbalové šípky a nechýbalo 
ani kúpalisko. Pre deti bola 

pách sv. Pavla. Spoločne súťa-
žili v rôznych disciplínach ako 
napríklad streľba z luku, šta-
fetový beh, gymnastika a tak 
ďalej. Tiež nechýbala skúška 
odvahy a celodenná turistika. 
Všetci preukázali svoju sta-
točnosť a odhodlanie podobne 
ako sv. Pavol. Tábor priniesol 
nové priateľstvá, dni plné ra-
dosti a smiechu, na ktoré bu-
deme ešte dlho spomínať. 

na ne rôzne zážitky so zvie-
ratkami na farme, jazda na 
koníkoch a veľa zábavy s no-
vými kamarátmi. V dennom 
tábore „Mladí jazdci“ sa deti 
zlepšili v jazdení, denne sa 
starali o kone a rozšírili svoje 
teoretické aj praktické zna-
losti a zručnosti. Program bol 
doplnený o edukatívne bloky 
o koníkoch, zvieratkách, ra- 
stlinách a živote na farme, tvo-
rivé dielničky, opekačku, hry  
v prírode a hľadanie pokladu.

trase z Červeného Kameňa 
na Vršatec. Scenériu piesne 
o najškaredšej rybe na svete 
dotvorila stroskotaná pirát-
ska loď. V auguste deti spolu 
s Tinkou Bublinkou cestova-
li na “Výlet do Číny”. V pies-
ni sú spomenuté dopravné 
prostriedky, ale aj putovanie  
s ďalekohľadom a ruksakmi 
po Dulovských rybníkoch  
a tiež choreografie s čínsky-
mi vejármi a rôznymi dopln-
kami. Vytvorené videoklipy  
poputujú na sociálne siete, 
ale aj do pesničkovej TV LALA 
pre deti. 

Tábory plné 
rozprávok 
► Nezisková organizácia 
Robme radosť tento rok na-
plánovala na toto leto tri tá-
bory a deti si mohli vybrať zo 
zaujímavých tém. Najväčší 
úspech mal tábor Wednesday, 
počas ktorého si dievčatá uži-
li veľa prekvapení. Na tábore 
nechýbala čokoládová fontá-
na, pizza, či sladké odmeny 
za rôzne súťaže. Dievčatá sa 
zdobili trblietkami, kreslili si 
tetovačky a vlasy si vyšperko-
vali ozdobami. 

► Druhý týždeň bol venova-
ný známym rozprávkam, pri-
čom každý deň bol venovaný 
inej. Pondelok bol o rozpráv-
ke “V hlave”, kedy bolo pre 
deti pripravených 5 súťaží, 
ktoré predstavovali 5 emó-
cií z rozprávky. Druhý deň 
sa niesol v znamení Malej 
morskej víly, ktorá si pre deti 
pripravila rozprávkový kvíz,  
a v stredu deti stavali školu 
pre Mikea Wazowskeho a Sa-
llyho. Štvrtok bol inšpirovaný 
rozprávkou Toy Story a deti 
si vyrábali 3D model zvie-
ratka. Piatok bol venovaný 
mimoňom, deti si vyrobili po-
zdravy z tábora na pamiatku  

a poobede sme sa podľa tajnej 
mapy vydali hľadať poklad.

► Posledný táborový týždeň 
bol venovaný populárnym 
témam dievčat a chlapcov - 
Barbie a superhrdinom. Pre 
deti bolo pripravených množ-
stvo aktivít, najväčší úspech 
mali diamantové nálepky  
a stoličkový tanec, ktorý by 
deti najradšej hrali od rána do 
večera. Všetky deti spoločne 
súťažili, riešili hádanky, kví-
zy a posledný deň si užili tá-
borový obchod, v ktorom si za 
rozprávkové peniaze mohli 
nakúpiť hračky a drobnosti 
na pamiatku.

spestrením kempu aj ob- 
hliadka vynoveného štadió-
na AS Trenčín. Za tento roč-
ník by chceli organizátori po-
ďakovať mestu Nemšová za 
podporu, deťom za obrovskú 
dávku energie v horúcom po-
časí, trénerom za trpezlivosť  
a v neposlednom rade rodičom, 
ktorí deti poctivo vozili každý 
deň a dopriali im možnosť za- 
žiť letný futbalový kemp.

Spracovala Dáša Uherková
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Návšteva Banskej Štiavnice

Brigáda členov združenia

Výročná členská schôdza

AKTIVITY 
SZTP ZO 
HORNÉ 
SRNIE

Výročná členská schôdza SZTP ZO 
Horné Srnie, ktorá združuje obča-

nov Horného Srnia, Nemšovej a blízke-
ho okolia, sa uskutočnila vo štvrtok 4. 
apríla 2024 v  kultúrnom dome Horné 
Srnie. Medzi prítomnými bol predseda 
organizácie Štefan Blaho, ktorý pred-
niesol správu o činnosti, informoval  
o akciách na miestnej, okresnej, kraj-
skej i  republikovej úrovni, poďakoval 
sponzorom, najmä obci Horné Srnie, 
mestu Nemšová, RONE Lednické Rov-
ne, a ostatným za pomoc pri organizo-
vaní našich akcií. Vyzdvihol i  spolu-
prácu s  družobným mestom Brumov 
– Bylnice, Jednotou dôchodcov. So 
správou o  hospodárení za rok 2023 
oboznámil prítomných p. Marián Krá-
lik. Schôdze sa zúčastnil i hosť, primá-
tor mesta Nemšová - JUDr. Miloš Mojto, 
ktorý sa prítomným prihovoril a spolu 
so Štefanom Blahom a Mariánom Krá-
likom zablahoželali jubilantom pri prí-
ležitosti ich životných jubileí. 

Brigáda 
v miestnom parku 

V  piatok 12. apríla uskutočnil SZTP 
ZO Horné Srnie brigádu v  miest-

nom parku pri kultúrnom dome  
v Hornom Srní, ktorej sa zúčastnilo 19 
členov a  jednej členke prišiel pomôcť 
i vnuk. Zúčastnení vyhrabávali a  za-
metali nečistoty v  parku, čistili okraje 
komunikácií a chodníkov. Nahromade-
ný materiál fúrikmi odvážali na určené 
miesto, aby bol pripravený k odvozu. Po 
ukončení brigády sa osviežili malým 
občerstvením. Mali dobrý pocit z vyko-
nanej práce, keď ich prišiel povzbudiť 
i starosta obce, p. Juraj Húserka.

Návšteva 
Brumova – Bylnice 

Na pozvanie Jednoty dôchodcov 
Brumov – Bylnice sa dňa 15. mája 

2024 zúčastnila delegácia organizácie 
a  Jednoty dôchodcov Horné Srnie ich 
akcie Osláv Dňa matiek. Pri tejto prí-
ležitosti predniesol príhovor Štefan 

Blaho, ktorý poďakoval za spoluprácu 
Jarke Fojtíkovej i jej nastupujúcej pred-
sedníčke malou kytičkou. V kultúrnom 
programe vystúpili deti z  materskej 
školy zo Svätého Štepána. Ich pesničky, 
básničky, cvičenia prítomní odmenili 
potleskom. Pre dobrú náladu hrala do 
tanca živá hudba a bolo podané občer-
stvenie – výborný rezeň. Prítomní vy-
jadrili názor, že vzájomná spolupráca 
bude pokračovať i v budúcnosti.

Zájazd do Banskej 
Štiavnice 

V  sobotu dňa 15. júna 2024 členovia 
organizácie absolvovali jedno- 

dňový autobusový zájazd do Banskej 
Štiavnice. Záujem bol veľký, 55-miest-
ny autobus bol plný, cesta rýchlo ubie-
hala. Po príchode do historického cen-
tra mesta bol voľný rozchod. Navštíviť 
mohli Kalváriu – jednu z  najkrajších 
barokových kalvárií v Európe, ktorú 
možno vidieť zo všetkých strán mesta, 
Nový zámok – obrannú pevnosť proti 
Osmanom, dnes múzeum, Starý zá-
mok z 13. storočia prestavaný v období 
tureckých nájazdov na pevnosť, kosto-
ly, galérie, rodný dom Deža Hoffmana, 
dvorného fotografa skupiny Beatles, či 
Banku lásky - zážitkový dom o najdlh-
šej ľúbostnej básni sveta - Sládkovičo-
vej Maríne.

Prítomným sa páčil i  drevený vyre-
závaný 21-metrový betlehem s  800 

postavičkami, z  ktorých polovica bola 
pohyblivá. Neďaleko bola i  veľkoroz-
merná maketa mesta. Prezreli si Banské 

múzeum, kde strávili skoro 2 hodiny pri 
prehliadke banských budov a  zariade-
ní. Najzaujímavejšou časťou bol zostup 
do štôlne Bartolomej v  plášti a  prilbe 
s lampášom. Nachádzajú sa tu i viaceré 
tajchy, ktoré v  lete slúžia na kúpanie, 
v  zime na otužovanie. V  minulosti do 
vybudovania Panamského prieplavu 
bol Banský vodohospodársky systém 
najväčšou vodnou stavbou sveta, kto-
rý je zapísaný na Zozname pamiatok 
UNESCO. Zájazd sa páčil, no mnohé pa-
miatky nestihli navštíviť, preto Banskú 
Štiavnicu radi navštívia opäť.

Mária Húdeková
členka výboru SZTP ZO
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AGROKOMPLEX 
NITRA PREPOJIL 
GENERÁCIE
Opäť po roku sme zažili atmosféru tra-
dičnej poľnohospodárskej výstavy Ag-
rokomplex Nitra! 49. ročník sa konal v 
dňoch 15. - 18. augusta 2024. Nosnou témou 
tohtoročného veľtrhu bolo prepojenie ge-
nerácií. Ako to už býva zvykom, pavilón  
F patril Národnej sieti rozvoja vidieka 
SR, Inštitútu znalostného pôdohospo-
dárstva a inovácií a slovenským miestnym  
akčným skupinám aj s ich remeselníkmi.

Počas 4 výstavných dní navštívilo areál 
približne 66 419 návštevníkov, ktorí si prišli 
pozrieť ponuku 520 vystavovateľov z 10 kra-
jín sveta.  Výstava Agrokomplex sa konala 
spolu so 17. ročníkom Národnej výstavy hos-
podárskych zvierat, na ktorej chovateľské 
zväzy predstavili viac ako 1 000 jedincov 
zvierat. Súbežne sa konala aj výstava Poľov-
níctvo, Rybárstvo a Včelárstvo. Celková vý-
stavná plocha bola 74 672 m².

Miestne akčné skupiny Slovenska a ich re-
meselníci zo všetkých kútov Slovenska oži-
vili expozíciu F. Sprievodnými podujatiami 
boli vystúpenia folklórnych súborov, rôzne 
súťaže, hlasovanie o  absolútneho víťaza 
vo fotografickej súťaži O najkrajšiu fotku  
z územia MAS a rozhovory s remeselníkmi. 
Aj naša kancelária prezentovala činnosť 
MAS a atraktivity nášho trenčianskeho 
regiónu. Propagovali sme naše turistické 
ciele a návštevníkov zaujímali najmä cy-
klotrasy. Okrem Vážskej cyklomagistrály 
sa pýtali aj na prepojenie s Českou repub-
likou. Na ochutnávku sme ponúkali chlieb 
z Tradičnej pekárne Horná Súča a  danie-
liu paštétu z  Gazdovstva Uhliská, ktorí sú  
našimi členmi. 

Počas výstavných dní sme mali mož- 
nosť propagovať aj remeselníkov z úze-
mia MAS. Našimi hosťami boli krajčírka 
Petra Motolová, včelári manželia Gurí-
novci a včelár Imrich Strápek.

V piatkový večer sme sa zúčastnili galapro-
gramu  "Večer vidieka", ktorý sa konal na 
výstavisku v  pavilóne K. Na galaprograme 
bol prítomný aj minister pôdohospodárstva 
a  rozvoja vidieka SR Ing. Richard Takáč. 
Súčasťou programu bolo aj odovzdávanie 
cien pre víťazov vo fotografickej súťaži O naj-
krajšiu fotografiu z územia MAS. Naša miest-
na akčná skupina získala 2 ocenenia, kon-
krétne v kategórii Naša príroda tretie miesto 
s fotografiou od Petra Luptáka a v kategórii 
Naša budúcnosť prvé miesto s fotografiou od 
Marianny Repovej. Srdečne gratulujeme! 

Viera Benková

Výstavy Lacove 
chrobáky sa 
zúčastnili 
i potomkovia 
samotného 
Jozefa Laca

Občianske zdru-
ženie Hravé 

hlavy tento rok pri-
pravilo výnimočný 
ročník podujatia na 
pamiatku význam-
ného rodáka nášho 
mesta, Jozefa Laca. 
Uskutočnil sa v so-
botu 7. septembra, 
a to nielen v parku 
Jozefa Laca v mest-
skej časti Ľuborča, 
ale i pred mestskou 
radnicou, kde sa 
konalo slávnostné 
znovuodhalenie re-
liéfu, jeho portrétu 
a to i za prítomnosti 
vzácnych hostí. 

Znovuodhalenie reli-
éfu portrétu Jozefa 

Laca sa konalo o 10:00 
hodine pred budovou 
mestskej radnice, kde 
bol na jej priečelie po 
mnohých rokoch opäť 
vrátený. Osadený tam 
bol totiž už v minulosti, 
v roku 1997. Neskôr bol 
ale pre rozsiahlu rekon-
štrukciu demontovaný  
a premiestnený do pries-
torov základnej školy, 

kde jeho existencia pre-
šla postupne do úzadia. 
Pred časom sa ho ale na 
podnet práve členov OZ 
Hravé hlavy a na zákla- 
de historických fotografií  
z mestského úradu poda-
rilo vypátrať a vrátiť tam, 
kde právom patrí. Pri 
akte znovuodhalenia boli 
prítomní okrem predsta-
viteľov mesta, zástupcu 
primátora Milana Patku 
a prednostu úradu Rudol-
fa Kúkela, i potomkovia 
samotného Jozefa Laca, 
vnuci pán Peter Laco  
a Jozef Laco s manželkou 
Štefániou a pravnuk Pa-
vol Laco .

Toto malé “rodin-
né stretnutie” 

by sa možno nebolo 
nikdy uskutočnilo, 
nebyť náhodného 
stretnutia predse-
du OZ Hravé hlavy 
Bernarda Brisudu 
s pánom Petrom 
Lacom nad hrobom 
svojho starého otca 
Jozefa Laca 
v Dolnej Súči. 

Po odhalení reliéfu 
pozvali hostí do za-

sadačky mestského úra-
du, kde sa podpísali do 
pamätnej knihy mesta 
a neskôr sa presunuli  
i na spoločný obed. Vnu-
ci a pravnuk Jozefa Laca 
sa neskôr zúčastnili  
i samotného odovzdáva-

nia cien v parku Jozefa 
Laca, ktoré sa konalo  
o 15.00 hodine. Tu bol  
pre všetkých prítomných 
pripravený aj sprievodný 
program v podobe vý-
tvarných workshopov. 
Tento rok prijali pozva-
nie keramikárka Veroni-
ka Hricková, výtvarník 
Stanislav Lubina a vý-
tvarník Jozef Vydrnák. 

Prác do súťaže pri-
šlo v tomto ročníku 

okolo 250. Hodnotila ich 
odborná porota v zlože-
ní Anna Haliaková, Ľu-
bica Vlková a Stanislav 
Lubina. Spolu ocenili 
viac ako 240 prác. Ceny 
odovzdali predseda OZ 
Hravé hlavy Bernard Bri-
suda, pani Bernarda Bri-
sudová a predsedníčka 
poroty Anna Haliaková. 
Oceňovanie žiakov spre-
vádzala dychová hud-
ba z Dolnej Súče, ktorej 
krásne tóny sa rozliehali 
po celom parku. 

Slovami Petra Laca, 
vnuka Jozefa Laca: 

“Starý otec si úprimne 
zaslúži, aby sa mu ve-
novala pozornosť, a to 
nielen tu u vás v Nemšo-
vej, odkiaľ pochádzal, 
ale i v Trenčíne, kde bol 

po  prvej sv. vojne prvým 
mešťanostom (primá-
torom) Trenčína. Ani si 
neviete predstaviť to po-
hladenie duše, tá moja 
spokojnosť, že niekto ne-
zainteresovaný dokáže 
budovať, ani nie kult, ale 
niečo, čo má pripomínať 
do budúcnosti, ťažko je 
komentovať niečo, na čo 
som hrdý.  Najväčším od-
kazom, ktorý po starom 
otcovi zostal a pretrvá-
va, je POKORA. Bol to 
starostlivý otec, dával 
svojim deťom vzdelanie, 
učil ich morálke, empa-
tii k ľuďom a ako notár 
to zrejme nemal jedno-
duché, nevyvyšoval sa, 
dokázal byť politicky 
neutrálny. Bol to člo-
vek,  ktorý celý život drel  
a pracoval, a je mojou 
povinnosťou tento jeho 
odkaz zachovávať ďalej.”

A ja doplním, že 
presne tento odkaz 

zdieľajú i členovia OZ 
Hravé hlavy, a s poko-
rou, nadšením pripra-
vili kultúrne podujatie 
na podporu detí, aby im 
ukázali smer a podporili 
ich v ich rozvoji. 

Miroslava Bachratá
F: Archív MsÚ, Pavol Laco

Miestne dievčatá pri tvorbe obrazu z linorytu  Oceňovanie víťazných prác 4. ročníka súťaže Lacove chrobáky

Fotogaléria 
Agrokomplex 2024

LACOVE CHROBÁKY 
I ZNOVU ODHALENIE RELIÉFU



neného dopravného značenia 
na diaľničnom privádzači me-
dzi Nemšovou a DCA. Zásah 
v náročných podmienkach 
bol ukončený po viac ako 4 
hodinách. V odstraňovaní 
popadaných stromov na ko-
munikáciách pokračovali aj 
nasledujúci deň. V doobedňaj- 
ších hodinách odstraňova-
li viacero stromov alebo ich 
časti. Strom z vozovky na uli-
ci Obrancov mieru, spadnutú 
časť koruny veľkého gaštana 
a orecha v Kľúčovom, a na-
koniec odstránili aj rozsiahle 
poškodenie lipy pri cintoríne 
v Ľuborči.

Hazard mohol 
skončiť tragicky…

Dňa 27. júla bolo v čase 13:50 
spozorované silné zadymenie 
v lokalite Nová Nemšová. Po 
preverení situácie bolo zistené, 
že napriek vyhlásenému obdo-

biu zvýšeného rizika vzniku 
požiarov a zákazu zakladať 
oheň došlo za rodinnými do-
mami k vypaľovaniu slamy po 
žatve. Po okamžitom vyhláse-
ní poplachu na miesto vyrazila 
CAS_15 s posádkou 1+2 a nasa-
dením VT začala s hasebnými 
prácami. Požiar bol rýchlym 
zásahom jednotky DHZO zlik-
vidovaný v čase 14:56.

Spracovala Miroslava Bachratá
F: FB Hasiči Nemšová

Masívna búrková 
činnosť sa prejavila 
najdlhším výjazdom 
jednotky DHZO 
za tento rok 

Dňa 12. júla vznikli násled-
kom vyčíňania počasia via- 
ceré mimoriadne udalosti  
v katastri obce a jeho blízkom 
okolí. Po likvidácii spadnuté-
ho stromu na ceste z Horného 
Srnia do Nemšovej jednotka 
riešila ďalšie spadnuté stro-
my v Skalke n/Váhom, asis-
tenciu si vyžiadali aj skauti, 
ktorí táborili v antonstálskej 
doline. Počas návratu v rámci 
monitorovacej činnosti zistili 
pád obrovskej vŕby do pro-
filu železničnej trate, ktorá 
ju úplne zatarasila. Podobné 
nálezy boli zaznamenané aj 
na ulici Slovenskej armády  
a Dubnická. Medzitým došlo 
k ohláseniu nebezpečne uvoľ-
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Počet narodených od 01. 06. 2024 – 01. 09. 2024  ►  18 detí
Damián, Matej, Jonáš, Martin, Mária, Lukáš, Klára, Dorota, Monika, 
Lukáš, Matej, Jaroslav, Nina, Samuel, Viktória, Ladislav, Lea, Jana
 

01. 06. 2024 – 01. 09. 2024  zomrelo 13 občanov
01. 06. 2024 – 01. 09. 2024  zosobášilo sa 10 párov

NARODENÍ, ZOSOBÁŠENÍ, ZOMRELÍ

S ÚCTOU SPOMÍNAME
Dňa 14. 9. 2024 si pripomíname 3. výročie, 
čo nás navždy opustila naša milovaná 
mama, babka a prababka ANNA BARCÍKO-
VÁ. S láskou spomína celá rodina.

Pri príležitosti prvého výročia smrti 
DUŠANA BELKA, ktorí nás navždy opustil 
dňa 20. 9. 2023 a PAVLA BELKA, ktorý nás 
navždy opustil 5. 10. 2023, posielame "na-
šim dvom chlapcom"  pozdrav tam hore, 
kde ich už nič nebolí, kde už skončilo ich 
trápenie. S úctou, láskou a vďakou na vás 
spomíname.  Monika, Rasťo a deti. 

Dňa 28. 11. 2024 uplynie 30 rokov, čo nás 
navždy opustil náš milovaný otec, dedko, 
pradedko a manžel IVAN ŠTEFÁNEK. 
S láskou a vďakou spomínajú všetci, ktorí 
ho stále radi majú. Nikdy nezabudneme. 
Odpočívaj v pokoji. 

Smútočné spomienky zasielajte do redakcie novín  
na nemsovsky.spravodajca@gmail.com alebo sekretariatprimatora@nemsova.sk 

najneskôr  do 01.12. 2024. Ďakujeme za pochopenie.

Hasiči sú súčasťou rôznych kultúrnych podujatí ako Deň  
s lesmi, Kľúčovské hody či tradičný Nemšovský jarmok, 
Champion race a iné. Počas slnečných letných dní ale museli 
aj zasahovať so svojou technikou.

LETO OČAMI HASIČOV

Slávnostné uvítanie detí do života
Narodenie bábätka a príchod nového člena do rodiny patrí medzi tie naj-
krajšie okamihy každého človeka. Pri tejto príležitosti je vhodné popriať ro-
dičom i novorodeniatku všetko dobré do života. K takémuto prianiu sa pra-
videlne pripája i vedenie mesta Nemšová, ktoré tentokrát 11. júla privítalo 
a poprialo všetko dobré do života 32 novým novorodencom/spoluobčanom 
narodených v našom meste za obdobie prvého polroka. Pre prítomných bol 
pripravený aj krátky kultúrny program v podobe umeleckého vystúpenia 
žiakov Základnej umeleckej školy v Nemšovej. Rodičia sa zapísali do pa-
mätnej knihy, každá rodina dostala finančný dar a pamätný list.

Bachratá Miroslava | F: Zdroj Archív MsÚ Mesto Nemšová sprístupnilo prostredníctvom sociálnych sietí pre 
svojich občanov nový komunikačný kanál. Dozviete sa tam, čo sa bude 
diať, i nazriete do toho, čo sa už udialo v našom meste. Nájdete tam 
plagáty na kultúrne a športové podujatia, fotodokumentáciu z oblasti 
kultúry, investičných akcií a pod. Kliknite a navštívte ho aj vy.

Nový komunikačný kanál
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ZOZNAM KULTÚRNYCH A SPOLOČENSKÝCH PODUJATÍ
ORGANIZOVANÝCH ALEBO PODPORENÝCH MESTOM NEMŠOVÁ 

SEPTEMBER - DECEMBER

KEDY A KAM 
V NAŠOM MESTE 

► 14. september - 31. október 2024  
LACOVE CHROBÁKY - VÝSTAVA PRÁC ŽIAKOV ● Králikov mlyn 

► 27.-30. september 2024 
VÝSTAVA OVOCIA, ZELENINY A KVETOV ● KC Nemšová 

► 09. október 2024  
PI ČAJ, MILÁČIK ● sála KC Nemšová (vstupné www.ticketportal.sk) 

► 27. október 2024  
DYCHOVÁ HUDBA LIDEČANKA ● sála KC Nemšová | 16.15 hod.

► 09. november 2024  
BEH OKOLO ĽUBORČE ● štadión Alojza Prekopa

► November - December
VÝSTAVA BETLEHEMOV ● 5. ročník | Králikov mlyn
výstava organizovaná v spolupráci so ZUŠ Nemšová

► 05. december 2024   
ROZSVIETENIE VIANOČNÉHO STROMČEKA A PRIVÍTANIE MIKULÁŠA

Zmena programu vyhradená.

Leto v Králikovom mlyne 
bolo pokojné, ale bohaté 
na výnimočných návštevníkov. 

► Prichádzali rodiny s deťmi, starí ro-
dičia s  vnúčatami, deti z  denného let-
ného tábora, pani redaktorka s fotogra-
fkou z  časopisu „Čarovné Slovensko“ 
(reportáž o  Králikovom mlyne vyjde 
v  októbrovom čísle), ale i spolužiaci 
z  vysokej školy, ktorí si na stretnutie 
po 35. rokoch od jej ukončenia vybrali 
práve Králikov mlyn.

► Zastavilli sa i viacerí cyklisti. Niek-
torí odbočili z cyklotrasy, aby si tu od-
dýchli a dozvedeli sa niečo nové z his-
tórie mlynov a  mlynárstva, iní mali 
návštevu mlyna dlhodobo plánovanú. 
Takými boli slovenskí a českí fyzici  –
astronómovia a  hvezdári z  expedície 
EBICYKEL a  ich hejtman, astrofyzik, 

RNDr. Jiří Grygar, CSc. Pán Jiří Grygar 
je najvýznamnejším českým popu-
larizátorom vedy v oblasti  astronó-
mie, astrofyziky a vzťahu vedy a vie-
ry, za čo získal mnoho ocenení, vrátane 
ocenenia od UNESCO. Mnohí z nás ho 
poznáme najmä z televíznych progra-
mov ako napr. Okná vesmíru dokorán, 
Vesmírne laboratórium, Zlaté století 
astronomie.

► Štyridsiaty prvý ročník spani-
lej jazdy EBICYKEL na bicykloch od 
hvezdárne ku hvezdárni sa konal na 
Slovensku. Týždňová trasa začínala 
a  končila v  Trenčíne. Počas nej mal 
pán Grygar štyri prednášky na rôznych 
miestach, ktorými prechádzali, napr. 
i  na Gymnáziu Ľ. Štúra v Trenčíne. 
Králikov mlyn navštívil spolu s päťde-
siatkou cyklistov v nedeľu 21. 7. 2024.

Jana Králiková

CELEBRITA 
SVETOVÉHO 
MENA 
NAVŠTÍVILA 
NEMŠOVÚ
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Organizačný tím Niva Cupu tvoria okrem aktívnych či bývalých futbalistov aj ich rodiny (F: archív Niva Cupu)

Každoročne v prvú júlovú sobotu 
už od roku 2011 sa v  Ľuborči na 
futbalovom ihrisku koná turnaj 
v  malom futbale (minifutbale) 
s názvom Niva Cup. Za tie roky si 
získal nielen pozornosť domácich 
športových priaznivcov, ale má 
svoje dobré meno aj ďaleko za hra-
nicami nášho mesta. O myšlienke, 
histórii, špecifickosti posledného 
ročníka, ale i  vyhliadkach tohto 
turnaja sme sa porozprávali s Iva-
nom Schwandtnerom, jedným  
z hlavných  organizátorov a  záro-
veň hrdým hráčom miniligového 
tímu FC NIVA.

Ivan, na úvod: Vedel by si nám v krát-
kosti vysvetliť rozdiel medzi malým 
futbalom a minifutbalom?

Asi ani nevedel, avšak myslím, že 
malý futbal a  minifutbal je to isté. 
(úsmev) Pokiaľ však treba rozlíšiť 
malý futbal a futbal, hlavný rozdiel je 
v  menšom ihrisku, v  menších brán-
kach a v menšom počte hráčov. V prí-
pade Niva Cupu ide však skôr o futsal. 
Hrá sa totiž na hádzanárske bránky 
(3x2 m), ihriská sú cca 40x20 m a počet 
hráčov 4+1 (4 hráči v poli a 1 brankár). 

Sú aj ďalšie odlišnosti v  pravidlách, 
napr. ofsajd neexistuje a auty sa nehá-
džu (ako je tomu v malom futbale), ale 
sa kopú. Striedanie je tzv. “hokejové“. 
Ak by sme sa bavili o  malom futbale, 
ten sa hrá na väčšie ihrisko, ako je to 
naše “nivacupové“, a aj hráčov na ihris-
ku je o jedného viac. Teda Niva cup má 
z každého niečo. (smiech)

Prejdime k tomu, ako to celé vznik-
lo. Kedy a  kde sa zrodila myšlienka 
usporiadať turnaj v  malom futbale 
v Ľuborči? 

Myslím si, že je dobré spomenúť, že 
na začiatku bola asi Nemšovská zim-
ná miniliga v hale. V roku 1996 (čo bol 
asi 4. ročník zimnej miniligy) vznikol 
minifutbalový tím FC NIVA, ktorého 
gro tvorili chalani z  mestskej časti 
Nemšovej zvanej Niva: Peter Schwan-
dtner, bratia Šelingovci, bratia Husá-
rovci, Roman Tomáš, Peter Machara 
- boli to vtedy zakladajúci členovia. Ja 
som bol vtedy ešte  len “malý soplák“, 
ktorý nemohol byť na ihrisku, ale len 
za sieťou, keďže som nemal potreb-
ný vek, a  to 15 rokov. Postupne náš 
miniligový tím, v  ktorom som sa aj ja 
rýchlo udomácnil, získaval herné skú-
senosti - a to nielen v zime v hale, ale 
aj na letných turnajoch, či už v Dolnej 

Súči, alebo na neďalekej Morave. Sa-
mozrejme, v Nemšovej je známe, ktorá 
časť mesta je Niva, avšak na turnajoch 
mimo domova si nás spájali vždy so 
syrom niva. Takže odkaz pre všetkých: 
nie sme syr, ale nemšovský Celtic. 

Opísal si absolútny začiatok FC Niva 
spred takmer troch dekád. A  čo teda 
ten Niva Cup?

Bolo to niekedy začiatkom roka 2011 
alebo na ukončení miniligy - domnie-
vam sa, že tú myšlienku vyslovil bran-
kár Jurko Husár - že „spravme taký 
letný turnaj aj u nás“. Pravidelne sme 
vtedy chodili na podobný turnaj na 
Moravu. Ten rok to malo byť už 15 ro-
kov od založenia FC NIVA, takže dôvod 
na založenie turnaja bol naozaj pekný. 
Dodnes si presne pamätám, ako som 
tomu vzdoroval a namietal, že „tento 
rok nie – veď mám štátnice!“ (smiech). 
No našťastie ma prehlasovali. Väčši-
na z nás sa už vtedy pohybovala vo 
veľkom futbale v Ľuborči, takže voľba 
miesta bola jasná. 

Po úspešnom prvom ročníku sa zrej-
me rozhodlo, že turnaj pôjde ďalej...

Áno, v  podstate to vtedy ešte nebol 
1. ročník turnaja, ale taká “jednorazov-
ka“ – oslava 15. výročia FC NIVA. V ten 
pilotný ročník sme mali pozvaných aj 
kamarátov z Moravy. Pamätám si, ako 
som po finálovom zápase pustil z tele-
fónu hymnu Celticu Glasgow - You'll 
Never Walk Alone iba pre nás hráčov 
k  nášmu pätnástemu výročiu. Vždy 
sme sa na Celtic snažili podobať. Teda 
hlavne dresmi. (smiech) Osobne vo 
mne sa to zlomilo asi vtedy, že prečo 
v  turnaji nepokračovať? Naozaj tam 
vtedy po turnaji bola výborná atmo-
sféra. Ešte teraz mám z nej husiu kožu.

Počkať, počkať. You´ll Never Walk 
Alone! Nie je to náhodou fanúšikov-
ská hymna FC Liverpool? 

My ju skôr poznáme ako “nástupo-
vku“ Celticu. Osobne som zistil, že je 
aj liverpoolska až o  niekoľko rokov 
neskôr. Keď som nemohol hrať veľ-
ký futbal v  Ľuborči, s  radosťou som 
sa ujal úlohy dídžeja pred zápasom 
a  púšťal som ju chalanom ako nástu-
povku. Teda... vedel som ju prestriedať 
aj s hymnou Ligy majstrov. (úsmev)

Vráťme sa z Britských ostrovov na Slo-
vensko. Kto teda Niva Cup oficiálne or-
ganizuje a kto vám najviac pomáha?

Organizujú ho obetaví ľudia. Najskôr 
sme to boli my a naše priateľky, neskôr 
my a  naše manželky a  teraz okrem 
nich už aj naše deti. (smiech) Od za-
čiatku je to postavené na hráčoch FC 
NIVA či TJ Ľuborča a našich priateľoch 
pohybujúcich sa pri futbale.

Na rozdiel od rôznych dedinských 
turnajov, kde smú štartovať len rodá-
ci či obyvatelia obce, sa na Niva Cup 
môžu prihlasovať tímy prakticky od 
hockadiaľ. Z akých končín krajiny ste 
tu už privítali tímy?

Ja naozaj nie som dobrý štatista 
a ani pamätník. Zo začiatku nás tešili 
spriatelené tímy z  Moravy, ktoré boli, 
myslím, len dva. Vtedy sme to volali 
“turnaj s  medzinárodnou účasťou“. 
(smiech) Posledné roky hostíme tímy 
prakticky z celého západného Slo-
venska. Štandardne chodia z  Galanty, 
Bratislavy, Trnavy, bližšieho  či vzdia-
lenejšieho okolia a,  samozrejme, aj 
z Nemšovej. Ale mali sme už aj tímy zo 
Starej Ľubovne či Zvolena.

Je niekto, komu Niva Cup ako turnaj 
vyslovene sedí a žne na ňom úspechy 
pravidelne?

No sedí nám ako organizátorom, 
lebo sa nám ho každý rok podarí zor-
ganizovať. (smiech) Myslím, že jediný 
putovný pohár (za víťazstvo 3x po sebe 
na turnaji) vyhral iba tím AQUATEC 
z Dubnice nad Váhom – takže asi im.

A čo váš tím? Zaknihovala FC NIVA aj 
nejaké úspechy, napríklad medailové 
umiestnenia?

V prvom rade je to veľmi ťažké v jed-
nu dobu grilovať klobásky, variť guláš 
a  aj hrať futbal. Vždy bolo podstatné 
mať dobre postavený “STAFF“ a až po-
tom tím. Často sa tím FC NIVA skladal 
pred turnajom a niekedy aj v deň tur-
naja. (smiech) Dôležitá pre nás bola 
spokojnosť ľudí na turnaji. Častokrát 
som zvykol vravieť “turnaj s  rodin-
nou atmosférou“. Ako som spomínal 
vyššie, nie som na štatistiky, ale mys-
lím, že tam boli nejaké druhé a tretie 
miesta, ale vyhrať domáci turnaj sa 
nám nikdy nepodarilo.

Je niekto, kto vám ako organizátorom 
za celé tie roky najviac utkvel v pamäti?

Hneď počas prvého ročníka sa vybu-
doval naozaj veľmi silný tím organi-
zátorov a  dnes to už ide nejako samo. 
Každý vie, čo má robiť pred, počas, ale 
aj po turnaji. Ak by som mal ale spo-
menúť jedno meno, bol by to Berto 
Bagin. Tomu nebolo treba vysvetľo-
vať, čo je malý futbal. (smiech) Ako 
mladí chalani sme nemali žiadne skú- 
senosti s  organizáciou akcií či s  jed-
naním s  potenciálnymi partnermi či 
mestom. Preto sme si pred samotným  
1. ročníkom sadli s naším kamarátom 
Bernardom Baginom z firmy BSC Line 
a naša spolupráca vydržala dodnes. 
Teda on je ten, kto nám otvoril dvere, 
hoci najmä v úplne prvých ročníkoch 
sa hľadala pomoc a spolupráca veľmi 
ťažko. Takýto typ športovej akcie tu 
v podstate nebol.

Prejdime ku kovidovému obdobiu. 
Dokázali ste turnaj usporiadať aj 

NIE SÚ SYR, 
ALE NEMŠOVSKÝ CELTIC
Na slovíčko o Niva Cupe 
s Ivanom Schwandtnerom



● Pred paraolympiádou v  Paríži 
na nemšovských tenisových kur-
toch sme mali možnosť sledovať 
tréningy zdravotne znevýhod-
neného, bez dolných končatín 
a prstu na ruke súťažiaceho v ka-
tegórii Quad na vozíčku, Ahmeta 
Kaplana z  Turecka. Celkovo sa 
umiestnil POH 2024 na výbor-
nom 4. mieste. Najlepší výkon 
však podal v  1. kole, keď porazil 
Američana Davida Taylora, ktorý 
mal na svojom konte už 8 olym-
pijských medailí. 

● Ahmet, pochádzajúci z  turec-
kého prístavného mesta Mersin, 
utrpel v  8 rokoch úraz elektrickým prúdom. Zostal bez dolných konča-
tín, pripútaný k  invalidnému vozíku. V  18-tich rokoch sa začal venovať 
basketbalu na vozíku. Po dvoch rokoch športovania presedlal na tenis. 
Rok pred parížskou paraolympiádou stretol na turnaji v tureckej Antalyi 
slovenskú trénerku Zuzanu Zlochovú. Za toto krátke obdobie sa vypra-
coval na hráča svetovej špičky vo svojej kategórii. Z pôvodne 30. miesta 
v rebríčku, je dnes na 4. mieste. Zaujímavosťou je fakt, ako sa Ahmet do-
stal do Nemšovej. Z. Zlochovú počas hráčskej tenisovej kariéry trénoval 
aj Nemšovan Jozef Kraus, ktorý ich spoločne priviedol na hráčske krátke 
predparaolympijské sústredenie k nám. Zaujímavosťou u Ahmeta a jeho 
spoluhráča na vozíčku z Turecka je akrobatická vložka, ktorú predvá- 
dzajú v  tréningoch - salto ponad skrčeného Ahmeta. Je to zážitok, kto-
rý sa len tak ľahko nevidí. Prajeme mu v ďalších športových tréningoch 
a súťažiach veľa usilovnosti a úspechov.

Vladimír Gajdoš

v  rokoch 2020 či 2021, teda v  období  
najprísnejších opatrení?

Ak si dobre pamätám, Niva Cup sa 
nekonal iba jediný krát a nebolo to kvô-
li kovidu. Bolo to, myslím, v  roku 2018 
a  dôvodom bola rekonštrukcia kabín 
na ihrisku TJ Ľuborča (dnes Štadión 
Alojza Prekopa). Nechceli sme s turna-
jom nikde “hosťovať“. NIVA CUP a  Ľu-
borča patria k sebe. (úsmev)

Na „scéne minifutbalových turnajov“ 
je Niva Cup už dlhoročnou stálicou. 
Tento ročník turnaja bol však špe-
cifický v  tom, že mal aj svoj charita-
tívny rozmer. Prečo ste sa rozhodli 
výťažok zo štrnásteho ročníka Niva 
Cupu venovať v prospech zdravotne 
znevýhodneného Mareka?

V začiatkoch turnaja sme videli zmy-
sel v  tom postupne si budovať svoje 
“turnajové zázemie“. Každý rok sme 
niečo nové zadovážili, aby bol ten ďal-
ší ročník o niečo lepší. Najskôr vlastné 
bránky (8 ks), siete, stany nad občer-
stvenie, “lapače“ za bránky, neskôr 
vratné poháre s logom atď. No prišiel 
čas, keď sme zistili, že pre športovú 
časť máme vlastne všetko. Vtedy som 
teda – aspoň ja osobne - stratil nejakú 
motiváciu a hľadal zmysel, prečo to ro-
biť ďalej. Trvalo to asi ďalší rok, kedy 
sme sa o tom len rozprávali a až potom 
spravili ďalší krok. Jeden z  hlavných 
organizátorov - Peter Vavrúš navrhol 
osloviť, a  napokon aj oslovil Marekov- 
ho otca, ktorý v  tom čase pôsobil ako 

náhradný brankár v TJ Ľuborča. Vtedy 
sme ale ešte netušili, aká pekná suma 
sa z tohto nápadu podarí vyzbierať. Pe-
niaze nešli len z našej pokladne. Víťaz-
né tímy sa vzdali finančných odmien. 
No a pridal sa aj náš hlavný partner BSC 
LINE. Mareka z Horného Srnia sme tak 
podporili sumou 1 500 €.

Keďže sa poznáme roky, viem o  tebe, 
že si mal ambíciu turnaj rozšíriť na 
viacero dní. Drží ťa ešte táto myšlien-
ka, alebo si spokojný s  tým, že večer 
po turnaji sa s  účastníkmi rozlúčite 
a  môžete si pri upratovaní spokoj-
ne vydýchnuť a  vychutnať aj nejaké  
to pivko-dve?

Presne tak. Kedysi som (sme) sa po-
hrávali s touto myšlienkou viacdenné-
ho turnaja, ale s  pribúdajúcim vekom 
sme radi, že okrem nedeľného uprato-
vania môžeme spolu všetci dopiť to, čo 
pozostávalo. (smiech)

Keby si mal piatimi slovami opísať váš 
turnaj, aké by to boli?

Asi ich bude viac: „na kolene“, zanie- 
tenosť, spolupráca, ochota, úľava, hr-
dosť, tradícia. Možno práve tieto slová 
charakterizujú samotný Niva Cup od 
začiatku až doteraz, ale takisto aj každý 
jeden ročník osobitne. „Veď organizáto-
ri vedia...“ (úsmev)

Ďakujem za rozhovor.

Rozprával sa Bernard Brisuda
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V týždni od 15. do 21. júla sa na ihrisku Nad Cigáňom v Ľu-
borči uskutočnil tradičný turnaj v malom futbale pre žia-
kov a mladší dorast pod názvom Junior Cigáň Cup. Do dva-
násteho ročníka podujatia sa zapojili štyri tímy - po dva  
v každej z dvoch vekových kategórií. Namiesto tabuľky 
tak o víťazoch - držiteľoch pohára - rozhodli vzájomné sé-
rie hrané na tri víťazné zápasy. 

Vo veľmi teplý júlový týždeň sa v piatich hracích dňoch 
odohralo celkom sedem futbalových zápasov, ktoré spĺ-
ňali nielen parametre férovej hry, ale mali taktiež aj svoju 
športovú kvalitu. Séria v kategórii do 13 rokov sa skončila 
vďaka prevahe celku Predator JR v najkratšom možnom 
čase. Pred turnajom narýchlo zložený tím potiahli veko-
vo najstarší hráči - Matúš Strnad a Tobias Ziman. V sérii 
kategórie do 17 rokov bol po prvých dvoch hracích dňoch 
vyrovnaný stav. V treťom stretnutí mali navrch hráči FC 
Elite, ktorí na tomto turnaji obhajovali zlatú pozíciu spred 
roka. O tom, že po druhýkrát zdvihnú nad hlavu Cigáň 
Cup-ovú trofej, rozhodli už vo štvrtom zápase, kedy ich gó-
lovo potiahol kapitán Samuel Svedek, ktorý v posledných 
dvoch zápasoch zaznamenal až sedem presných zásahov. 
Minuloročný víťaz kategórie U13 FK PREDATOR sa tak 
pri svojej premiére vo vyššej kategórii musel uspokojiť so 
striebornou priečkou. Do turnajového diania sa na oboch 
stranách zapojili aj chalani, ktorí obliekajú dres Nemšo-
vej už aj v mužskej kategórii. Marián Švančárek exceloval 
hneď vo svojom prvom zápase, keď vsietil šesť zo siedmich 
gólov FC Elite. V utorňajšom zápase naopak „predátorov“ 
potiahol – ako sa neskôr ukázalo – k jedinej výhre ofenzív-
ny talent FK Slovan Šimon Mitáš.

Bernard Brisuda

VÝSLEDKY U13
► 1. zápas — Predator JR - Spartak Nemšová 10 : 2 (4 : 1) | G: Strnad Matúš (6), 
Ziman Tobias (3), Bobot Tobias  | Mikula Šimon (2) | stav série 1 : 0
► 2. zápas — Spartak Nemšová - Predator JR 4:11 (1 : 5)| G: Mikula Matúš, Miku-
la Šimon, Svedek Marko, vlastný gól | Strnad Matúš (5), Bobot Tobias (2), Pastorek 
Martin, Horečný Jakub, Daráž Alex, vlastný gól | stav série 0 : 2
► 3. zápas — Predator JR - Spartak Nemšová 6 : 3 (4 : 1) | G: Bobot Tobias (2), Ziman 
Tobias, Strnad Matúš, Horečný Jakub, Daráž Alex --- Mikula Šimon (2), Nanák Alex
Konečný stav série 3:0 na zápasy

VÝSLEDKY U17
► 1. zápas — FK PREDATOR - FC Elite 3 : 7 (0 : 2) | G: Mitáš Šimon, Budjač David, 
Patka Patrik | Švančárek Marián (6), Sciranko Juraj | stav série 0 : 1
► 2. zápas — FC Elite - FK PREDATOR 2 : 4 (1 : 2) | G: Švančárek Marián, Sciranko 
Juraj --- Mitáš Šimon (2), Budjač David, Sciranko Robert | stav série 1 : 1
► 3. zápas — FK PREDATOR - FC Elite 1 : 4 (1 : 3) | G: Patka Patrik | Svedek Samuel 
(3), Lahodič Ilya | stav série 1 : 2
► 4. zápas FC Elite - FK PREDATOR 4 : 2 (2 : 1) | G: Svedek Samuel (4) | Patka Pat-
rik, Fary Alex | Konečný stav série 3:1 na zápasy

TRADIČNE ORIGINÁLNY TURNAJ 
PRE MLÁDEŽ JUNIOR CIGÁŇ CUP 
spestril letné dni trom desiatkam chlapcov

KÚSOK PARALYMPIJSKÉHO 
ÚSPECHU AJ V NEMŠOVEJ 
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AC Spartou 3 : 4. Celková medailová 
bilancia Nemšovej v  Prahe je za 16 
rokov 5 zlatých medailí, 7 striebor-
ných medailí a 8 bronzových medai-
lí. Tréner Peter Tydlačka: “Cieľ získať 
20. medailu sme splnili, no mali sme 
jednoznačne na viac, no nebolo nám 
súdené. Chcem poďakovať hráčkam 
za super hru a rodičom, realizačnému 
tímu za veľkú podporu.”

ŽENY
► SLOVAK FLORBAL CUP 
8.-11.08.2024, Bratislava
Celkové poradie: 4. mesto /8 muž-
stiev/. Káder mužstva: Bahnová A.; Ho-
štáková E.; Kolinčáková D.; Kopčanová 
N.; Kulová T.; Liptáková S.; Marušinco-
vá T.; Motolová N.; Mrázová Z.; Papier-
niková D.; Pioppiová C.; Švančarová 
A.; Tašárová D.; Vyletelková K. Tréner: 
Burdeľ Milan, asist. Kolinčáková D.

JUNIORKY
► DCA STAVEBNINY FLORBAL CUP
24.08.2024, Nemšová
Celkové poradie: 1. Nemšová; 2. Zlín; 3. 
Tvrdošín; 4. Třinec.

Vladimír Gajdoš

FLORBAL

STARŠIE ŽIAČKY
► BRNO HUMMEL OPEN GAME 2024
20-23. 6. 2024
Celkové poradie – 2. miesto
Káder mužstva: Mutňanová B., Bežá-
ková L.; Artmannová A.; Čelinská V.; 
Motolová N.; Sedláčková A.; Halasová 
A.; Muziková N.; Svobodová N.; Šúkalo-
vá M.; Košturiaková J.; Jelenčiaková V.; 
Iliev Mina Rosi; Tučeková I.; Osuská S.; 
Suchá V.; Gabrielová V. Tréner: Šúkala 
Jozef. Asistent trénera: Jarábek Ján.

NEMŠOVÁ VYBOJOVALA 
NA PRAGUE GAMES 20. MEDAILU
Nemšová v  kategórii G -12 vybojova-
la od roku 2009 už 20. medailu, a  to 
bronzovú. Zastavila ju až domáca AC 
Sparta. Dievčatá Nemšovej vybojovali 
na najväčšom mládežníckom turnaji 
v Prahe bronzovú medailu. V skupine 
postupne zdolali Zürich (Švajčiarsko) 
5 : 0, SC Classic (Fínsko) 9 : 1, Budějo-
vice (Česko) 16 : 0, AC Spartu (Česko) 
6 : 2. Vo štvrťfinále zdolali Střešovice 
(Česko) 11 : 3 a  v  semifinále ukončili 
svoju cestu po tuhom boji s domácou 

Praha 2024

Tempish Moravian Cup KK Mugen s rodičmi na letnom sústredení v Závažnej Porube

LETO V KARATE 
KLUB MUGEN

KK  Mugen si pripísal ďalší skvelý 
výsledok na sérii Svetového pohá-
ra mládeže (K1 Youth League), kto-
rý sa konal na prelome júna a  júla 
v chorvátskom Poreči. 

Zaslúžila sa oň Jessica Gášparová, 
ktorá sa ako čerstvá kadetka prebo-
jovala skvelými zápasmi do finále. 
Avšak, Jessice sa i napriek nasadeniu 
a túžbe siahnuť po víťazstve nepoda-
rilo udržať počiatočný náskok a  ob-
sadila i tak vynikajúce 2. miesto. Jes-
sica vďaka tomuto výsledku súťažila 
s podporou Slovenského zväzu kara-
te. Ostatným dievčatám, Eme Calet-
kovej (U14 -42kg), Kláre Chrastinovej 
(U14 -47kg), Adriane Miernej (kadet-
ka -47kg) a  Petre Chrastinovej (ju- 
niorka +66kg), sa na medailové prieč-
ky nepodarilo prebojovať. Konkuren-
cia v  týchto súťažiach je enormná; 
akékoľvek zaváhanie alebo nepatrná 
chyba pretekárky znamená koniec  
v turnaji. Tu platí, že i  prehry po-
súvajú ďalej a treba sa z nich ponaučiť.

KK Mugen sa však môže pochváliť 
ďalším, i keď nesúťažným úspechom. 
Petra Chrastinová je popri trénerovi P. 
Prnovi ďalšou rozhodkyňou v KK Mu-
gen. Petra získala 1. rozhodcovský 
kvalifikačný stupeň, ktorý ju opráv-
ňuje rozhodovať na regionálnych sú-
ťažiach. Petrinou ambíciou je zdoko-
naľovať sa aj v tejto oblasti a po dvoch 
rokoch sa chce uchádzať o 2. stupeň.

Ako každý rok, pretekári a  prete-
kárky KK Mugen zavŕšili leto sústre-
dením na chate Opalisko v Závažnej 
Porube. Päť dní intenzívnej prípravy 

tréner Pavol Prna zameral na kon-
dičnú a technickú prípravu svojich 
zverencov. Navyše, najstaršie členky 
klubu - Jessica Gášparová, Adriana 
Mierna a Petra Chrastinová, sa v po-
sledný prázdninový týždeň zúčastni-
li reprezentačného sústredenia Slo-
venského zväzu karate v  Moštenici 
pri Banskej Bystrici. Veríme, že naše 
kumiťáčky a  kumiťáci pretavia tré-
ningy do medailových úspechov na 
nasledujúcich domácich i  zahranič-
ných súťažiach. Nasledujúca sezóna 
bude patriť starším dievčatám nad 12 
rokov, ktoré budú bojovať o  sloven-
ské poháre a titul majsteriek Sloven-
ska. Jessicu, Adrianu a Petru čaká no-
minácia na Majstrovstvá sveta, ktoré 
sa budú konať v októbri v talianskom 
Lido di Jesolo. Všetkým držíme palce!

Jednou z bodovaných súťaží bol 
i turnaj v Rijeke - Croatia Karate 
Open (7-8. 9. 2024), na ktorom sa 
zúčastnili i mladšie Mugeňáčky 
i Mugeňáci. a to s nasledujúcimi 
výsledkami: ► 1. miesto Jessica 
Gášparová (U14 -54kg); Adriana 
Mierna (kadetky -47kg) ► 2. miesto: 
Petra Chrastinová (juniorky +66kg)  
► 3. miesto: Maroško Vodička (U10 
-24kg); Ema Michalíková (U12 -35kg) 
► 5. miesto: Ema Caletková (U14 
-44kg); Jessica Gášparová (kadetky 
-54kg); Šimon Piláthy (U12 -35kg); 
Patrik Pápy (U12 -34kg); Natália Va-
ligurčinová (U12 -39kg) ► 9. miesto: 
Viktória Vašíčková (kadetky -54kg), 
Patrik Pápy (U10 -31kg)

Andrea Chrastinová

TEMPISH MORAVIAN CUP 
► Dňa 07. 09. 2024 sa zúčastnili dievča-
tá NTS FK NEMŠOVÁ v kategórii G16 
turnaja v Olomouci - TEMPISH MORA-
VIAN CUP za účasti tímov Zlín Lions, 
1. SC Tempish Vítkovice, FBS Olomouc, 
NTS FK Nemšová.
► V základnej   časti sme odohrali 3 
zápasy - 1. SC Tempish Vítkovice - NTS 
FK Nemšová 5 : 4 | Zlín Lions - NTS FK 
Nemšová 1 : 6 | FBS Olomouc - NTS FK 
Nemšová 1 : 2. | Semifinále – Nemšo-
vá - FBS Olomouc  3 : 1 | Finále - 1. SC 

Tempish Vítkovice - NTS FK Nemšová 
3 : 6. Po 1. zápase, ktorý sme prehra-
li, sa dievčatá rozohrali k výborným 
výkonom a vo finále vrátili prehru  
z 1. zápasu dievčatám z 1. SC Tempish 
Vítkovice. Turnaj sme skončili s bi-
lanciou 4 výhry a 1 prehra. Naviac sme  
z nášho tímu mali vyhlásenú najlep-
šiu brankárku turnaja - Lindu Beža-
kovú, a  kanadské bodovanie ovládla 
Adela Artmannová.
► Šukala Jozef - hlavný tréner | Ján 
Jarábek - asistent trénera.
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Champion club pripravil pre 
zúčastnených na výnimočný 
ročník to najlepšie-najťaž-
šie z posledných ročníkov. 
Skôr, ako ho ale zhodnotíme, 
vráťme sa späť, do roku 2014.  
O histórii race nám bližšie 
porozprával jeden z hlavných 
organizátorov a zakladateľ 
pretekov Oliver Vavro. Kde to 
teda celé začalo?
▬ “Celá myšlienka bola úzko 
spätá so vznikom Champion 
clubu, ktorý vznikol na jar 
2014. S kamarátom Mircom 
sme si povedali, čo tak začať 
na gymnáziu v Dubnici tré-

novať. To by bolo fajn, nech 
to nie je len o rozvíjaní svalov, 
ale nech to má pridanú hodno-
tu. Vytvorme komunitu, kto-
rá bude robiť vo svete dobré 
veci,” uviedol Oliver v úvode 
rozhovoru, a vidieť, že tejto 
myšlienky sa držia dodnes. 

K heslu “DIAMANTY VZNI-
KAJÚ POD TLAKOM” sa 
pripojilo nové heslo “SILA  
V TELE, SILA V SRDCI”. Komu-
nita Champion clubu sa drží 
týchto hesiel, čo znamenajú?
▬ Naše heslo “Sila v tele, sila 
v srdci” sa stotožňuje so slo-
vami Jána Wericha: „Tí, ktorí 
majú silnejšie bicepsy, majú 
pomáhať tým, ktorí majú slab-
šie bicepsy, tí múdrejší majú 
učiť menej múdrych, a tí, ktorí 
majú v živote viac, sa majú po-
deliť s tými, čo majú menej.” 
Vždy však len do takej miery, 
aby to nebolo zneužívané. To 
nás naučil čas. Občas sme si 

uvedomili, že pomoc nepad-
la na úrodnú pôdu (Beh Pro 
Bono), poučili sme sa a dnes 
pomáhame adresnejšie, po-
máhame rodinám prekonať 
chorobu a iné ťažké životné 
situácie a ľudia môžu byť opäť 
prínosní pre spoločnosť. Dbá-
me na to, aby pomoc nebola 
len jednorazová, ale aby mala 
dlhodobý účinok.

Založili ste komunitu, ktorá 
chcela pomáhať ľuďom. Čím 
ste začali, aby vás ľudia brali 
vážne?
▬ Začalo sa stavbou v tej dobe 
najväčšieho workoutového 

ihriska na Slovensku, na dub-
nickom gymnáziu v roku 2014. 
Už pri jeho plánovaní sme 
uvažovali, aby bolo postavené 
tak, aby sa dalo cvičiť systé-
mom kruhových tréningov  
s vysokým počtom ľudí. 
Ihrisko vzniklo v máji 2014  
a približne v júni sme sa začali 
s chalanmi baviť o tom, či sa 
zúčastniť nejakého prekážko-
vého behu, sparťana a pod. Do-
padlo to tak, že namiesto toho, 
aby sme sa na nejaký zapísali, 
vytvorili sme si svoj vlastný.

Nultý ročník Champion race 
sa uskutočnil v Dubnici nad 
Váhom. Trasa mala iba 500 
metrov, účastníci ju obehli 
10x. Aké bolo organizovanie 
vášho nultého ročníka? 
▬ Zdvihol sa telefón a zača-
lo sa vybavovať. Pri realizácii 
bolo veľmi nápomocné PD 
Vlára a rodina Jurákových, či 
Palino Kopúň z Ľuborče, ktorý 

nám pomohol trambusom pre-
nášať veci (ako aj prvé ihris-
ko). Vďaka nim sme mali k dis-
pozícii balíky slamy, z ktorých 
sme spravili veľkú vežu, hneď 
vedľa školy. Zo stavby ihriska 
ostala ešte kopa hliny. Tu sme 
vykopali veľkú jamu a spravili 
vodnú priekopu, preskakovalo 
sa cez kríky, podliezal sa sto-
jan na bicykle, urobili sme tu-
nel a pod. Celá dráha mala iba 
500 metrov. Behu sa zúčast-
nilo 49-50 účastníkov. To bol 
nultý ročník. 
▬ Preteky sa skončili a ľudia 
sa hneď na druhý deň  pýtali,  
že kedy budú ďalšie a vtedy 
sme si uvedomili, že to berú 
fakt vážne. Mysleli sme si, že 
“veď oni sa z toho vyspia”, ale 
nevyspali. O rok cca v apríli sa 
začali pýtať opäť. Od nultého 
ročníka sa snažíte každým ro-
kom zvyšovať kvalitu pretekov 
a posúvať ich vpred.

Ďalšie ročníky sa uskutočnili 
v mestskej časti Ľuborča. Čím 
boli iné, špecifické, jedineč-
né? 
▬ Okruh bol dlhý 5 km. Kto 
išiel kategóriu cukrík, bežal je-
den okruh, a kto rotvajler, tak 
bežal okruh dvakrát. Pri tvorbe 
pretekov v Ľuborči sa objavova-
la určitá paralela medzi mies-
tami, kde som vyrastal, a kde 
sme sa ako deti hrávali. Prvý 
ročník sme chystali vo veľmi 
obmedzenom počte, možno 
6-7 dobrovoľníkov z klubu. Po-
mohli chalani z FK Družstev-
ník Ľuborča - hlavne rodina 
Mačinovcov, miestne družstvo 
hasičov i pracovníci VPS. 

▬ Trať viedla povodím Vláre  
a okolo Váhu, mali sme šťastie, 
vždy pred pretekom dobre na-
pršalo, tak Vláru, ktorá je v lete 
takmer vyschnutá, sme doká-
zali prehradiť. Skákalo sa teda 
aj do vody. Využili sme Hra-
disko i kopec Sobotište, okolie 
chmeľnice, jazera, ukázali sme 
krásne zákutia Nemšovej. Špl-
halo sa na nemšovský most po 
lane. Tá trať mala svoje čaro. 
Vďaka pretekom sme všetkým 
účastníkom ukázali tie záku-
tia Ľuborče, ktoré sme sami 
ako malí objavovali, po kto-
rých sme sa túlali a kde sme sa 
ako deti hrávali.

Prečo sa lokalita Champion 
race zmenila a prečo práve 
Trenčianska Závada?
▬ Boli sme v podstate donú- 
tení zmeniť prostredie, pre-
tože v Ľuborči začali prerá-
bať kabíny, prebiehala veľká 
revitalizácia ľuborčianskeho 
ihriska, a my sme tým pádom 
nemali mať kde zázemie, ani 
len toalety. V tom čase sme  
s Petrom Kučiakom pravidel-
ne v nedeľu behávali, a raz tak-
to sme bežali smerom na Záva-
du. A tu sme sa prvýkrát stretli 
so Soňou Zuzíkovou, s ktorou 
sme sa dali do reči o tom, že 
raz by sme tu mohli zorgani-
zovať nejaký beh, či preteky. 
Vymenili sme si čísla. Vtedy 
sme ešte nevedeli, že budeme 
musieť hľadať nové miesto pre 
race. Keď prišla tá chvíľa, tak 
som jej hneď volal. Takto som 
prvýkrát nadviazal kontakt  
s rodinou Chmelinovou. Od-
vtedy sa beží race v tomto krás-
nom romantickom prostredí.

A sme opäť v súčasnosti. 
Pripravili ste tento rok pre 
účastníkov niečo zaujímavé, 
špecifické? Ako dopadol váš 
jubilejný ročník?
▬ Na 10. jubilejnom ročníku 
sme sa snažili vypichnúť tie 
najlepšie momenty tých trás 
zo všetkých ročníkov, ktoré sa 
konali v Tr. Závade a pospájali 
sme ich do jedného celku, tak-
že účastníci si mohli pospo-
mínať na tie najkrkolomnej-

šie pasáže, bola to romantika. 
Behu sa zúčastnilo viac ako 300 
účastníkov (330 v sobotu, 20  
v piatok), odovzdalo sa 73 cien. 
▬ Niektoré prekážky mohli 
vzdialene pripomínať wellness 
ako napr. desať kontajnerov  
s teplou a studenou vodou - tu-
recké kúpele, beh bahnom či 
plazenie sa v bahne - bahenný 
zábal, a o masáž všetkých sva-
lov na tele sa postarala takmer 
každá prekážka, možno len 
okrem streľby, hodu závažia do 
kruhu, či oštepu, ktoré si vyža-
dovali sústredenie a presnosť.

Športové podujatie má i be-
nefičný rozmer. Komu ste 
pomohli tentokrát a koľko 
pomoci ste rozdali za 10 rokov 
pretekov? 
▬ Na mieste sme odovzdali 
vozík pre Dominiku za 2 000 
€ z Bánoviec nad Bebravou. 
Sumou 500 eur a notebookom 
sme pomohli kompenzovať 
krádež v ZŠ Povina, kde boli 
ukradnuté peniaze na knihy  
a starý notebook. V tomto roku 
pomoc poputovala dievčatku  
z Nemšovej, ktorá má svalovú 
dystrofiu a potrebuje špeciál-
ny oblek, a časť výťažku putuje 
nášmu kamarátovi Dominiko-
vi, ktorý je po veľmi ťažkom 
úraze. Na podujatí sa vyzbie-
ralo zatiaľ najviac za celé roky  
a to 5 000 €. Ďakujeme. Suma, 
ktorú sme za tých desať ro-
kov vyzbierali a darovali, je na 
staré peniaze viac ako milión, 
približne 40 000 €. Ale pomá-
hame nielen race-om, ale aj 
inými aktivitami. Tých zbie-
rok je za rok viac.

O myšlienke Champion club 
a osobnosti Olivera Vavra,  
o tom, kde vznikla jeho vášeň 
k športu a pomoci druhým, 
vám prinesieme v ďalšom 
čísle. Oliverovi ďakujem za 
rozhovor a prajeme veľa síl  
a nápadov do ďalších pretekov. 

Rozhovor spracovala 
Miroslava Bachratá

SILA V TELE, 
SILA V SRDCI
CHAMPION RACE 
OSLAVOVAL 
10. VÝROČIE

Torta k prvému ročníku Championrace, ktorú pre všetkých, čo pomáhali,
pripravila Lenka Bahnová z Ľuborče.

V roku 2016 sme dávali dokopy 
nášho kamoša Ferka Mindára, ktorý 
s nami absolvoval značnú časť trate 
a taktiež mu putovala časť výťažku 
na liečebné účely.

VÝ
SL

ED
K

Y 
Z 

PR
ET

EK
O

V

Prehradená rieka Vlára počas 2. ročníka ChampionRACE priniesla kopec zábavy 
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Občan

CSS Nemšová je so- 
ciálnym zariade-

ním, ktoré poskytuje 
svoje služby cca 50 
klientom zariadenia 
s  rôznymi diagnóza-
mi a  komplikovanými 
ochoreniami. Jedná sa 
hlavne o seniorov, ktorí 
sú náchylní na zmeny 
počasia, ich imunita je 
častokrát veľmi nízka, 
a  tak reagujú na von-
kajšie podnety častými 
zápalovými procesmi 
organizmu. V  dôsled- 
ku nedostatočnej zdra-
votnej starostlivosti 
v  zdravotníckych zari-
adeniach, neskutočný-
mi čakacími lehotami 
rôznych vyšetrení sa 
lekárka zariadenia po 
konzultácii s  vedením 
centra rozhodla, že 
urobíme prvé kroky 
k  včasnej diagnostike 
našich klientov z  po-
hľadu zápalových pro-
cesov, ktoré sú najpo-
četnejšie a  najčastejšie 
sa vyskytujúce a vytvá-
rajú veľké komplikácie 
už pri tak pridružených 
ochoreniach, ktorými 
trpia naši klienti.

Je pravda, že týmto 
suplujeme a nahrádza-

me zdravotnú starostli- 
vosť o  klientov, ktorí ju 
majú dostávať cez zdravot-
ný systém poskytovateľov 
v  našej krajine. Preto som 
veľmi rád, že týmto krokom 
vytvárame našim klientom 
nadštandardné podmienky 
v  poskytovaní sociálnych 
služieb v centre. Je potreb-
né si uvedomiť, že práca 
v  zariadení je v sociálnych 
podmienkach a  interak- 
ciách klientov v  dôsledku 
zabezpečovania čo najlep-
ších podmienok pre na-
hradenie rodinného a  do-
máceho prostredia, teda 
budovania sociálnej poho-
dy a istoty klientov a vytvá-
ranie možností na sebarea-
lizáciu a komunitu. 

Bohužiaľ, popri týchto 
činnostiach, ktoré sú 

nám vlastné a  rozhodujú-
ce pre správne fungovanie 
v  zmysle zákona o  sociál-
nych službách, sa musíme 
v  dôsledku nedostatočnej 
zdravotnej starostlivosti 
zameriavať aj na zdravot-

nú stránku klienta a často 
suplujeme prácu personá-
lu v  nemocniciach a  zdra-
votníckych zariadeniach.

CSS získal 
nový diagnostic-
ký prístroj na 
meranie hladiny 
C-reaktívneho 
zápalového 
proteínu. Včasná 
diagnostika 
v CSS Nemšová

Prístroj darovala zaria- 
deniu pani doktorka 

MUDr. Hlušková Vlasta, 
ktorá je i obvodnou le-
kárkou našich klientov. 
Diagnostický prístroj je 
profesionálny, spoľahlivý, 
jednoduchý a rýchly čítací 
prístroj pre analýzu CRP 
z kvapky krvi. Možno ho 
využívať aj pri lôžku pa-
cienta. Vhodný je na skrí-
ningové aj diagnostické 
účely. CRP prístroj nám 
ľahko odpovie na otázky, 
či sa v tele nachádza bakté-
ria alebo vírus. V priebehu 
5 minút máme výsledok  
a vieme poskytnúť adekvát-
nu liečbu s antibiotikami, 
alebo zistiť pri nízkej hod-
note CRP, že ide o vírusové 
ochorenie a antibiotiká nie 
sú vhodné. CRP test z kvap-
ky vlásočnicovej krvi je še-
trný ku klientovi, ktorého 
nemusíme zaťažovať od-
berom žilovej krvi a čakať 
celé hodiny na výsledky. 

Prístroj na meranie hla-
diny CRP je užitočný  

z niekoľkých dôvodov:

Slúži na monitorovanie 
zdravia klientov, kedy 
pravidelné monitorovanie 
hladiny CRP môže byť aj 
súčasťou celkového sle-
dovania zdravia klientov. 
Zvýšená hladina CRP môže 
signalizovať prítomnosť 
zápalového procesu, a tak 
umožniť včasné odhalenie 
potenciálnych problémov.

Je veľmi potrebný v rámci 
prevencie infekcií, pretože 
v zariadeniach, kde na jed-
nom mieste žije a nachádza 
sa väčšina starších senio-
rov, môže byť rýchla diag- 
nostika infekcií dôležitá. 
Meranie hladiny CRP môže 
prispieť k rýchlej identi-
fikácii infekčných stavov  

a zavedeniu vhodných opa-
trení na prevenciu šírenia.

Prístroj na meranie hladi-
ny ukazovateľa zápalové-
ho procesu je vhodný aj 
ako podpora starostlivos-
ti o chronické choroby.   
U seniorov s chronickými 
chorobami, ktoré sú často 
spojené s chronickým zá-
palom, môže sledovanie 
hladiny CRP poskytnúť in-
formácie o  priebehu cho-
roby. To umožňuje lepšiu 
personalizáciu starostli-
vosti a prispôsobenie lie-
čebného plánu.

Dôležitá je taktiež rýchla 
reakcia na zmeny zdravot-
ného stavu klienta. V  so- 
ciálnom zariadení prístro-
je na meranie CRP môžu 
poskytnúť rýchlejšie in-
formácie o eventuálnych 
zmenách v zdravotnom 
stave, čo umožní zdravot-
níckemu personálu oka-
mžite reagovať a  poskyt- 
núť potrebnú starostlivosť.

V  konečnom dôsledku in-
tegrácia takéhoto diagnos-
tického prístroja môže 
zvýšiť celkovú efektivitu 
starostlivosti o   klientov, 
umožňujúc personalizova-
ný prístup k zdravotnej sta-
rostlivosti a lepšie riadenie 
ich celkového zdravia.

Užívateľské rozhranie 
nášho diagnostického 

prístroja (Exdia TRF Plus) 
umožňuje personalizáciu 
širokého spektra nastave-
ní.   Má viaceré multifunk- 
čné využitie aj pre dia-
gnostiku iných zdravot-
ných problémov klienta 
napr. vyšetrenie koncent-
rácie D-Dimer (monitoro-
vanie tromboembolickej 
choroby), srdcových mar-
kerov a iné.

Touto cestou sa chce 
vedenie CSS Nemšová 

veľmi pekne poďakovať 
za ľudské gesto od pani 
doktorky MUDr. Hluš-
kovej Vlasty a  naďalej si  
len priať, aby pokračova-
la dobrá, profesionálna 
spolupráca v  poskytovaní 
zdravotnej starostlivosti 
o klientov CSS Nemšová. 

Pani doktorka, 
ešte raz ďakujeme.

Erik Trenčan

CENTRUM SOCIÁLNYCH 
SLUŽIEB NEMŠOVÁ 
V KONTEXTE ZDRAVOTNEJ 
STAROSTLIVOSTI 


